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l P R O C E E D I N G S
2 (t0:22 am)
3 (Tt~ jury was not present upon reconverting )
4 THE COURT: Counsel, may we btin~ the j ury
5 down?
6 M~ URtCK: State's prepared, Your Honor
7 M S  G U T I E R R E Z  Y c $ ,  Y o k t ~  H o n o r .

8 (2"~e jmy returned to the courtroom)
9 2 q ' [ E  C O U R T:  G o ~ d  morn ing .

I lO THE JUROP,.';; Good morning, Your Honor
I 1 THE COURT: Welcome back

' 12 Cotmsel, ~md, Mr Syed, p~ease approach

I413

(CO~l arid defendant approached the bench,
and the followlt~g enid:)

15      THE COURT: Juror No. 4, would you piease
t6 approach?
17 (A juror approached the bench.)

THE COURT: Juror No. 4, you sent mc a note
19 indicating that you knew the witness, Lynette Woodlcy,
20 Principa~ of Wood~awn High School.
21      THE JUROR: yes, l do.
22 THE COURT: YOU ~aid, "Her family were
23 neighbors of ray mother," and you know them. "ttuwe~er, l
24 do not live at that address, so [ do not know her that
25 'a'ell. I must not have heard her nanm mentioned bcf0m
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I the jury selection. I just thought I would point it out,
2 given the circumstence~."

THE ~JROR Yes.
4 THE COURT: Would the fact that you know Ms
5 Woodley or she was a neighbor of your mother's keep you
6 from reaching a fair and impartial verdict in this taut?
7 l~,~E JIJROR: No, not at all.
8 TEE COURT: Had you had any comae1 with Ms
9 Wood]cy before seeing her testify'?

~0 TaE ~ROR: No, net at all
1 ] What [ was saying was that, you know, she and
12 her fanuly moved into the house next door to the house
13 that 1 grew up in, but I had already moved out, and had
14 my own life, and so fonh So I didn't -- you know, so 1
15 knew her as my mother's neighbor, not - she wasn't there
16 when I wag growing up. So -
17       q'[~E COURT. I appreciate your courtesy
18      THE JUROR: But I just wanted :o -- right
19       THE COURT: Did you discuss this with anyone
20 else on the jury?

THE JUROR: No, I &d not
22 TIlE COURT Very good. ]]lank you very much.

THE JUROR: Okay
124 TIlE COURT You i'oay return ~o your scat
25 ['HE JUROR: Okay.

(Tlle juror left the bench)
TEE COURT: Counsel stay here, please
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I THE COURT: Very good.
2 THE JUROR But that I need morc in/bmlatlon.
3 THE COURT: I'm going to try to supply you with
4 more information.
5 The defense hasn't raised any mental health
6 issue in the case, so please do not reach -- that's
7 speculative of any issues that have not bccn rated.
8 Both the defense and the State have their own lbeories,
9 their own way of trying the case and ~hut they want to

l0 prove.
! 1 THE JUROR They don't need my help?
12 (Laughter.)
13 THE COURT: You'll have a chance In!or/'or >out
t4 help, but it's -- so it's very lrnpoff;ant that you gtve
15 them a chance to do their jobs and then if thcrc'~
16 anything that's unclear at the end, you're rcc to glxo
17 me another note.
18      Again, have you discussed this with anyone'?
19      THE JUROR: NIo one.
20      THE COURT. Very good. Just sit back and have
21 faith in the attorneys, they're all excellent law~xrs.
22 And if there's anything unresolved, feel t roe I0 write m¢
23 a note later.
24      THE lUReR; I  shal l .
25      THE COURT NOW, would these issues that you've

Page
I discussed in your note or anything else, keep ',ou trom
2 reaching a fair and impartial verdict in thts case?

Ahcmat¢ No ~. -- ALternate No 4, ple~ come

I
2
3
4 up
5 (A juror approached the bench.)
5 THE/b'ROR: Good morning.
7 TH~ COURT: Good n]ot~Ln~ Yot2 are Ms ~.~r$?
g THE JUROR: Yes, I all]
9 THE COURT: Ms. Sears, I rcofived your note
t0 yesterday, "HB-s there been a psychological evaluation of
t I the accused? Can I request one?" May [ a~k you what
12 prompted you to write the note? 12

THE JUROR: NO.
THE COURT: Thank you. You may return to your

3
4
5 seat.
6 (The juror left the bench.)
7 Counsel please return.
8 (Counsel returned to the trial tables, and Ihe
9 following ensued:)

10      THE COURT: The State?
11      MR. URICK: With the Court 's permission. VII

call the first watness at this time.
13
14
15
16
17

THE JUROR: The nklrs¢'s testimony.
THE COURT: TI~ nur~e*s testimony?
THE JUROR: Yes
THE COURt-: Okay.
THI~ JUROR: It seemed to b~ ver), hnef and

18 inconclusive

13      THE COURT: Okay.
( P a u s e .  )

15      THE COURT: Slate?
16      MR. URICK: At this t ime the Stale would cal l
17 Hope Scbab to the stand.
18      THE CLERK Wil l  you raise year r ight hand,

19      THE COURT Okay I lave you discussed this note
20 with the ju~v
21        TIlE 2UROR: Oh no, no
22      THECOURT Okay Does the note mthcate that
23 you have reached may opinion, one way or the other in the
14 case?

25 THE .'UROR: NO.

19 please?
20 Whereupon,
21 HOPE SCHAB,
22 a witness produced on call of the State, having first
23 been duly sworn, was examined and testified a.~ follows:
24      THE CLERK: Ma'am, you may lower your hand.
25 You may he seated.

Page 3 - Page 6



Page 7
Will you please state your name and address for

2 the record, and will you please spell your first and last

e Scheb, H-O-

T H E  C L E R K :  " l l l a n k  y o u
DIRECT EXAMINATION

BY MR URICK:

Q Good morning, Ms. Scheb.
A Good morning
Q Where are you employed?
A Woodlawn High School.
Q And what is your position there, or job'1
A . Teacher,
Q . Did you know I-I~e Mth Lee?
A Yes. I did
Q How long had you known her?
A Four years
Q And how had you come In know her'!

21    A. She was in my French class, frestunan.
22 sophomore, and senior year She was my student intern,
23 ~he wa~ in the French Club, and ~he was -- ~he would have
24 attended a French trip that 1 b.ad planned for this past
2 5  s ~ r o e r .

1 Q. Now, just to locus you. Was there a fime when
2 Hue did not appear?
S  A  Y c : ~
4 Q What happened on that ozcasion?
5 A One momthg Hue didn't come to c[a.ss and she
6 had come to internship in the morning, first period And
7 she called on the telephone -- we have phones inside ~mr
8 school rooms And Adnan happened to come up m the room
9 and she was waiting for him to come.

tO      And when she called, she said "Pretend I'm a
I I teacher." And I stud "Okay" And she said, "Adnan and I
12 got in a fight and 1 don~t want him to know that I' m
13 here So I won't be coming to you, I'm in Ms I'ulCttL'S
14 room i~" yo12. n~d me, you come down and get me "

15 Q What, if anything, happened next?
16 A Adrian stayed in my room and started talking Io

' 17 me about relationships and my opinion on what stmuld --
18 what should one do if religion got in the way el a

,19 relationship -- should you let someone go'? Should Sou
20 try to work it out -- and stayed up there mos~ of the
21 period And finally I had to leave and askud hml to
22 leave as  wel l

,23 Q Had there been any other any other "" any{~nc
24 else in the room with you7
25 A No.
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1 Q. Did you know the defcndam in this case? , I
2 A. Yes. 2
] Q. How did you know him'? J
4 A He was Hae's boyfr iend. 4
5 Q Would you ever see him? 5
fi A Yes. He would come up first period when -- [ 6
7 when she was interning for me. I 7
8 Q When she was interning, what sort of duties 8

Q Now, after Ms Lee vanished, did you aid
Detective O'Shea in his lrfissing pea'sons lnvestigulion?

A. Yes, idid
Q What sort of things did you do?
A. I kept in ctmstant contact with Detective

O'Shea. I would talk to teaehars, askang them quegtions
A tot of times the teachers weren't responding TJlcy
weren't getting back to him in a timely manner, so smcc

9 wmdd she perform for you? 9
to  A She would  come in  in  the  morn ing,  and we would 10
t i sit and talk, sometimes have breakfast. And she would I t
12 grade papers for me and help me with my lessons, just 12
13 normal duties. 13

1 was at school, I wag kind of the -- the flu:son I
would work with the students; for exmnple, D~bhic I
and Aisha / I f  they had a question to get hi
them, I would work with him on contacting the girls and
having them contact him back.

Q Did she come to confide in you?
1 5  A  Y e s .
16      MS GUTIERREZ: Object ion.
17      THE COURT Basis'?
18      MS GUTIERREZ: [ believe that's a leading,
19 suggestive question.
20      THE COURT: That 's overruled.
21       BY MR, URICK;

Q What sorts of things would she tell you?
A She would just tell me about her job, and her

14 friends, and what she would do on the weekend, and
15 college concerns, things like that.

14    Q. And while you were doing that, did Ihcre come a
15 time when you had contact with the defendent~

1 6  A .  Y e s
Q What happened?

18    A [ was asked to ask Gerald Russe[I, who was the
19 track coach, if he was in practice at a certain day And

i 20 that w~ what I was told to do. And I suppose that Adnan
21 found out about it because he came up --

2 2 MS GUTI£RREZ:  Object ion Move to  s t r ike

123 TttECOURT: Sustained Granted.
! 24 BY MR URICK:

[25 Q What did ti'm defendant do?
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I A He came to my classroom and said, "Arc you
2 asking qlteglions about Trle, because, yot] know, my parents
3 don't know everything that goes on in my life, and I
4 would appreciate it if you would, you know, not ask
5 questions about me." And I responded by saying "Well,
6 everyone is being questioned at this point"
7 MR. URICX: Witness with the defense.

27qE COURT Cross?
9             CROSS EXAMINATION

if)          I]y MS GUTIERRF~:
I1 Q Yes Ms. Sclmb, that day when Adnan coxne up
12 and asked were you asking questions about him, you were,
t3 in fact, asking questions about him?
14    A Yes, 1 wa.q
15    Q Were you nol, at the request of Detective
16 O'Shea?
17     A Yes, I Was,

Q Now, you regarded yourself as a liaison; is
19 that correct?
t 0  A  Y e s .
!1 Q. Did Detective O'Shea teU you :ha; you were the

{22 limson?
23 A. I used that terra by my ow'a means
24    Q Okay That's not a /erm ha told you or
25 designated you?
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1    Q He asked to talk to you and you agreed to talk
2 to him; is that correct?
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3     A ~s ,  r id 'am.
Q And you answered every question thai he posited

5 to you, did you not?
6  A Ye s ,  I  d i d .
7    Q And one of the questions that he asked you was
8 -- it was a series of questions about Adrian's
9 relationship with Hue, did ha not?

A. I suppose so

I l l
Q. And "- well, did he or thdn't he?

12 A. I--yes lf-- if the record shows --
Q. Hedid, dida't he? And you were motivated tl)

I L4 give him accurate and complete thformatton; wcrc )~u not?
1 5  A Ye s ,  [  v, a s ,
16    Q, And Detective O'Shea asked you if Adnan ,rod
17 Hue, after their breakup, were still friends, did he not"
1 8  A  Ye s .
19    Q, And you teM hun that Adean at~d Hue were slil]
2G friends, did you not?
21 A If that's what the record shows l honcsdy
22 don't have a recollection of using the word "friends "
23    Q You don't retvember tethng him? But they v, erc
24 friends, v,~re they not?
25    A, They were. Yes, they were in each ether's

I A No 1
2 Q. Okay And the two studenls with whom you 2
3 discussed this matter were Debbie ~ 3
4 A. Yes 4
5 Q  A n d  A i s h a  ~ 5
6 A. Yes, ma'mn, 6
? Q Is that correct? And you knew both of those to 7
8 be friends of Hue Lee's, did you not? 8
9  A  A b s o l u t e l y . 9

] 0    Q. You knew that from yo~ position of being a l 0
I : teacher of Hae -- I I
12 A. Yes. 12
t 3 Q and a teacher at the school: is that 13
14 concct9 14
15 A. Yes, ma'am 15
16 Q Okay Now, yourcmcmberyeuwctequestionedby I 6
17 Detective O'Shea in this case; were you not? [ 7
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classes.

Q And so if he asked you that question, you would
have told hira that, in fact, Hue and Adnan wcrc friends
would you have not?

A Yes.
Q And you said one of the things that you and Hue

would talk about was her job?
^. Yes.
Q And her job then was?
a. She worked at Lens Crafters.
Q Okay. And so you knew when she had started;

correct?
A, ]  don't  --
O. Sort of?
^. 1 can't give you a date, yes.
Q. Okay. But that was her senior year, was it

not?
18    A Yes, I  was.
19    Q And, in fact, you were questioned by him on
If) February 1, 1999; were you not?
2t    A. If that's the date you have on your records,
12 yes

'23 Q Okay And he fon'aally questioned you; did he
24 not?
25    A Yes, he did

t8     a Yes, ma'am.
19 Q And she was again taking French with you; ~s
20 that correct?
2 1  A .  Ye s .
22 Q And you saw her then every day?
2 s  A  Y e s .
24 Q Okay. The day after she vanished, is -- the
25 day that she vanished, is that the same day that sN
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I celled you in the classroom?
2     A  N o

Q. Okay So the day she called you in the
4 classroom, that was before she vanished?
5  A .  Y e s
6 Q ttow many days before?
7    A. Urn -- do I havc an option to s~y I don't
8 recall9 Because I don't
9    Q. Oh, no, if you don't recall, ;hat's what --

Page 15
I to be with Hae's consent7
2  A  Y e s

Q. Did it not?
4  A .  Y e s
5    Q Okay And there was never any occasion in

Page 17

I0    A. I don't want to make up an answer, so I really
I1 honestly don't r¢calh
12    Q Okay And the first dme"thel you spoke, did
13 you only spcak to Dctcctive O'Sbea formally an one
14 Occasion?
15    A Wbere we sat down and talked one on one?

Q, Yes?
17 A Or *we you talking via telephone~
Ig Q Yes'! No, when you sat doxcn anti spoke to himq
19    A. i bekcve only once.
20    Q Okay And iF he wrote down ;hat thai occasion
21 was February Ist, it's likely that he was accurate, was
22 he not'?
23    A. Yes

Q. ()kay And all you know then about lhc day thai
25 Adoan caa~e, in which the s~ime day that line cafied you on
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1 the telephone in the classroom, that occurred at so;'o~
2 point betbm she disappeared?

A. Yes, ma'am..
Q. Okay Now, you had French class the first

5 period?
6 A No I had Hue as my intern the first period,
7 and then she would come to French class, I believe Period
8 Four -- was the honors class.
9    Q She would be, as your intern, m year classroom

t0 wilh you every day on firsl pcrLod?
1 1  A  Y e s .
12 Q And that began at ten after 8:00?

A. 7:45
14 Q. 7:45. Till 9:15
15 Q. And went for how long?
16 A. Until 9:15.

Q. Okay. And generally, up until this day,
18 whenever it was, before the day she disappeared, Adnan,
19 her boyfrtead, would show up and be with her during some
20 of that period of thr~?

6 which Hue ever asked you to have Adnan removed, did she7
?  A .  N o .
8 Q No And thcy always appeared to be fricnd~.
9 from your observation?

l 0 A. Are you asking iF they ever were in a dispute
11 during that time penod, m the first period?
12 Q No, l didn't ask you that l asked you to ynur
13 obeervat~on they always appeared to be friends; did they
t4 not?
15 A Not if they were arSu;hg, no
16 Q Friends don't argue m your experience, Ms
t7 Sehab?
18 A If that's your definition, then, yes. the) were
19 fneods

20 Q. Okay. And from your observation, you Ihnught
21 they were friends; did you not?
22    A Yes.
23 Q. And yOU dcsedhed them as friends on Fcbruarf
24 ] st, when you were formaRy asked by Detcctivc o'gb-ea;
25 did you not?

Page .
I  A  Y e s ,
2    Q. And at that point you were aware that Dctecli,,c
30'Shea was leading the investigation to locate Hae Lee
4  A  Y e s .
5 Q. No one knew that she was -- had bccn murdered
6 then, on the lst; correct?
7  A N o ,  t h e y  d i d  n o t .
g Q And you sought to tel l  Detect ive O'Shea
9 everything that you thought was significant in this case;

10 did you not?
11I A. Yes.
112 Q. Nothing further.
13 THE COUgT: Redaect?
14 MR. URICK: Yes, please. Thank you, Your
15 Honor.
16 ILE DLR E CT EXAMINATION
17 BY MR. URICK:
18 Q. Did you ever have any contact with the

A. Yes, but not every day
Q. Not every day, but on a very regular basis; is

that cmxcct?
A Once or twice a week.
Q. And thel appeared Lo you from your observation

119 defendant's family?
20     A. No, n~veL
2]    Q. Was there any way that the information you were
22 gathering could have gotten to his family?
23      MS. GtYV, ERR~: Object ion.
24      THE COURT: Sustained.

]25     BY MR, URICK:
P a g e I 5 - P a g e  1 8
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Page 2 lPage 19
1    Q Now, Hae always to you tndtcated she was
2 friends wth the defendant, that sort of - he was the
3 sot; of person she would feel comfortable inviting to her
4 car; did she not? 4
5  A  Y e s . 5
6 Q Was she the sort of person that would let j ust 6
7 anybody into her car? 7

M,S GUTEERRFZ: Objection
THE COURT: Overruled,
TIIE WITNESS NO.

MR. UR/CK: Yes, please. Thank you,
2 THE COURT: Okay.
3 Good day, ma'am.

Tt{E WITNESS: Thank you.
(The witness was excused,)
MS. MURPHY: Y'OgX Honor, may I step out to get

the next witness?
THE COURT; Sttre,
(Pause.)
THE COURT: Come up to the front of the

Q. Were she and the defeedant ever in a dispute?
A .  Y ~
Q What sort of disputes would they have'?
A Just, l mean I term it as high ~chool disputes,

16 but o~-er noI eat(in8 back, or you know, whatever the ease
17 may be
18 I didn't get in depth about wbat they were
19 arguing about, You could just tell body ]anguaSe and the
20 ['act that she didn't want to talk to him, or she would
Zl turn her back kind of thing if he were in lhc clax~mom

courtroom, please.
! 12 MS. MURPHY: Your Honor, at this time the State
13 calls to the stand, Dr. Korell.
14 Whereupon.
15 MARGARITA KORELL,
16 a witness produced on call of the State, havmg first
17 heen duly sworn, was examined and testified as to]lows:
18      THE CLERK. Ma'am, you may lower yt~ur hand.
19 Will you take the stand, please? Yon may be ~,emcd.

22 Q. Nothing fttr~bar
~ 3 I  HE COURT Recross?

~ 4 RECROS$ EXAM(NATION

2 5 BY MS. GUT1E RR F~.:

1
Page 20

Q Did you become aware when Hue Lee got her
2 license?

n I remember when she got her new cars?
Q. Her new car.
A. Yes.
Q Okay. And at the time when she got her new

7 car, you were aware that she drove then?
8  A .  Y e s .
9  Q Okay.  And you were  aware tha t  a f te r  she got

l0 her new car, she then decve every day to school?
i  I  A ,  Ye s .
12 Q. And were you aware that Adnan Sycd had his own

20      And wil l  you please state your f tr~t and last
21 name for the record, and spell your name also7
22      THE WITNESS: I 'm Dr. Margari ta Kofel l ,  M-A-R-
23 G-A-R- I -T-A,  Kore l l ,  K-O-R-E-L-L
24      THE CLERK: And your business address, please?
25     THE WITNESS: I t 's the Office of the Chief

Pagc 22
I Medical Examiner, [ 11 Penn Street, P-E-N-N, BaLIimore,
2 M~land 21201.

T H E  C L E R K ;  T h a n k  y o u ,  m a ' a m

4        T H  E  C O U R T  Ye s .

MS MURPHY Thank you, Your Honor.
6              D I R E C T  E X A M I N AT I O N

BY MS. MURPIIY:

Q Dr Kore[l. please explain what are the duties
9 of the Office of the Chief Medical Examiner'~

10    A Well, the duges are to determine the cause of
t I death in people who have died suddenly, unexpectedly
12 violently, like homicides, suicides, accidents or in

13 car?
N ,  A ,  Ye s .  1  w a s  - -  o h .  S o r r y.
15 Q, And that he drove Io school also?
1 6  A .  Ye s ,
17 Q Did  you observe tha t  carq
t 8  A  N o

13 cases which somebody (ties wbdle not under the care of a
14 physician, called "unattended deaths."
15    Q. What are your specific duties?
16    A. My specific duties are to determine :he cause
17 of death in homacides, suicides, accidents, and
18 unattended deaths.

I9    Q Were you aware that Hae Lcc and Adnan were in
20 each other's car on a daily basis?

A. I know that he was allowed to drive her ear.
Q Okay. And that, in fact. he did so'?

2 3  A  Y e s .
Q Okay. Thank you. Nothing further.

25 THE COURT: May this witness be excused?

19 Q. And does that include the performance or
20 autopeies?
21      A Yes, ma'am.
22 Q How long have you been practicing in this
23 field?
24    A_ l have been an Assistant Medical Examiner since
2 5  O c t o b e r  1 9 7 8 .  B e f o r e  t h a t  [  , . . . ' a s  a n  A & ~ , o c t a t ~
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1 Pathologist. That's a training-type job for two years at
the sarae place. And before that I was, for one year, an
Associate Pathologist at the Coroner's Omee m
Pittsburgh, Pennsylvania.

22]~s is all forensic pathology.
Q. What type of training did you receive to become

an Assistant Medical Examiner?
A Well, [ became a physician at the University of

Dtmnos Aires, Argentina. Then I did a rotating
10 internship at Fordham Hospital in the Rronx, New York
I1 Rotating means going through the several specialties of a
12 lab at that hospital
13 T~cn I had training in imatomical ~md clinical
14 pathology 'II~at's hospttabtype pathology at Fordham and

' I5 Miscficortha hospi ta ls a lso in Bronx,  New York
16      And then I  went into for tmstc pathology,  w~th
17 one year at the Coroner's Office in Pittshucgh, two years

Page 25
1 Medical Extol, 'tier, 111 Penn Street.i

~ HonorMS. MURPHY: May approach the witness, Yo~-

4 ~[~E COURT: YCS.
BY MS. ,V/UR P HY:

Q Dr Korell, I show you what's be'on marked t'c~r
7 identifLcatlOn as State's Exhibit 3. Can you picot
g identify that document7
9 A Yes This is  a notar ized copy of  the autops)
10 on Ms Hue Min Lee Our autopsy humor is  99759-5i0,
l i  wi th at tached photos
12 Q And tho~e photog, do they fairly and accurntcl;'
L3 depict the observations you na~ ni" Ms Lcc ~rl thJt d,,tc"~
14     A.  Yes.  ma'al~

MS MURPHY Your Honor. at this ttmc I x~ouJd
16 offer State's Exhibit 3,
17       THECOURT;  Okay  Wi thou t  ob jec t i on  - -  I
18
19

18 at the Medical Examiner's Office here
19 Q. Approximately htJw many autupsics have you
20 perfon'nad dunng the course of your career?
21    A.  Thousands.
22    Q. Can you explain what the term Iorensie
23 patholugy means?
24    A. Forensic pathology is a subspeciahy of

thought it had been in -- but State's 3 is adl~gled
(State's Exhibit No 3, having
previously Ix.x'n maf~acd tor
identLfication, was
received into ewdence )

~Y MS. MURPHY
Q. Dr. Korell, based on your autopsy of Ms Lc¢,

25 pathology that deals in determimng the cause of death m
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I hmnicides, suicide, accidents, and unattended deaths,
2  Q  Dur ing  you r  yea rs  o f  expe rhmce  i n  t he  O ffice
3 of the Me&cal Examiner, have you had occasion to observe
:l e~ses in which the cause of death was strangulation?

A Yes ,  ma 'am.
Q Have you also been qualified and testified as

an expert in a court of Law in the ar,:a of pathology?

8  A ,  Y e s .
9  Q ,  App rox ima te l y  how :aany  t imes?

10     A Hundreds  o f  t imes
MS MURPHY: X/our Honor. al this th'ne, I would

t2 of/~r Dr. Korell as an expect ia pathology
t3      MS. GUTIERREZ: Wc certa in ly consider Dr
14 KorCl an expert.
15       THE COURT Vc ry  good
16 Dr Koroll is qwalificd as on expert m
17 pathethgy, and like the other experts you've heard, may

18 give the testimony in the form of opimons
19 MS. MURPHY: Thank you, Your Honor

BY MS MURPHY:
21 Q Dr Korel i ,  d id you have occasion to perfor ln an
22 autopsy on the wetim Hue Min Lee on I'ebrua~ I 0th, t 999'J
2 3  A  Y e s .
24 Q Where did that autopsy take place'~

A. It took place at the Office of the Chief

t~ a reasonable degree of methcal certetnty, have ) t)u

1 formed an expert opinion cot~certhng the cau~ l~l dcaLh"
2     A ,  Ye s ,  m a ' a m

Q, What is that opinion7
A. The cause of death is strangulation

5 Q And can you explain?
6 A. Well. the autopsy showed petechiac hcmorrh:~gcs
7 th the eyes petechiae,  P-E-T-E-C H-I  A I !

8       THE COURT: Would you speLL that again, pl~a~ '
9      THEWITNESS: P-E-T-E-C-H-I-A-E And Lhcy ate

l0 small minute areas of bleeding in the eyeballs,
11 specifically in the con3unctiva, -- that's the timng t~t"
12 the eyelids -- and on the sclem -- that's the white of
13 the eyes.
14 She also had blcedthg into the, what wc call,
15 '*strap muSCles," S-T-R-A-P muscles of :be neck Thoc

16 are the muscles that you can -- the larger oat: ynu can
17 feet here, and the smaller ones go between the tongue and

18 the jaw and the breastbone, that smaller musics there
19      And there were areas of  b leethng,  - -  wc cal l

tO hemorrhage, but bleeding into those areas, and there was
21 a f ractured hyoid bone, i f -Y-O-I-D i t 's  a hone that 's  in
22 the back of the tongue it~ the shape of a small ber~six~c
23 Th~I's where the tongue, which is a muscle, is attached
24 tO, and that was fractured.
2 5 BY MS, MURPHY
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Q. And by fracture you mean?
2 A. It's a break in that little bone -- with nat
3 only '.he break~ but there was an area of bleeding at the
4 point of breakage
5 Q Now, your report also states a manner of death?
6 A Ye s
7 Q "What is your conclusion regarding the manner of
8 death in this case9
9 A. Manner of death is homicide.

1{3 Q. Can you explain that?
I l A. We use homicide in the medical field in
t 2 forensic pathology as the death of one hmnan being at the 12
13 hands of another huannn being 13
14    Q Were you able to form an opinion regarding the t 4
15 time of Ms Lee's death? 15

Page 25
I But, if you hold on in the same position, then }ou become
2 unconscious and from unconscioumess, then there ~s a
3 point of no return in which you die
4 Now, may 1 say that a person dies of
5 strangulation, not by the lack of air, Ixcause it's very
6 hard to compress the larynx, or the ~oice box, or the
7 trachea, It's because of the pressure apphed it) the
8 blood vessels, one of which you palpate here, that's the
9 carotid. So ".here's pressure on the carotid ~nd the

l0 jugular, which i~ next to it,
11 Now, the pressure on those areas, ~t hnpmrs

the flow of blood to the heart, to the brain. ~th Nood
with oxygen. So just the pressule on the jugular and the
carotid, and/or the carotid, sometimes both af them
together, or just one of them causes impairment hi the

16    A. An opimon. [ only can say she w~.s dead for
17 quite a while
18 Q Can you be any more spoeific than that'~

A When we found, when she came to our office.
Z0 livtthty, which is the bluish discoloration that occurs
tl after death, and that's due to settling hi the blood in
22 the parts where the body is lying on That was fixed
23      Now, to get to that point, it takes several

16 bhx:d flOW. And. if you don't have blood flow, you dlm't
117 get enough oxygen to the brain, you bec~me unconscious,
18 and then die.
19 Q Would it be fair to say that as little as 15
20 seconds would be c~ough time to cause death by
21 strangulatthn?
2 2     A Ye s
23 Q Did you observe any eut~, lacerarinn~, olx'n

24 hours. The body also had still some rigor, but that was
25 more from the cold She was also dccor,~posmg with skin

24 wounds, on the victim?
25    A, No, ma'mn

Page 28
I slippage. I
2 Skin slippage occurs because after death there 2
3 are bacteria that produce gas and they ge~ in under the 3
4 skin and there are bubbles, and then that sheet of slan 4
5 breaks and then you have something called "skin 5
6 slippage.'* Tiaat means essentially that the skin peels 6
7 apart 7
8 And there was also lhe imemal organs were, 8
9 for exmnple, the hea~ was flabby [rem the decomposition, 9

10 also l O

Page 30
Q. ls there any other source from which blood may

have come?
A. Well, after somebody dies, or in the process tfl

dying, you have congestion m the lungs Congcsunn ts
the settling of blood in the lungs, pulmonary edema, h D-
E M-A, that's water in the lungs And that's bkx~d
tinged, also.

And that comes up through the windpipe and then
through the mouth, through, the trachea and the [a~'nx, or
voice box, and then out the mouth

t ; Q. Did you observe any signs of struggle?
12 A. Stru~[e. Wl~t do you mean like defense
t 3 wounds, or something like tha!?
14 Q Any signs that the victim sWagglcd in this
15 case?
1 6  A  N O
17    Q Dr Kore]l, how long wouId it take for a person
18 to die of strang-aiation?
t9    A Well, before you die, you become unconscious
20 It is known, and it's -- from books and poopie that have
21 done expemncnts with animals, that you have to apply at
22 ~easl ten seconds of pressure onto the blood vessels of
23 the neck,

If after ten seconds you release the pressure,
25 m a couple of more seconds, the person may come back.

I I        Now also, when somebody dies, the capllluncs,
12 -- that's the tiniest blood vessel~ -- they break up duc
13 to the composition or just because ~ere is no vital
14 tissue, they break up and you can have a source hi hlnod
15 from that.
16 Also, From the stomach up. the lining of the
17 stomach m live people !s lined with mucous, and we
18 generally don't get any bleeding. But after death that
19 breaks down and you have blood vessels breaking down from

120 the stomach and you have bloody fluid eormng from there
21      After death you have -- it comes up through the
22 food pipe. So air those sources can -- is a source of
23 bloody fluid.
24    Q Were you able to make any deten'ainatkon as to
25 whether strangulation in this case was manuaI by hands or
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I by some other means?
2 A. We did not see any implement, a cord or
3 anything that would make -- or a string or anything like
4 that.
5 So it's -- yes, and not -- and there was a
6 little bit of bluish discoloration on the front of the
7 neck, but it didn't have the impression of a cord, or
8 stung or anything like that.
9 So it's more likely to be manual, but --

t0 Q Your report also n:fers to braise~ on the
11 victim's head. Are you familiar with that section?
1 2 A Y~$ .
13 Q Would that occur, in your opinion, before
14 death? After death?
15 A No. These are bruises that are in the right
16 occipffal and right tempcralis muscle. Occipital is in
17 the back, right temporalis muscle is in the area of the
Is temple. And these are under the skin, subfilial is on
19 the surface of the bone and into the muscle of the right
20 temple. And they only occur when the heart is still
21 pumping.
22 MS MURPHY: The Court's indulgence, please.
23 Madam Clerk, may I have Slate's Exhibit 13?
24 It's a sheet of photographs. It's one of these larger
25 sheets.

Page 3 3
IandQhandledOn the theShin?shirt?And have you ever actua y seen

a No, not that shirt.
Q No. In fact, what was submined to you was the

body, at the time. unknown and unidentified; isn't that
correct?

A. Right .  Yes, ma'am
Q. And you conducted a normal autopsy to detertniiic

the cause of death; is that correct?
] 0  A .  Ye s .
I 1 Q. And essentially, your opinion, Dr. Korc]l --
12 Dr. Korell, you and i have spoken before today; have we
13 not?
1 4  A Ye s .
15 Q Okay. Dr. Korcll, your opinion is essentially
16 that ~ death of this young woman occurred by likely
17 manual strangulation; is that correct?
18    a I wouldn't say likely. It is strangulation
19    Q. Okay, but manual, likely manual -
Z0 A Yes, the manual is likely, yes.
21 Q. Okay. And when you know because of your
22 experience, that you've looked at strangulation ca~cs, it
2] would he fair to say that you looked closely to sec tf
24 there was anything, either iqtem~lly or externally, that
25 might indicate some type of ligature?

Page 32
I May I approach the witness, Your llonor?
2 THE COURT: yt;s 2
3 BY M~ MURPHY
4 Q. Dr Korell, I'll show you what's been marked as
5 Sta:e's Exhibit 13 in evidence. These are photos
6 depicting bIood ~tams on a t shin
7  A U h - h u h
8    Q lqae blood shown on ~he t-shin here, would that
9 be consistent with what you describe as pulmonary edema?

10 The son OF blood that is produced -- IO

I  A .  R i g h t .
Q. Isn't that correct?
A. Yes.
Q. Like a cord, or a rope, or something that was

used to assist in applying pressure necessary to cause
first the loss of consciousness and then death; is that
correct?

A Yes ;  co r rec t .

Q. And you found nothing in your observations that
to you indicated any type of ]igature, did you?

1 i    A Pulmonary edema is -- m general, is blood
12 unged, yes.
13 Q. Thank you.
L4      I have no other guesticns, Your Honor
15      THE COURT: Cross?
16            CROSS EXAMIX:ATION
17        EIy MS GU]'IERREZ

18    Q Dr Kore]l. the picture that you were shown,
19 State's Exhibit 13, were you asked t~ observe this
20 before?
21  A 1  th ink  I ' ve  seen  i t  be fo re ,  bm I  don ' t
2~ remember.
23 Q. Were you ever asked to conduct any testings on
z4 what appears to be blood?
~ 5  A N o .

ill ^, Right.
'12 Q. Okay. And that's why your opinion is that it's
I] likely manual; is that correct?
1 4  A Ye s .
15 O. And the manual strangulation of a human being,
16 regardless of their age, size, weight, height, as you
17 said studies show, can occm as quickly as ten seconds?
18 A That's when you may lose consciousness, yes

'19 Q And if there's nothing else, ff the plessure is
20 continued even for a minuscule amount of time, then it's

,22a very simple matter for consciousness to gomto death"
h2 is it not?

1 2 3  A Ye s .

12245  Q .  Okay.  And ,  you ,  o f  cou rse ,  f r om you rpathological review of this young woman's body, can't
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I tell us how long it took to conduct the manual
2 strangulation, can you?
3  A  N o .
4 Q Okay. Now, Dr. Koretl, you were asked
5 questions about the lime of death.
6  A  Ye s .
7 O You, in your expert opinion, can only tell us
8 that it was sometime before her body was recovered; is
9 that correct?

1 0  A Ye s .
; ] Q. Okay. And you conducted the autopsy on this
12 young woman's body on February the 10th, did you not?

A. Yes.
Q. At ten o'clock in the morning?

1 5  A ,  Ye s .
Q As quickly as your office could set up an

17 autopsy following the recovery of her body the day
18 before; isn't that correct?
~9 A Yes;  COITeeI
20 Q Okay. And from your autopsy, you can, in your 20
21 expert opmlon, tell us that decomposition had already 21
22 started? 22
23 A  Y e ~ 23
24 q. And was, in fact, well on its way? z4
25 A Yes 25

Page 36i
t Q. Decomposition is a natural evcm; is it not?
2 .̂Yes. i 2
3 Q. Okay. Thatoccurs following the death of a
4 live human being or other spemes?
5 A Right.
6 Q. ls that correct?
7 A  Ye s . 7
s Q. But decomposition takes place over a period of 8
9 time, does it not? 9

13 A. Yes. Jf~
I 1 Q, And decomposition of a once live human being, l i
12 the time line on such decompositipn, is affected by lots 12
t3 of factors; is it not? 13

A Yeah. Multiple, yes.
t5 Q Who the person is?
t 6  A .  Ye s  W e l l , - -
17 Q. Physically who they are? What condition?
18 A. Yes, physically. You know, if the person is --
19 what condition, what happened. I mean, even the
20 circumstances, you know, the temperature --
2! Q The temperature of the air outside, how cold it
22 is?
2 3  A .  Y e s .

2~ Q How cold it is would moan that it would
25 decompose less rapidly?

Page 3"7
l A. Yes, and the location.
2 THE COURT: Again, we do need you to talk one
3 at a -- we need one at a time. We know you're over
4 excited, so, both of you calm down and let the other
5 finish before the other starts.
6        T~ /~  WITNESS:  So r ry.
7        B Y  M S  G U T I E R R E Z

8 Q. That's all right, My question was, you
9 mentioned temperature?

I o  A .  Ye s .
I1 Q Would cold slow down deeomposit,on or spee~l it
12 up?

A Slow down certainly.
14 Q And hot would speed ~t up, would it .not'?
15  A .  R igh t .
16 Q. Okay. And it could also be affected by other
17 conditions, could it not?
Is  A Uh-huh ,  Yes .
19 Q Whether the body was exposed to air, for

instance?
A Yes.
Q As opposed to whether or not the body was

buried?
A Right.
Q. Is that correct?

Page 38
A. Yes.
Q. When you viewed this body that was initially

3 unidentified to you, you could look at anyone, even
4 without your expertise, could look at the body and be
5 able to determine that it had been dead longer than the
6 day in which it was found?

A Certainly.
Q, Certainly, You could look because

decomposition, although it is a natural process, is a
process that h~s visible results, does it not?

A. YeS.

Q AS a pathologist, you are looking, not only for
what's visible, but what is not readily visible to the

14 naked or un-expen eye, are you not?
15     A Yes, ma'am.

Q But you, as an expert pathologisl, never
t7 attempted to pinpoint a time of death for the body of
18 this young woman, did you?
19 A In general, you cannot pinpoint.
20 Q Okay, Did you ever --
21 A You only may be able to estimate.
22       MS.  MURPHY:  Object ion.
23        BY MS,  GLr r IERREZ;

24 Q. To estimate? Did --
25 A. If that much, yes.
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I Q. Did you, in your autopsy, Dr, Korell, estimate
2 the dmc cf death of flus young woman?
3    A Based that tbe libra was fixed and she had been
4 buried, and she was very cold, the stiffness really was
5 from cold more than just rigor, and, you know, I only can
6 say several wceks.
7 Q Several weeks. Okay The stiffness that you

1

1 to fix, as closely as you could, the particular time of Page 411
2 death? I3 A. AS 1 said before, I only can estunate, based on
4 whe~ she was found and the general appearance of the
5 body, that estimated a couple weeks.
6 Q. Okay. And that estimate of a couple v.eeks does
7 not appear in your autopsy, however, does it?

8 referred to, you earlier referred to that as "rigor";
9 cor~ct?

10    A, Yes
1 i  Q .  R - I - G - O - R .

A. No We never do
9    Q. Okay. You were asked subsequendy, in 1hot,

10 much later to provide an estimate as to whether or not
11 her body decomposition, as you observed, m ~,our mcthca]

12 A Yes, yes. 12
t 3 Q That is the medical term for what happens to 13
14 the joints post death? 14
t 5 A Right t 5
16 Q Is it not? 15
17 A Yes. 17
18 Q And you said that was the rigor, the stiffness
]9 !hat you observed, was really related to the coldness, --
2 0  A .  Ye ~ .

Q -- more than the natural decompostdon of her
12 body?
13 A. Because the body was already decomposed and the
14 libra was fixed so the rigor in that person who wasn't
25 decomposed should have been gone and we would have called

Page 40
I the joints flaccid, yes
2    Q. Okay. And that is a medical process that you
3 can determine in your expe~is¢?
4 A, Yes,
5 Q Now, when you saw the body, you wcrc made aware

of the condilions ander which it wits [ound, wen you not?
7     A  Ye s

opinion, was consistent with the date of Jan~ry 13 dr?
A Right
Q. Were yt~u not?
A Ye s
Q Were yeu not?
A Yes.

18 Q Is that correct9
19 A Yeab
20 Q, And that would be consistent wLth ,a hat you saw,

would knot?
22     A Yes, ma~am.
23    Q. D~pending upon such factors as the Icmperaturc;
24 is that correct?
2 5  A .  C e r t a i n l y.

Page
1    Q. And depending upon other factors that you hax e
2 no knowledge of, is that correct?
3    A. Even the air -- the flow of air, cold air,
4 besides jura the temperature and all that.
5    Q. After you were askod to ask if her bedy as tt
6 appeared was con~istem with January 13th, the only
7 opinion you rendered was that, "Well, it's ~onskstcnt"¸'

Q And those conditions included, as you've
9 already said, a shallow burial'?

t O  a  Y e s
Q. By that you mean to determine that it was not

~2 buried deeply in any context'?

A . Consistent wath, yes,
Q Is that correct?
A Certainly
Q That's the best estimate that you can give us'
A Yes.

13 A.  Raght .
14    Q. And you were also told that n was buried m
15 the ~'ound?
l fi  A  Y e s
17    Q And that it was partially covered by both soil
l g and dirt?
1 9  A .  Ye s

Q. And the way that her body appeared, Dr Knrcg,
would also he consistent, if she were manual[) stranglcd,

A Yes.
Q -- by another human being, but that manual

; 18 ~trangulation occurred on JanuarT 14th, would it not'?
19 A.  Cer ta in ly.

20    Q Okay And you were provided -- you're being
21 provided that information was ordinary, was it not?

A Yes, 111a'atl'l
23    Q. You didn't have ~o request that, did you?

A Right, NO,
15    Q Okay. And you -- did you ever make an attempt

: 20 Q And it would be consistent also if she were

21

manually strangled by another human being and that meaual
strangulation occtm'ed on the 15to --

A. Co~.ct.
Q. -- of January?

1 2 5  A R i g h t ,
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Q Or the 16th even?
2  A  Y e s .

Q Or the 17th7
4  A ,  Y e s

Page 45
A YOU mean a lay person?
q Yes.
A. I would doubt it.
Q. Okay. And would that hemorrhoging/bleedlng

5 Q Or any time forward to the time when the body
6 was buried to within, ff you backtrack, u couple of
7 weeks; is that correet'~
8  A  R i g h t
9    Q A couple of weeks from February 9th, when her

10 body was discovered?
l  I  A  R i g h t
12 Q Is that correct? Now, Dr Korell, you also
13 were asked about things with the cause of death being
14 s~rangulution, you spoke and you spelled for us petechiae
15 hemorrhages?
1 6  A  Ye s ,
17    Q Okay And you've defined for us hemorrhaging
18 is a word that most of us lay people would describe as
19 bleeding; is that correct?
2 0  A R i g h t ;  y e s .

5 actually produce blood that came out ot" the cyc?
6  A  N O .
7 Q Would it produce blood that came out of any
g other body part anywhere on a person such a.s this. ~hcrc

I 9 you observed the petechiae hemorrhaging9
10 A. No. These petechiae hemorrhages m the c)~bel!
t I are capillaries that break, but they break into the
12 tissues of the eye itself So it doesn't come oul
13 Q go they wouldn't -- they would not produce
14 blood on the exterior cf the body')
15  A Cer tu ln ly  no t .
16 Q Either from the eye or from any other nnh~c"
1 7  A .  R i g h t
18    Q "r~ certainly wouidn't produce blclod Irclnl Ihc
19 nose7

20 A. NO Tltege are not petechiae hemorrhagc~ "Jq~c
21    Q The petechiae hemorrhoges that you have 21
22 de~crihed are on the eye, are they not? 22
23 A Ye s
24 Q. Inside the eye; is that correct?

A1 I~es

Page 44
i Q And inside the eyelid itself; ~s that correct?
2 A. Yes
3 Q By the hemorrhaging or bleeding you meant that

bleeding from the no~ would he larger hb-'cdmg areas uf
bleeding after decomposition or something like that

23    Q After decomposition, -
2 4  A  Y e a h
25 Q. -- meaning after death?

A, lla~t.
2 Q Is that correct?

A. Yes.
4 it's the petechiac which is -- l don't know. ts it an
5 orgaz? Is it a body parO What?
6    A No It's a tiny blood vessel also that breaks
7    Q Okay. The bleeding that you could observe in
8 your expert opinion; correct9
9  A ,  Ye s .

IO    Q And, in fact. it is one of the signatures of

4 Q So there would.n't be bleeding that if that
5 occurred, and you obser'ced it -- by the way, did xou
6 observe that?
7 A Wk,  a t  ?

Q. Bleeding tl~t was related to decornpositam"J
9    A,  No

10    Q. No And, Dr, Korell, the hundreds or thousands
11 strangulation that you always attempt to ob~rvc when you
t 2 believe ~tranglllation may be the cause of death, ts it
13 not.?
14    A Correct
15    Q. It's the trademark of strangu!ation; is it net?
1 6  A ,  Ye s .
17    Q Because of what happens to the body whc'n the
If pressure ctlts off tho blood flow -

A Yes
20    Q -- of blood to the brain into the heart,
2] correct?
2 2  A  Y e s
23 Q NOw, could ordinary people, without your
24 expertise, observe the hemorrhaging/bleeding that you've
25 described?

11 of autopsies ~a[ you've conducted, you rely un othcr~
t2 both from your grace and from other ogencics, !o bring
13 you bodies that have not been tampered with suhscxtucnI to
t4 their being found?
1 5  A  R i g h t
16 Q You rely on that, do you not?
1 7  A  Y e s
18 Q And you were aware that this body was. in Ig~L
19 disinterred, taken from the shallow grave, --
2 0  A  Y e s .
21 Q-- packed ttp ned sent to your office by a
!22 coroylcr, by a pathologist?
2 3  A .  Ye s .
24    Q Were you not~
2 5  A .  Ye s .

Pagc 46
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1
2
3
4 pathologist took great care to not do anything else to
s the body, --
6  A  Ye s . i 6
7 Q. -- or to do the least amount of possible by !         7
8 disinterring it and then doing something; correct? ' 8
9  A C o n ' e c t . 9

t0 Q. And if the body was injured in the disinterment i lo
II or the travel to your office, because that injury would 11
12 clearly have occurred after death, it would lnok t 2
13 chfferent to you, would it not'? 13

1 a Certainly. L4
15 Q. And you would be able to tell that it was post- I15

1716 deatha Yes.injury' would you not?
]71168lg Q And you noted no such post-death injuries on

/9 the body of this young woman, did you'? i19
20  A Cor rec t . 20
2J q. Correct. And if you had, you wo~ld have !2t
22 reported them in your autopsy report, would you have i22
23 net'? ~23
2 4  A .  Ye s , ] 24
25 Q. Now, you spoke of other injuries to the strap 25

Page 48
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Q You were given that information, were you not? 1  A  Ye s .
A, Yes.

I 2 Q. And you observed no opening on the neck or thisQ And by disinterment, you were aware that that ] area from the chin all the way down to the breast bone --
4  A .  R igh t .

O "- ,.hat was open?
A NO, nothing was open.
Q No injury?
A Right.
Q No cut?
A Right.
Q No bIeeding through?
A. It was ",ill internal, yes.
Q. Okay. All internal, nothing external; correct'?
A. There was only th~tt bruise on the front of the

neck, yes.
Q Okay. And by braise, you are describlr~g

something different than bleeding?
A Well, bruise or contusion is bleeding under lhe

skin.
Q On the inside; correct?
A But still on the inside, yes.
Q And bruising is a natural process that occ~trs

when there's an injury to any part ot the body, internal
or external, while a person, while a body is alive~

A Correct.

I muscles? ls that how you say it'?
a Yes.
Q. S-T-R-A-P?
A YeS.
Q Those are muscles that are inside the neck;

correct?
A. Yes.
Q Okay. What I call the neck from your chin down

9 to your breast bone.
1o A Yes, you know, behind the skin.
11 Q Okay. Meaning underneath the skin'?
t2     A Yes.
13 Q They're nOt external?

a Certainly not.
15 Q You can't touch them from the outside, can you?

h You can feel the big one here.
t7 Q But its' from the inside? What you are feeling
t8 is a muscle contained entirely within the body?
t 9  A  R i g h t .

2
3
4
5
6

I 7

i,i
Itl

L5
16
it7

!0 Q. Is that correct? And so the hemorrhaging, the
12021 bleeding as you referled to tt, bleeding into the stzap 21

.~ muscles, occurred entirely inside the body of this young 122
woman? ] 23

24 A. Yes. 124
25 Q Did it not? 25

Pagc
Q Because if a body is dead, and it's bruised, t[

doesn't bleed, --
A Yeah.
Q -- because blood is no longer flowing; is that

correct?
A Because the heart had stopped, yes.
Q Okay. The heart stopped and t]aemfor¢, if z

body were injured post-death, you would see no c~ Jdcncc
of bruising; is that right?

A Right.
Q But agalrt, let me make sure In this area of

the body that you examined, that you have reported (m. ~1
an unidentified young woman whose body was dch~crcd to
your office on the 9th of February, you obsen ed no
exWrnal bleeding or source of ¢x~maI bleeding, meaning
external to the body in thts entare area of the neck dew~
to the breast plate?

A Correct.
Q And if you had, yau cerlamly would have macd

it on your report, would you have not?
A Certainly
Q Dr. Korell, you also spoke of the hyoid

fracture?
A Yes_.
Q T~at  was what  yo~ cue in patL~ce oJ ' .  -  . . . .  ,

-     "                           P a g e  4 7  -  P a g e  5 0  ' ~



Condcnselt! .4

Page 51
i pathologists, that was also evidence of injury; was it
2 not?

A Certainly.
Q Okay. And by fracture you meant the bone to

5 which the human tongue is connected was broken?
6  A .  Ye s .
7  Q Okay.  And i ts  be ing broken is  no t  a  normal
8 condition?
9  A .  C e r t a i n l y  n o t .

Jo Q is that correct? And in your experience, Dr.
: t Korell, that bone being broken is entirely consJslent
12 with the evidence that you saw that led you to your
13 opinion of strangulation as the cause of death; was it
14 not?
15     A. Correct.

Q Okay. And that, you also described, there was
t7 some bleeding at the s~te of the fracture?
1 8  A  y e s ,
19 Q. Okay. And that would also be consistent with
20 what you observed with other injuries internal to ttus
21 young girl's neck; is that correct?
~ 2  A  R i g h t .
23 Q There was no evidence of blood that exited the
24 body relative to the fracture of the hyoid bone, was
25 there?
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I  A .  N o .
2 Q. And if you had so observed externally, you
] would have, in your expertise, noted it on your autopsy
,* report, would you have not?
5  A .  C o r r e c t ;  c e r t a i n l y.

Q You're trained to do that, are you nox?
7 A. Yes.
8 Q In fact, when you conduct an autopsy, you
9 dictum it as you go along?

1 0  A  N o .
11 Q Okay. Do some pathologists do so?
12 A When we put our findings on a paper, and we
13 have a sketch, and we write on that, and dicn we go and
14 dictate from that.
15 Q. And you 6ictate from the notes that you make
16 contemporaneous with conducting the autopsy?
1 7  A .  C o r r e c t .
18 Q. Okay. And you're very careful ly trained to be
19 as accurate and thorough as you can, are you not'~
2 0  A  C o r r e c t .

Q. Okay. And you conducted this autopsy wilh that
12 accuracy, did you not?
t3     A .  Yes.
14 Q And with that thoroughness, did you not?

2 5  A  R i g h t .

A. Correct. Correct.
2 Q Tt~e only credence was inside?

A Yes
4 Q And you literally get ths~de the bodies you
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I    Q And if you had seen any evidence of blood ~:n
2 the external parts of this once live body, you woukd have
3 noted it?
4  A .  C e r t a i n l y.

Q And you didn't see m, did you?
a  R ~ t .
Q Okay. Now, the skin slippage that you

observed, Dr Kcrell, would that be visthlc to someone
without your expertise'1

A Well, somebody world see that the skin ~s not
normal and that it's sort of soft and tearing slightly
off, espocially epidermis. You could --

Q The epidermis is the skin; right~
A. yes. You know, you could see, hut I don't know

if you could make, a lay person could put two and two
together, I don't think so.

Q. But if a lay person ~aw skin slippage in the
state that you observed in this young woman's body, they

5 au:opsy by opening them up according to your trained 5
6 expert:so; is that correct? 6
7  A  R i g h t  Ye s . 7
8    Q. To give you the maximum and best view of both g
9 ~be external view of an entire body that you're 9

I0 exm~mmg; correct'? i 0
l i A. Correct 11
12 Q. That you observe very carel'uIly; correct? i 2
13 A. Yes. I 3
[ 4 Q Particularly when you have a body such as the 14
15 body of this young woman that came to you on the I 0th, 15
] 6 and you know nothing about the circumstances that caused 16
I 7 her death before you start to autopsy her body; is that 17
I8 correct? 18
19    A. Correct
20    Q You first carefully examine the external parts
21 of the body; is that correct?
2 2  A ,  Ye s
23    Q And did you note any blood that appemed
24 visible related to any talUS" that you later observed
15 internally?

I9 could observe that there was something wrong with the
20 skin?
2 1  A .  Ye s .
22 Q. Okay. And skin slippage -- by slippage, that
23 is a word corrmaonly used in every day pafiance ls that
24 similar to its meaning as you've used it as an expcrI'?
2 5  A .  Ye s .
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t Q. Slipping from where it was; is that correct?
2 A. Right. Yes. Yeah.
3 Q Not appearing in the same place where it
4 appeared when that person's body was alive; is that
5 colTect?
6 A. Corrcct .
7 Q. Okay. In the -- the bruises that yea were
8 asked about, Dr. Kore]I, on the head, you pointed, I
9 guess on the left side of your head

t0 A. No, Right side. right side.
t I Q But it actuaily appears on the right side,
12 COIT~at?
13 A. It's on the right (inaudible) and right
14 temporalis muscles. So it would he here and here.
t5 Q Okay. And you pointed to the back of head;
16 right?

A, Yes, that's occipital.
Q Behind the ear but fully in the back of the

19 head; correct'?
20 A Yes,  yes.  Yeah.

q And a bruise that appears above --
22 A. In the temple a~ea.
23 Q, -- the eyebrow; is that conect?

A. This would be templc, yes.
25 Q. Okay. The temple. And both of those bruisings

Page 57 ]
I same way; is that correct?

[2 A. Right; correct
3 Q Whether it appears externally somewhere on the
,t epidermis or inside the body; is that correct?
5  A .  R igh t .
6 Q And that's why you use the same term Asto
7 either of those injuries that you describe as bruising
13 inside, there was no evidence of breakage of skin at or
9 near the locus of that bruising, the placement of that

10 bruising?
I  1  A ,  C o r r e c t .
12 Q There's no breakage that would leak any of the
13 bleeding, the hemorrhaging that causes bruising, trom
It inside what you observed to outside the skin'?
15 A.  Cor rec t

1 6 Q Is that correct?
1 7 A. CoTrect .
t8 Q. Either as to the bruise behind the temple; is

: 19 that  cermet?
20 A. Right.
2 1 Q. Or as to the braising that you saw on the back
22 of the bead?
E22 a. Right.
' Q Right. And if you had observed any break that
[2245would cream any evidence on the external body of this
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were bruismgs that you can clearly determine occurred

2 before death, bemuse ethezwise they would not appear as
3 bruising?
4  A .  R i g h t .

5 Q. Right? Because if they occurred after death,
6 you might see other evidence of injury, but it wouldn't
7 appear as brmsmg?
8 A Correct.
9 Q Is that correct9

I0 A Yes
I I Q Because again, the bruising that you described
12 occurrcd msibe the head?
13 A. Conect.
14 Q Inside the body?
t 5 a Conect.
16 Q [s that correct?
I7 A Correct Correct. Yes
18 Q, Even though you use tbe same word bruising to
I9 describe something that would appear outside on the skin,
20 also; correct?
2 1  A  Y e s
22 Q And that 's  becAttkse that 's  medical ly  - -

23 A It's the saree way, the same -- i~'s produced
24 the same way, yes.
25    Q The body produces the evidenoe of injury in the

Page
1 young girl, you again, would have reported it, would you
2 have not?

A Correct .
4 Q. l%ank you.
5      "['ix: blood that you described that might come or
6 might appear you were asked for instance, on the shirt,

I 7 the Sta~e's Attorney mid you that thin was blood, but
8 you didn't examine it, did you?
9    A No. It looks like pink materi~l consistent

ii0 with --
' 11 O Consistent with blood?
If2 A Yea.h, yeah.
13 Q It's not stu~rimng to you to be t01d that
14 somebody else has determined it to be bleed; correct?
t5 A. Right. Usually the lab, the police lab does
I6 that deten~ination.
t7 Q But you were never submitted any results of
18 aayflung to ask you to put inside your autopsy report,
19 were you?
2 0  A .  C o r l g c t .

21 Q. And you weren't asked to conduct any tests on
22 any shirt regarding any fluid that may have come frol~thc
23 body that you autopsied on F¢brtm~ 10th'l
24 A Cor.~t. And it's -- our office doesn't do
25 those types of tests It's tim police lab that does
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I those types of tests.
2 Q. Right. And soyou w~mn't surprised that
3 nothing elsc was submitted to you7

A Correct.
Q There's nothing abnormal about that; is that

6 correct ?
A Correct.
Q "ll~ere arc times when things that ate important
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l BY MS. GUTIERREZ:
2 Q. Because sometimes death is not a process that
3 only takes 10 or 15 seconds; torpor?
4  A  R i g h t .
5 Q In fact,  you can't  tel l  us how long the death
6 of tiffs young woman took place?
7  A  N O .
8 Q And you can't  tel I  us when i t  took place?

9 and r~[evartt to your autopsy are submitted to you,
1o they not?
11    A CorreCt.
12    Q. Okay Now, one of the thlngs, though, that you
13 described was becatme the lungs, the fluid in the lungs,
14 what happens as a rest~.t of decomposition, or the
15 contents of the stomach~ including the non~a[ contents of
16 the stomach, excluding what one puts into the body,
17 things happen to those contents after death; is that

9  A .  C o n e c t .
to Q. And your autopsy doesn't  report any findings of
11 evidence on her body of that process, does it ?
12 A. Well, the lungs are quite heavy --
13 Q By "heavy," you mean heavy in weight'?
1 4  A .  Ye s .
15 Q Okay. And is that indicative of that process!
l g A Of congestion and edema, yes.
17 Q Okay. Did you speculate -- did you render any

]8 correct?
A Ye s
Q And that's also part of the normal -
A And may I ssy also --

12 Q Certainly
23 A. -- the lungs, the congestion edema OCCUrs
124 during the process of dying also.
25    Q But the evidence of lhat --
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I  A .  Ye s ?
2 Q -- what happens through the decomposition of
3 the fired in the lungs or the ~tomach, takes place over
4 time, does it not?
5 A. Yes
6 O. You would not expect to appear hranediately, the
7 fluid from the lungs, outside the body through the mouth,
8 would you~
9 A Yes. May I say smnething?

I 0 Q. Yes
11 A. The pulmonary edema and congestion appears, cart
12 appear during the process ef death because essentially
13 there IS backup of -- 1 mean --
14 Q By reason of the pressure on the neck --
15 MS GUTIERKE~ Objection
16 27tECOURT Sustained Pl'-~t~ let her finish
[ 7 the answer.
18 You may ~inish yo~ answer, Doctor
19 THE WtTNF~SS: Thank you
20 There is lack of oxygen to the brain. The
21 bmm also is involved in determining the rhythm of the
22 respirations. Then there is a backup of fluid in the
23 lungs But the person is not quite dead and ~at
2a pulmonary edeana, it's like a person with a heart attack
25 Pulmonary edema can come while stilt the person is alive

18 opinion regarding when that edema took place, if at all'?
19 a AS I said before, i t 's non specific, but i t
20 occurs during, or a little bit before, during the process
21 of dying or even before dying, because of the backup of
22 fluids because of the backup of the general circulation.
23 Q. Does that same --

24    A. You know, the heart slows down and there is a
25 backup of fluids.
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I Q Okay. That same process -- would that same
2 process apply to the contents of die stomach?
3 A. That 's a l i t t le bit  di fferent, because that 's
4 again, when ejaculation stops in the stomach, the lining
5 of the stomach breaks down. But that wouldn't bc
6 necessarily -- that's more after death. And the brcakagc
7 of small capillaries in the nose, that's a process morc
8 often -- you know, after death.
9 Q After death.

IO A Yeah.
I l Q. Did you, in your report, note any evidence of
12 any fluid from the lungs coming out of anyplace
13 externally on this young girl?
I 4  A  N o .
25 Q And i f  you had, you would have noted i t ,  would
I6 you have not?
1 7  A  Y e s ,
Ig Q, Okay. Because that may have some slgnificancc
19 to the manner or cause of death, might it?
2 0  a .  R i g h t .
21 Q. And you didn't  note any such observations, did
22 you?
2 3  A  C o r Te c t .
24 Q. Dr. Korel l ,  you examined the body of this young
25 girl fully, did you not?
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A Yes.
Q And you included looking at her hands?
A. Yes.
Q. And you were aware that she was not yet

identified, were you not?
A. K/ght.
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7
8 routine to clip tlm fingcrmails of the person whose
9 autopsy you're doing?

1 0  A  Y e s .
11 Q And did you do so?

A I don't  quite remember, butyes, I  ththk. Yes
Q You think you did?

14 h .  Yeah,  yeah,  yeah.
Q You would have ordinarily done that, would you

16 have not'?
1 7  A  Y e s .
18 q. There would be nothing out of the ordinary to
19 clipping the fingernails of the body submitted to you for
lO autopsy?
2 1  A  C o r T e c t .

~2 Q. And l ike other things that you recover from the
13 body, once you clip them, you don't analyze them.
t4 They're then sent to a lab, are they not'?
2 5  a  C o r r e c t

Q And dur /ng an autopsy,  i s  i t  o rd inary  and         7
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Q Okay Andyou'renottheonethatderermtnes

what, if any, scientific tests arc ~rformed on evidence
3 that you then submit as a result of your autopsy?
4  A  C o r r e c t
5 Q. I~ that correct? Now, Dr Korell, alsoatter
6 death. -- on the death of any woman generally you conduct
7 an examination to see how recent sexual intercou~e has
8 taken place, if at all, do you not?
9 A. Yeab. We do what we call "smears"

10    Q. Smeaxs. And that's -- the smears is to -- by
I I :esting the inside of a woman's private parts to
12 determine for the presence of a substance nOl her" o¢~n;
13 correct?

A. Con'eet.
15 Q Being seraen; is that correct?
16 A Right
t7    Q Or some other subslancc, bu~ gLmcraily you
18 conduct the smears so that that can also b¢ tested to
19 dctenthne for the presence or scrncn';
20    A Correct.
21    Q. Is that correct?
2 2  A .  C o n ' e c t
23 Q. And that's a test that you do in your lab;
24 isn't that correct?
25 A. Certainly, that we do.

Q. "i~at's pretty easy. You do it on a smear, then Page 65
you look at the slick: and you can tell if semen is
present, is it not?

A. And we do also what's called "acid
phosphatas¢."

Q. That's to test for a sl~eifie -- 1 guess ts
acid phosphate a chemical?

8 A. Yes. h's a chemlcal an enzyme that's in lhc
9 prostatic fluid of a man

10 Q. Of a man?
I I A Yes.
] 2 Q. So that you would be able to tell by the level
13 of acid phosphotate tf, in fact, even before knowing
14 conclusively that sperm was inside the woman whose b~dy
15 you were examining; is that correct?
16 A. Coaxeet.
17    Q. And ddd you, in ['act, do a smear tc detennmc
IS whether or not there was semen inside the body of tht:
19 young woman?
2 0  A  Y e s
21    Q. And was there9
2 2  A  N o .
23    Q Okay. And you conducted that yourself, did you
2'I not?
2 3  A  Y e s

Page
l Q And you put that on your autopsy, did ynu no~ ~
2 A. Correct.
3 Q Okay. And did you al~o conduct or cogcct
4 swabs--
5 A Yeah
6 Q -- for acid phosphma~e?
7 A Correct¸
8 Q YOU coliected swabs frofa the vagina of thi~
9 young woman?

l 0  A  Y e s .
tl    Q. And you also collected swabs of her moulh, did
t2 you not?
t3    A Yes, and anus also.
14 Q. And amos. And Ihet's all nomlal; i~ it not'?
13 A.  Cor rec t ¸
I 6 Q Okay¸ Aod did those tests, thosesw'abs, reveal
I7 the presence of acid phosphotate in sufficient qt.antittes
18 to indicate the presence of semen?
1 9  A  N o

20 Q. No in fact, your test indicated a level of
21 acid phosphotate far below what you would expect io ~ce.
22 if, in fa~t, she bad semen?
23 A.  Coreect .
24    Q. Anywhere m your body where you eogccted the
23 swabs?
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A. Correct.
Q In her anus?
A. Ye~

4 Q In her vagina and in her mouth?
5 A. Correct,
6 Q. And so yottr autopsy reflects that there is no
7 evidence malde h~r body of ~c~mt sexual activity?

A. Correct.

Q. And by recent sexual activity semen ~s produced
0 by a male;  correct7
i  t     A .  Ye s .

I2 Q. And semen --  the evidence of  semen inside a
13 woman's body on any of the tbxcc orifices we've
14 discussed, can remain there tbr how long a pencd of
15 time?
16    A Welt ,  i t  deponde on the modium h is  in But
17 it can stay several days, yes

18     Q  Seve ra l  days
1 9  A  Y e s
20    Q I t  would also depend upon whether or  not  -  you
21 say the inedium whether that body is dead. or alive, would
22 it not?
2 3  A  C e r t a i n l y
24     Q .  Ce r ta in l y  Okay.  So  f rom you r  exmmnat ion ,
25 you cannot detect any physical evidence that suggests
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I that she had recent sexual activity?
2 A, Correct .
3 Q. And your performing those tests was part of the
4 normal routine of any autopsy; is that correct?
5  A .  C o F f e . ~ t .

6 Q You weren't asked to do anything special here?
7 A Certa in ly  not .
g Q And you d id not?
9  A .  Righ t .

Q If it had been called for, you would have done
I I something special; would you have not?
12 A. No. This is routine.
13 Q. This one was routine?

A. Yes.
15 Q. Okay. There was nothing that you saw either
10 inside or outside the body, whether it would have been
t7 visible to those of us who are lay people or not, that
ig  gave  you  conce rn  abou t  you r  op in ion  as  to  wha t  was  the
I9 cause of death, did it?
20 A, Correct.
21    Q Or as m what was the manner of death?
22 A Can you rephrase that, please?
23 Q Certainly, l'lI try. Meaning that it was a
2 homicide?
25  A .  Yes .
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1 Q. There's nothing about what you saw that made
2 you even hesitate to render that opinion?

A. Correct,
Q. Correct.

5     (Pause.)
6      MS OUT1ERRFI: Thank you, I have nothing
7 further, thank you, Dr. Korell.

THE COURT: Redirect?

9 MS, MURPHY: Nothing, Your Honor.
10 THE COURT: Very good. May tim doctor be
Ii excused?
12 MS MURPHY: Yes,  YOLLr Honor.
13 THE COURT:  Thank  you ,  Doc to r.

THE WITNESS: Thank you, Your Honor.
15 (The witness was excused.)
I 6 THE COURT: Next?
17 (Pause.)
18 MR. URICK: At this time the State will call
19 Melissa Stangroom to the stand.
20      THE CLERK: Raig your r ight hand, please?
21 Whereupen,
2 2 MELISSA STANGROOM
23 a witness produced on call of the Slate, having first
24 bccn duly sworn, was examined and testified as fellows:
25      THE CLERK" Okay. Ma'am, you may lo~er your

Page 79
1 hand You may be seated
2      Wi l l  you please state your name and address [br
3 the record7 And would you ptease spell your first and
a last nanm?
5 rHEVOTh'F.SS: Melisga Stangeoom, S TA N G g-
60-O-M. !  am at  the Maryland State Pol ice Cr ime

I 7 Laboratory. 1201 Reisterstown Road, Pikesvdle, Ma~lar, d.

8 TIlE CLERK: Thank you, ma'am.
9 THE COURT: YeS.

1 0 DIRECT EXAMINATION

I 1 BY MR URICK:
12 Q, Good morning, Ms. Stangroom
13 A. Good morning.
1 O Where are you employed arran?
1 5 A. The Maryland State Police Crime Laboratory
1 6 Q. And how long have you been employed there"
1 7 A Almost five years now.
l 8 Q And what is your cLtr'mnt position there?
19 A. l am a Forensic Chemist x in the Biology D>:A
20 Unit.
21  Q  And  wha t  a re  you r  j ob  du t i es?

22    A, I analyze physical evidence that comes into the
23 Crime Lab for the pre~nce of blood and semen and other
24 body fluids and then 1.0¢rform DNA testing on them

25    Q. What previous work experience have you had'?
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1 A. I've been basically been workang in a
2 laboratory for Ibe past ten years. I st~i~ed out working
3 in a clinical laboratory in a hospital setting in 1990,
4 where I was a Laboratory Assistant, and [ drew blood from
5 patients.
6      1 then went r~ the Washington Feriltlty Study
7 Center in Washington, D.C., where I was a Medical
g Technologist that performed semen analysis for donor and
9 fertility study purposes.

10      i've worked at Planned Parenthood in
I 1 Washington, D.C., as a Medical Technologist, American
12 Medical Laboratories as a Medical Technologist in the
13 biology -- excuse me, in the microbiology department.
14      And I have also interned at the Northern
15 Virginia Division of Forensic Science when I was in
16 graduate school.
17      l'm also a partqime faculty member currently
18 at Villa lulie College in Baltimore, Maryland, where f
19 teach an introduction to forensic science class
20    Q. What is your educational background?
21 A. I have a Bachelor of Science degrc:e from the
22 University of Buffalo in Medical Technology. And 1 have
23 a Master of Science degree from the George Washington
24 University in forensic science
25 Q. And what type of training have you had in the
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1 f~eld of forensic DNA anal~,~is~
2 A l've been to a number of workshops
3 concentrating on forensic DNA analyms, one including a
4 two-week training session in Quantico at the F.BI.
5 Academy

I attend regular meetings m Forensic science,
7 ~,s well.
8    Q Do you belong to any professional
9 organizations'~

10 A Yes, Ido. ]'m currentty a member of the
11 American Academy of Forensic Seiemists, and a member of
12 the MJ.d-Adamic Association of Forensic Science.
13    Q. Has any court tn the State of Maryland ever
14 previnv.sly qualified you as an expert witness?
15 A. Yes. I've previously qualified here in
16 Baltimore City, Prince Cw..orgc's County, Cecil County,
17 Allegheny County, and New Castle County, Delaware.
I 8    Q. And have you been qualified as an expert in
19 serology?

20 A, Yes, I have.
Q. And in DNA?
A. Yes, 1 have.

MR URICK At this time I'd like to offer
Melissa Stangroom as an expert in the field of forensic
DNA profiling.

MS.GhmEm~,/~Z We would have stipulated to her [
2  e x p e r t i s e . ~                                     1 .

TIlE COURT: Vgry good. Then, Ms. Stangroom is
4 qualified as an expert in forensic D~;A anaLys~s
5        BY MR. URICK:
6    Q Ms. Stangroom, if you could, just briefly tell
7 the jury what DNA is?
$  A D S A i s t h e b h i e p r i n t o fl i f e  h i s f o u n d i n
9 all of o~ nucleated blood cells. All of our DN^ is

10 differem with the exceptina of identical twins
11      We inheit our DNA from OUr parents, so that we
12 get half of our DNA from our mother and half of our ~Y^
13 from our father.
14      DNA. becatme we all have different DNA'S, Is
!5 useful for forensic scientists, in identifying a
i6 pe~etrator in a crime, far example.
17 Q And where is DNA found in humans~
18    A Inthenuclealedcal lofthebody It  doesn't
19 matter if it's from a blood -- white blood cell that's
20 from your blood or if it's found in a cheek cell from
21 your cheek, it's going to all be the same O~a
22    Q. By nualeatod cell, do you mean a cell that has
23 a nucleus?
24    A Yes, I do. You can think of it -- the nucleus
25 of the cell is the yolk of an egg. It's the central part
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I of the cell.
2 Q Now, there are ceils in the body that do not
3 have nucleuses?
4 A. Yes, the immature red cell is nucleated, but
5 the mature circulating red blood ceil in our blood
6 actually is not nuciested. So, it's the white blood
7 cells in our blood that t~ DNA -- has the DNA
8 Q Is it a gonerally accepted fact that everyone,
9 other than identical siblings, will have different Ds^!

10 A. Yes, that 's true.
11 Q In short, what is forensic DNA profiIing?
12 A. Forensic DNA profiling is also known as "RFLF
13 analysis" for short It stands for restricted fragment
14 length polymorphism It's basically looking at ccrt~m
15 areas of our DNA and comparing them among inthwduals
16    Q And would this he a new tschnoingy?
17 A. NO, it's been around now since at toast 1985.
18 Q. What other fields utilize ~ analysis?
19    A. Primarily, the medical community uses it most
20 often to diagnose diseases and to find traits that are
21 related to one another, such as the gone that might be
22 gssociated with breast c~acer.
23 It's also used ,,vtdsly in the patemlty
2a laboratories, as ',veil, to determine who a father,
Z5 potential father might be.
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1 Q Are them any other laboratories that might use
2 i t?
3 A. Yes. Many labs across the country ut i l ize ILPLP
4 technology.
5 Q. Have you suecessfuny completed any proficiency
6 tests at the Maryland State Police?
7  A .  Ye s ,  I  h a v e .
8 Q. Can you explain what that means?

A. Proficiency testing is necessary to make sure
l(~ that all of us working in the laboratory are doing the
It right job and we're up to par in the reports that we give
t2 out to the community.

And, it is required that I am proficiency
i4 tested twice a year at the Slate Police. And I have
15 been, and I have successfully completed all cf my
t6 proficiency tests.
] 7 Q. What is T-W-G-D-A-M?
18 A. That 's an acronym that stands for TWGDAM It 's
19 lbc technical working group on DNA analysis methods.
20 And, basically, it's jast a group of individuals, of
2~ scientists from laboratories across the country and
22 Canada, that come together and talk about current
23 advances and the current methodologies used in DNA
2a analysis.

And they set forth guidelines for other
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I laboratories around the country to follow So they set
2 standards for all uf us ~ forensLc chemists to follow
3 white we're doing our DNA work.
4    Q Does the Maryland State Police Crime Laboratory
5 DNA Unit adhere to 2aNGDAM guidelines?
6    A Yes,  we do
7    Q Did there come a time when you were requested
8 to conduct t)tcn profiling testing in the investigation of
9 the death of Hoe Lee Min with venous suspects, including

l0 the defendsat today, Adrian Syed9
1 1  A .  Ye s
12 Q. Can you tall the memhers of the j,ay what
t3 samples were submitted to you for year analysis?
14    A On September 24, 1999, [ received in the State
15 Police Crone Laboratory, a blood sample from Hac Min Lee,
16 a blood sample from Adrian Syed, one blood sample from Jay
17 Wilds, and a blood sample J)om a shin.
18 And these items were received from Sal Bianca
19 from the Baltimore City Crime Lab
20    Q. And did you indicate when you rccalvcd that
21 evidence?
22 A. Yes That wasSopteraher 24th, 1999.
23    Q If you wouId, please explain the procedures
24 used by the laboratory to conduct your testing? In
!5 shun, explain DNA and the testing performed?
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1 A. Okay. Basically, when I received the blood
2 Samples from the shift, the first thing I'm going to do
3 is cut the sample up, cut the blood stain up In this
4 ease, it was, I believe, around the sire of a quarter
5      I cut it up and place it into a plastic small
6 tube and add some chemicals, This is going to start my
7 extraction phase of the analysis In other words, I'm
8 going "Lo break open the nucleated cells and now take out
9 the DNA from the cefis and isolate that.

10 The next thing I'm going to do is cut the r)x^
11 up into fragments because I want to isolate the areas of
12 variation l want to only concentrate on lhe areas that
13 we vary in and lea~x: all the other DNA out
14      BeeaLL~¢ in actuality, 99 percent of our O':a is
15 the salve That's why we all have two arms and two legs,
16 and one head.
17 Most of our DNA code~ for the same thing, but
18 there's the one percent of this variation that I'm goLng
19 to zone in on and compare.
20      So l'rn going to compare the DNA prolqIcs thaL
21 are found in the questioned sample to the DXA profiles
22 that are found from the thdividual's -- the known blnod
23 standards that I had received from Hac Mth Lee, Adnan
24 Syed, and Jay Wilds.
25    Q Were you able to reach a conclusion based on

I your testthg and analysis of the evidsncc received'!
2
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A  Ye s ,  i  w a s

3    Q. And what was conclualon7 Pardon me. Ahd upon
4 what do you bose your conclusion?
5    A. I have my report vnth me, 1 'd like to read
6 from.

'  7  Q I fyouwould ,  p lease?
8 A The nNA profiles obtained from the blood
9 ~amples from the shire match the DNA profiles from the

I0 known blood standards of the victim, Hoe Min ~'c Ilae
l I Min Lee cannot be excluded as a possibie donor el the DNA
12 extracted from the brood samples from the shirt
13      The probability of selecting an unrelated

114 individual at random from the Caucasian ~md African-
15 American populations having DNAproI~Ics matching the
16 blood samples from the shirt is ~ follows:
17      This is from the FB.1 database.
18 The Caucasian frequency is one in 1 7 billion.
19 And the African-American frequency is one in 4.1 billion
20 The DNA profiles from the blood samples from the ~hirt do
21 not match the blood son, pies obtained from the suspects
22 Adrian gyed and Jay Wilds.
23 Q. What i~ a lumograph?
24    A. The lumograph is a piece of X ray fihn that is
25 my final product of my entire RFLP analysis. And it's
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] what I  br ing to court to show the jury of my final work
2 product.
3 Q Would t i ffs be an appropriate t ime to show the
4 jury the product?

A Sure.
MR. UKICK: Your Honor, I'm not certain if the

7 two ahemate witnesses over there can see the ~creen.
8 They might want to move around a bit.
9      THE COURT: HOW about it, Jttrors? Can you see

I0 the screen from there? You can move your chairs if it
11 will inak¢ it easier.
12      Everybody see?
13       BY MR. URICK:

Q Let's test one first just to make sure they
15 focus.
16 A This piece of X-ray film here is known as a
]7 lumograph. This isjust what I  said. I t 's a pl~e of X-
18 ray film that l'm going to put into contact with my final
I9 RFLP product.

I'd like to briefly describe to you what each
21 lane represents so you have an understanding of what
z2 we're looking at.

This first lane here, this is a size ladder or
z4 a size marker. This is like my ruler. All of these bar
25 code lookang things, these are my rulers that I'm going
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I to use to measure all of the informatmn in here
2 Because--
3      17-1E COURT:  MS.  Stangroon% would you l ike a
4 marker? A pointer?
5 YelE V, TI'NESS: Oh, yes, l would. 'l~ank you.
6 Okay So we have four rulers lhat I'm going to
7 use to ~ze all the informatmn in between.
8 Remember I said you get half of your DNA from
9 your mother and half of your DNA from your father, so

lg :hat we are going to end up with two bands or two
11 fragments. And these ate represented by -- these are
12 represented by, for example, in the first lane, marked
13 "viotim," you see a baud here and a band here.
14 ]7here's a lot of smearing going on, and that's
15 because the victim was deceased and her blood sample was
ig breaking down
t7       But if you Iook very closely, you can see a
18 dark band here and a dark band here. Tlaat's her DNA
t9 profile at Chromosome Nuanher 4 I'm going to be looking
20 at six different areas on the DNA, SO Six different
21 chromosomes This represents one profile at one
22 chromosome.
23 Moving on to the next lane, we have the
24 suspect, Adrian Syed He has a band here and a band here
25 Comparing the vichm's handing pattern to his, you can

We have anothe£ internal marker, or an internalageP

8 l
I ~ee that the bands lle at different are, z~ on the
2 thmngraph,
3
 ruler, and then we move on to the next sample lane, and
5 that's represented with the suspect Jay Wilds.
6      His sample hands are one up here and one down
7 here. Agmn, his banding pattern is different than the
8 other two individuals~
9      I have an empty farm next. And then down here

10 is our sample lane, two bands that Iine up and match
11 visually and mathamatlcaRy with those bands Irtlm the
12 victim
13 And then I have in t.ha ve~ second lane AC ~s
14 represented, that means my allelEc control That is one
15 of my internal controls that i run an every single
16 lulnngraph that I have. Taut is going to make sure that
17 t1~sc two bands do not size appropriately, then I know
18 something went wrong during my anatysis, and the entire
19 result is null or I throw it away.
20      In this ease, these two bands sized what they
21 were supposed to. It's a national control All
22 laboratories in the country use this. All forensic labs
23 use this internal control
24 I also have another standard down in this lane,
25 and it's aa th-heus¢ blood standard tlmt I')n going to
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1 extract at the same time I extract my samples So that
2 if something goes wrong again, I have yet another
3 standard to falJ. back on to prove that ever)thing worked
4 as it should have

.So summing this up, Chromosome Number 4, v,e
6 have the viclim matching the evidence, the two suspects
7 being excluded.
8 Would you hke me to show another one?
9 Q Would it be helpful to show tha jury more of

i0 those7
1 I A We can throw onB mol~ lip On the screen
12 Okay. "I~s is another chromosome location
t 3 221is is Chromosome Number I. The fwst one I showed you
1 4 i s  C h r o m o s O m e  N l l m b ~ r  4

15 Again, this is jttst to show you -- we've got a
16 lot of dngradahon going on, but we have the lop band of
17 the victim is here, and her bottom band is down here.
l g The suspect's bands a~ here, Jay Wilds' hands
I9 are here. The evidence rtmtchas the victhn And l do
20 this six times, but for turk's sake, I just wanted to
21 show you two.
22    Q, Thank you very much.
23      (Pause.)
24       BY MR, URICK:
25 Q. Ate alI of the procedure~ that you just
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1 described generally accepted in the scientific community?
2  A .  Ye ~ ,  t h e y  a r e ,
3    Q If any of the steps in the precedure dld not
4 work fight, what results would be obtained?
5 A I  wou ldn ' t  ge t  any resu l t s  ADNaprofi le
6 cannot he cheated. I just would *- if something went
7 wrong during my procedure, I wouldn't get any ~sults.
8 Q. And is the case work and the conclusions drawn,
9 subject to peer review?

tO    A. Yes, they are. At teast one other analyst, one
11 other qualified analyst, usually my supervisor, looks at
12 my work and has to agree with my conclusions before it 's
1 3  ~ n t  o u t

14    Q, And again, to a reasonable degecc of scicntlfi¢
15 ~rt~inty, what are your opinions concerning the
16 concluslons of dRs case?

A. That Hue Min Lee cannot be excluded as a
possible donor of the DNAeXtracted from the blood

19 samples [rm'n the shirt.
20       MR URICK Wimc .~  w i th  t he  de fense ,
21        THE COURT CI'C~S7
22        MS. GUTIERREZ: YeS.
23               CROSS'EXAMINAT/ON

BY MS GLq'IERREZ:

25    Q, MS Stangroom, let me make sm'e I get this
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straight. You report your results by referring them to

2 the probabilities of making an error; isn ' t that correct?
A Are you talking about the frequencies that I

read?

Q Yes. The frequencies that you reported to us?
A Actual ly,  no,  that 's  not  t rue.  The f requencies

Q Read it again please?
9       MR URICK:  Ob jec t i on

]8       mE COURT Sus ta ined  Aga in ,  p lease  l e t  t he
I 1 watness finish her answer.
12 THE WIqNESS: The frequencies, maybe I could

13 explam it one more time.
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I tiae Lee; correct7
2  A .  T h a t  i s  t r u e .
3 Q. Okay. So the frequency as you repoa it, is

4 re.ally a frequency for the rate of error, is it not'?
A ,  N o .  l t ' s n o t .
Q Okay,  fine.  Now, Ms. Stangroom, you repertcd

7 it as 1 7 billion, one in 1.7 billion?
8     A ,  Tha t  i s  co r rec t
9  Q  And  tha t  was  fo r  Caucas ians ;  co r rec t?

I 0  A .  Y e s .

11    Q And one in 1.4 b i l l ion for  Afr ican-Americans?
12    A.  That 's  correct .
13    Q And Were you aware of who Hue Min Lee wa.~;'?
1 4  A .  N o .
15    Q. You only had a sazaple of her blood; correct')
16     A Tha t  i s  co r rec t
I7    Q That somebody e2se had eoliecced; correct')

1 8      A  T h a t ' s  c o r r e c t ,

19    Q And were you aware that  she was not  a
20 Caucasian?
2 1  A  N O .

22    Q And that  she was not  an Afr ican-American?
2 3  A .  N o .
24    Q. The two other blood samples that you analymd,
25 ma'am, to which you found no co,relation to the blood on
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t  the shir t  - -  correct?
2    A.  That 's  corrcx3t .

3 O. -- were listed to you as being suspects, were
a they not?
5  A .  Ye s .
6 Q. On paper work submitted to you from the
7 Baltimore City Police Department; isn't that correct?
8  a  Ye s .
9 Q And there's noth/ng unusual about paperwork

1o asking you to compare various types of blood to see if
lz something matohcs; correct?

[  12  A.  That 's  co r rec t
13 Q. And by the word "match" you understand what 1

14 The frequencies that I read off are the
i 15 frequency of finding that DNA profile in the population

t6 SO other than Hue MUl Lee having that profile, who else.
I7 how many other people would I have to look at in the
18 population to find it again?

] 9         B Y  M S  G U T I E R R E Z

Q Okay Now, Ms. Stangroom, you fzrst told us,
21 on ~ Ur iek 's quest ioning,  that  each of  us are unique,

22 other than identical twins, are we not?
23    A.  Yes,  that  is  t rue

2 4 Q So you wouldn't expect to find sonae other
25 member of any group of population to have the same DNA KS

14 mean by that ;  correct?
1 5  A .  Y e s .

]16 Q Your job, based on your experience, was to look
17 at the blood stain on a shirt and see if any one of those
18 three people, ihe vaetim, and two suspects matched --
19 their blocd matched, wha~vcr that means, the blood that
20 was determined to be on the shirt; is that correct?
2 1  A  Y $ .

22 Q And that's why you performed every single thing
23 that you just spem half an hour telling us about;
24 correct?

A That's correct.
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I Q You can't tell, in your analysis -- can't tell
2 us when that blood, which you've cssenttaliy identified
3 as behingmg to the victim, got there, can you?
4 A The time frame?
5 Q.  Yes ,  rna '~ma?
6    A. No, I cannot.
7  Q  Okay  And  you  can ' t  t e l l  us  how the  b lood  on
S the shirt you've identified as belonging to Hac Min Lee
9 got there?

l 0 A No, I cannot
11 Q. Or under what mrcumstancea; Ls that correct?
] 2 A. Yes,
13 Q. All you can tell us is that between the three
14 samples that you ana[yzed, it's line Min Lee's blood and
if net Adnan Syed's; correct?
16    A. I'in actually telling you marc than just that
17    Q, W~ll, are you telling us thak ma'am, yes or
18 no?
19    A. That's one of the things I am repornng.
20    Q You're also telling us that that blood is [I~e
21 Min Lee's and is not Jay Wilds'; is that eorrecO
22    A T ]mt  i s  co r rec t ,

O Now, you don't know who Adrian Syed is, do you?
2 4     A  N O
25    Q Other than that you're m a trial that bears
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: his name; is that correct?

2 A. That's correct.
3 Q. His name appeared on the summons issued to you
4 to come and tell us these things, did it not'?

A. Yes.
Q And you don't know who Jay Wilds is, do you?

7  A  N O ,
Q And you don't actually know, other ~han that

9 his name appears listed as a suspect on the paperwork 9
10 that was submitted to you; i~ that correct? 10
I I      A T h a t ' s  c o r r e c t . I t
12 Q And the first time this blood from the shirt, 12
13 or from Hue Min Lee, or Adnan Syed, or Jay Wilds was t3
14 submitted to you personally or to year office, was the
15 24th of September; is that correct'?
t6 A That 's  correct .

Q It wasn't submitted Io you back in February.
J8 after February the 10th, 1999, was it'?
19    A No, I received it in September

20 Q Okay. And if it bad been submitted earlier,
21 you would have known about it, would you have not?
2 2  A .  Ye s .
23 Q Okay. Samples that are submitted to your lab
2a for analysis don't just get lost, do they?
2 5  A .  N o .

Q You taka good care of them, don't you?      Page 89
2 A. Yes.
3 Q. Okay. And all of the analysis that you've
4 performed has been performed sine* September the 24th,
5 1999; right?
6     A. That's correct
7    Q. Okay Now, would it matter to your analysis to
8 know that the shirt from which or against w~ch you were
9 to match the samples of Hae Min Lee, Adnan Sycd, and lay

10 Wilds, came from Hue Min Lee's car?
I 1 A Would it matter in my analysis9

,12 Q. Yes, ma'am?
13 A Not real ly,  no.
14 Q Not at all because all you are doing ts
I5 matching blood samples with blood samples to scc i~" thW
I6 match on any level, are you not~
17     A That 's  correct ,
t8    Q And to exclude blood sm'~ples from being
19 compared to other blood samples; is that correct)
20     A That 's  correcL
21    Q That's why when you reported your results, you

j22 reported it as at the end that Hue Min Lee could not be
]23 excluded as the sotwce of the blood on the sample taken
12,* from a shirt; is that correct7

A. Tbat's correct,

Page .
1    Q Okay. NOW, you had not been -- you already
2 knew, because it was reported to you that tlx blood on
3 that shirt had already been identified as human bleed
4 pnor to 9-24 -- were you not told that or given that
5 information?
6 A Just on the chain of custody it's noted that H
7 was a blood sample.
8    Q Okay. And so that meant to you, in your

expertise, that some other scienust had determined that
it was blood; correct?

A. That is correct.
Q And that it was blood from a human being;

correct?
14 A Thatrg Correct~ yes,

] t5 Q And as differentiated as blood from some ether
16 species; is that correct?
t 7 A It just said "blood sample."
18 Q. Okay. And that you had been given ia[brmation
19 that this was a criminal case; is that correct'?
20 A. That is correct.
21 Q Okay. And you had no control over the number
22 of samples tha3 might be submitled to you; is that
23 eer ie:X?
2 4  A  Y e s ,
25 q. If you had been given three suspects' names,
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I you would have compared them all, would you have not?
2     A  Ye s
3 Q Or four; is that correct?

A. Right.
5 Q Or five c'¢en, or more; is that correct?
6 A Yes .
7 Q Is that  correc&
8 A Yes  Tha t  i s  co r rec t .
9 Q Okay And you would have done anything that
lO was asked of you, would you not?
I 1  A .  Y e s ,
12    Q. Would you have not? Much l ike you did here;  zs
[3 that correct?

14     A. "12~at's correct.
15 Q So essentially what you can tell us is that the
16 source, in layman's terms, the source of the blood in the
17 line that you've outlined, indicates that the blood that

Page 91

2     A T h a t ' s  c o r r e c t .
3 Q And, now, after you -- when you did yc~ur
4 testing, did you use up the entire sample'?
5 A No, ldidnot. We--
6 Q -- was there --
7    A. As a procedure in our Crime Lab, wc always save
8 a sample for retest, always.
9 Q. And could any party involved in a case request

'tO a test be done with that?
11 MS GUTIERREZ: Objection
1 2       T H E  W I T N E S S :  Ye s .
13 MR. URICK: Nothing fm'ther.
14 THE COURT: Recross?
15 RECROSS-EXAMINATION
16       E l y  MR,  GUTIERREZ:
17 Q Ms. Stangroom, how many billion people arc

A. That is correct.
Q. Thank you.

MS GUTIERREZ: Nothing further
,'i'rIE COURT: Any redmect?

REDIRECT EXAMINATION
BY MR. URICK;

t8 had been predetenraned to be human blood on the shirt 1 8
19 Found in Hue Min bee's ear, was her own; is that correct? 19

2 0 2 0
21 21
2 2 2 2
2 3 2 3
2 4 2 4
2 5 2 5

currently in the world?
A. I believe it's almost six billion.
Q Okay. And of those six biIlion people

currently alive today, and alive for the last couple
months, bow many of them are Asian?

A I  a r r l  no t  su re .
Q. A large percentage, don't you think'?
A I ' m  r l o t  s u r e .
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l MS GUTIERRI~: Nothing further.
2 THE COURT Okay.  Thank you,  ma'am You arc

3 excused
4 (The witness was excused )

THE COURT Next?
6 MR URICK: May we approach?
7 THE COURT Okay.
8 (Coun~I and the defendant approached the
9 bench, and the following ensued:)

IO      MR URICK: We wolfld/~klest  a five or  tu ' l l -
11 minute recess at this time
12 THE COURT: Cmaudible ) since you arc gcmng
13 more of a lunch out of it and screwing lrr¢ out of a ~hancc
14 I0 have another witness on tiffs morning.
1 5 MR URICK: We would like to show the v, tmcss
I6 an exhibit so that when they come in they don't lumhie

17 with it. And also we would like to have a rest room
18 break
1 9 THECOURT; We'r¢ starting at 1:30, then No,

J 20 we're starting at 2:00. (Inaudible) prisoner up bcibrc
2I  2:00.  You've lo~t  the wi tness break.
2 2       S ~ : p  b a c k .

23      (Counsel and the defmdant returned to the
24 ~nBl table, and the following ensued:)
2 5 "  THECOURT:  Merahe rso f the ju ry,  l f youwou ld
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I Q. You had started to say that you were actually
2 saying more than the defense counsel was putting into her
3 question Please explain what you meant by that?
4       MS. GOTIERREZ: Object ion
5        THE COURT Over ru led
6 THE WITNESS: I aria not only saying that the
7 blood sample matched Ha~ Min Lee, hut I'm also going a
8 step furt~r and telling you that there were two people

that it did not match, and that the frequency ts also
L0 hnportam in this case because it tells you how rare or
t 1 cmmnon this type of a profile is in the population.
12      Yes I  chd say that  a l l  of  our D'~A is unique,

13 and that is very wae. But because I'm only looking at
14 six areas of the DNA. Vm not locking a~ our whole DNA
15 profile, I have to assign it a statistical weight to help
t0 other people underst~d what that ~watch really memas.
17      And so I'm telling you that lla¢ Man Lee's blood

18 matches the blood that  was found on the t -shir t  And I 'm
19 assigning the weight to it by telIing you that that DrqA
20 profile is found in the population approximately 1.7

21 bi l l ion in the Caucasian,  and 41 bi l l ion in the Afr ican-
22  Amer i can
23         BY MR URICK

24    Q So across just those six chromosomes you may
25 another match, but this would he the frequency for those
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1 go up to your jury room after you are excused, you wilI
2 be free for lunch, and I'E ask you to come back and be
3 m place at five minutes before 2:00.
4 But it looks l~e you're going to get an early

' 5 lunch, an early tmplanned lunch today, so if you will go
6 upstairs now and wait until you are released.

(The jury ]~ft the courtroom.)
THE COURT: Counsel, you've been moving at a

9 good pace, but I just can't have dead time like this.
t0 We're losing almost a half an hour in time and we got
11 started an hour late because it takes so long to get
12 prisoners up and back. So we've got to have people on
13 deck and --

MR UR!CK We just had -- we had him here but
:5  We cou ldn ' t  use  h im .

(A l uncheon  recess  was  taken  a t  12 : I2  p .m. )
17
18
19
2 0
21
2 2
23
24
25

2
3
4
5 MR URICK. I' in Sorry, Your Honor
6 afternoon

THE COURT: Good afternoon
We're now wading Ibr a juror¸

9      (Pause)
t0      ( 'Foe jury returned to the courtroom )
11 ThE COURT Thank you, ladies and gentlemen
12 Let me commend you generalIy for your promptness l have
13 appreciated i t  Of  course,  you undersland that  wecan' t
14 get started unless we have all oF you present So it 's
15 very important that you all be ~s prompt as you can
16 because we can't get started unless we have all of you
17 here
18 Pteasc call your next wimcss

19 MR URICK Thank you,  Your I tonor

20      At  th is tkmC, the State would cal l  Yasar Al l  to
21 the ~tand

22      TI lE CLERK: Okay,  s i r  Would you please stand
23 up, please, and false your right hand.
24 Whereupon,
2 5 YASAR ALl,
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A F T E R N O O N  S E S S I O N

(2:27 p in )
(The jury was not present upon reconvening )

THE COURT We are now warring on onejuror
Good

Page 9~
1 a witness precluded on call of the State, having tir~t

2 been duly sworn, was examined and testified as lbILows
THE CLERK: Okay, sir, you may be seated

4 And would you please state your name and
5 oddress for the record, and would you pLez~c spoil your
6 first and last name?
7 THE WITNES.~:  Yasar AlL Y A S-A-R. Al l ,  A-L-I

And I  l ive at
9 Maryland 21042

i 0 THE CLERK: Thank you, sir
11 DIRECT EXAMINATION
1 2 BY MR. URICK:
13 Q Good afternoon, Mr. All
: 4 A He l l o .
1 5 Q Do you know the defendan:?
1 6 A. Yes.
17 Q How do you know the defendant'?
1 8 A. He's a good li ' iend o f mine,
19 Q And where do you know him from'~
2 0 A. The Mosque.
2 ] Q What high school did you attend9
2 2 A Centennial High School.
2 3 Q Wllcal you would socialize with the defendant,
24 would you soeializ~ with him with people from Tttc Mosque
~5 or with people from his high school?

P~g¢ 98
t A From The Mosque.
2 Q And hew Ion8 have you known Film?
3 A. Six, Seven years, somewhere around [he~ Frot'n
4 middle school, early middlc school.
5 Q Right now I'r~ going to glee you a copy ol
6 what's been marked identification as State's Exhlhtt 34
7 Up above, you see it says "Call date cellular phone' and

8  t h e n  t h e r e ' s  a  n u m b e r , ~ l ~ l ~ .  D o  )
9 that number?

1 0  A .  W h i c h  o n e 9
11 Q. At the top of the page?
1 2  A .  Okay.  Y c a h .
I 3 Q. Do you recagniz¢ that nta~ber?
1 4  A  Y e a h
t5 Q Whose atz'aber is that?
1 6 A. That's Mr. Sycd's over there.
1 7 Q. Now, l'd like you to look --
1 8 7t ie COURT: Mr Al l ,  i f  you would pul l  the
19 microphone down and point it at your mouth, and th~n talk

20 directly into it. Okay~
i2]        THE WITNESS Al l  r ight.
22        BY MR URICK:
2 3 Q l ' d  [ Lke  you  to  l ook  a t  L ine  13  Doyouscca
24 number there?
2 5  A  Y e s ,  I d o ,
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1 Q. Whose number is that? I
2 A. That's Mr. mine. 2
3 Q. Can you read that, please? 3
4 a ~  6 : 5 9  3 1  s e c o n d s  p . m .  d u r a t i o n  2 7 4
5 seconds, Cell Site 651A, 1500 Woodlawn Drive. 5
6 Q These are phone records from the 13th of 6
7 January of this year. Do you have any independent 7
8 recellectinn of that phone call? g
9 A. No. 9

Io Q Now, I'd like you to look up to Line a. Doyou 10
1: recognize that number? I i
12 A. Yeah. That~'s my mmaber. 12
13 Q. And what's the time of that call? I3
14 A, The time of that is 10:02, 44 seconds, p.m. 14
15 Q. Now, if you would, I'd just like you to start 15
16 at the top and look down and see if you recognize any of 16
17 the other nttmbers? 17
i~ A The only other number 1 recogmze ts Line 18 18
t9 which is Adrian Syed's number when he was calling his 19
20 voice mail. 20
21 Q. Okay. Thank you, 21
22 l'l[ take that back at this time. 22
23 (Pause.) 23
24 BY MR URICK: 2 4
25 O Of what religion are you? 25
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A Istam,
Q What is an imam?
A Imam is a higher priest, a priest.
Q And what does the imm~ do'?
A He leads the prayer.

6 Q. And is there an imam for the Mosque that you
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TI~E COURT: Would Ins understanding of Islam be

sufficiently narrow?
MS. GUTIERREZ: Well, Judge, 1 suggest that

sufficiently narrow would be his understanding as his
as his being an lstaimc or Muslim, -- I'm not sure how
you say it -- what is his view as he understands it ic be
toward drinking, would not be an overly broad question,
and we wouldn't object to that.

THE COURT: ~at about any knowledge be has of
the defendant's beliefs?

MS. GUTIERREZ: As to the beIieK~ abom
drinking?

TIIE COURT: Uh-hub.
MS. GUTIERREZ: Then 1 would object on other

grounds. I believe as to relevancy, I believe it's
highly pmjadiciah

THE COURT: 1 assume at some point hc's going
to get to the matter of relationships.

MS OUTIERREZ: I wouldn't make that
assumption, Judge.

MR. UPdCK: I thought I had already established
one. l can continue.

THE COURT: Okay.
Sustained, but just as to form.
(Counsel and the defendant returncd to the
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I trial tables, and the following ensued:)
2 BY MR URICK:
3 Q, What is your understanding as to how Islam
4 wows drinking?

MS, GLWIER~: Objection.
6       T ~ I E  C O U R T:  B a s i s ?

7 and the defendant attended?
8 A Ye a h
9 Q Now, Islam is a religion of laws, is it not?

tO A It's a way of [ife.
I I Q And how does Islam view drinking?
12 MS. GUqTERREZ Objection
13 "[FIE COURT: Sit, rained
14 DO you wish to apprcach ?
15 MR URICK: Yes, if we may
16 (Counsel and the delk'nclant approached the
17 bench, and the following ensued:)
IS       THE COURT: Yes'?
19      MS GUq~ERREZ: I  object  to i t  Judge I  th ink

7 MS. OUTIERREZ: S~me basis as before, Judge,
8 T H E C O U R T:  O k a y.  O v e r r u l e d .
9 BY MR URICK:

10 Q You  may  answer  tha t  ques t i on?
I I A I t  doesn ' t  ag ree  w i th  i t .
12 Q. And have you ever had occasion to d iscuss wi th

13 the defendant his views on drinking, as be understands
14 the religious precepts concerning that?
15 A l dnn't think we ever talked about if it was
16 right or wrong.
17 Q. Do you have any personal knowledge as to
18 whether the defendant drinks?
19      MS OU'TIERREZ: Objection

20 it's improper to ask this witness, who has identified as
21 his religion, identifying this bcthg islam, to ask hLm a
22 broad-based question such as how does ]siren, which has

23 not  been defined T~is is  not  an expert  in th is Tsem
2a is no expertise established how does Islmn view drinking.

25 It's an improperly broad and unfair prejudicial question.

20
21

22
23
24
25

THE COURT: It there a relevance here?
MR. URICK: Yes.
THE COURT: On the drinking?
MR. UPdCK Yes.
THE COURT: Come up.
(Counsel and the defendant approached the
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I bench, and the following ensued:)
2      MR. UmCK: As I said in my opening statement,
3 ttus defendant was leading a double life He was lcadir
4 one life that his parents' religion wanted him to lead.
5 He was leading a hidden or illicit life that caused him
6 to iie to many people to cream different personas,
7 different fronts for different people.

This is someone who can testify personally as
9 to the defendant's actions

TI lE COURT: Ms, G~l t ieITe2?
II       MS OUTtERREZ: Judge, I'd renew my objection.
]2 Relevance is not dependent upon the definition the Sta~{
I3 gives di its opening. There's no relevancy to alcohol
14 here.
15 On either the day her body was found, on the
16 day that it disappeared, that she disappeared, on any day
]7 in between, there's no relevancy related to any fact
is necessary to prove, which they've proffered at all, to
19 prove any of the elements of the crime.

THE COURT: Actually, I agree with you. i do
!J have some difficulty in exploring any witness' religious
22 beliefs sort of generally. Obviously, there are certain
23 of these beliefs that are at issue, but there arc, I
24 think fairly significant restrictions on the general
25 exploration either of the defendant's religious beliefs
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I and/or the wimess'.

If you get to the point, which basically is the
3 relationship, whether it's frowned on or not, whether it
4 was consistent with Islam or not, I think you have gotten
5 !0 what's relevant in the case. But if you start and you
s talk generally about whether he adheres to his religion,
7 then; one, that's character; two, that's religious
8 beliefs, which are beyond the pale And I think we raise
'9 needless due process considerations if you're going to do
l0 generally an explorauon of his adherence to his
li religious beliefs.

Initially, it's character which is bad, and
t 3 then, beyond that, it raises all sorts of other
J4 constitutional issues as to religion. You have a very
15 legitimate reason for arguing for discussion of religious
16 belief as to sex, as to their youth, as to the marital
17 status. That's really an issue.

But when you start straying us to how good a
t'~ Muslim is?
2 0       M R  U R I C K  T h a n k  y o u .
2 1       T H E  C O U R T:  T h a n k  y o a

22      (Counsel and the defendant returned to the
23 trial tables, and the following ensued:)
24      THE COURT: Yes, Mr. Urick.
25 MR. URICK: Thank you, Your Honor.
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BY MR, URICK:

2 O Did you know who Hue Min Lee was?
3 THE COURT: You need to say yes or no, sir
4 THE WITNESS Yes, [ did kno,~ her.
5 BY MR URJCK:
6 Q How did you know her7
7 A She was Adnan Syed's girlfriend
8 Q. Now, how did you come to know that she was his
9 girlfriend'~

io A He had to ld me,
i I Q. What is your understanding of Is]am's views
12 concerning dating before marriage?
13 A. 1 don't think they agree with it.
14 Q. And what is your understanding --
15 THE COURT: If we could have you just a little
16 louder and a little slower, again, would you repeat your
17 last answer, please?
I8 THE WITNESS: I don't think they agree wnh
19 that.

2 0 THE COURT: Thank you, sir.
21 BY MR URICK:
22    Q Did there come a time where at the Mosque the
23 Imam gave a sermon on dating?
24 A I believe there was, but [ was not present
25 Q And who do you believe that -- why that sermon
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came about?

2       MS GUTIERREZ:  Object ion.
3       T H E  C O U R T:  S u s t a i n e d .
4        B Y  M R  U R I C K :

Q What is your understanding of the views of
6 Islam concerning premarital sex?
7 A. They don't agree with it.
8 Q. Did you ever have occasion to discuss with the
9 defendant whether he was having premarital sex?

10 A No, it never came about.
11 Q Now, to your knowledge, were people talking at
t2 the Mosque about the defendant dating Hue Min Lee'?

MS. GUTIERREZ: Objection.
THE COURT: Overruled.

THE WITNESS: Friends. Like I never heard
anybody else talking about it. Ltke Adnan's close
friends, we were the only people that ever talked about
it.

BY MR URICK:
Q. How would they talk about it?

MS. OUT~Z: Objection.
TbIE COURT: Sustained.

23 TI~E WITNESS: Just tha~ it was his girlfriend
24 TI-[R COURT: No. You don't have to answer the
[25 question, sir.
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I       B Y  M R  U R I C K :

2 Q, Did the defendaat ever discuss with you how he
3 dealt with his p~rents concerning has relationship with
4 Hae Min Lee?

MS GUTIERREZ: Objection.
6 THE COURT: OverruIed.

TKE WITNESS: He didn't bring it up to them.
8        B Y  M R  U R I C K :
9 q Did he tell you why not?

IO      MS GUTIERREZ: Objection.
I I       T I iE  COURT Overru led.
1 2       T H E  W I T N E S S :  B e c a u s e - -
13      MS. GUTIERREZ: Ask for  a continuing objection
I4 to the whole line of questioning'?
[.¢ THE COURT: Denied. Overruled
16 BY MR URICK:
17 Q You may answer the question?
18 A Because they didn't agree with it.
19 Q Now, do you know who Jay Wilds is'?
2o A By face.
2 ! Q And did you ever have occmsion to hear the
2 2 defendant - -  d id the defendant ever say anything to you
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A, Eighteen

2 Q. And how long have you been a member of  the S~lne |
3 Mosqu~ as Adnan Syed? /

A. Ten years, 12 years¸
5 Q.  Do  you  know h i s  f~ i l y?
6 A y e a h

Q You know his parents~
8 A Yeah .
9 Q. You know his older brother?

1 0 A. Uh-huh
11 Q. Okay
12 A  Ye s
13 Q And you, as he, is also lsl~mic, is that hew
Ia. you detetartfa~ your reiigtorl9
1 5  A  Y e a h .
16 Q Is there a di fference between the us~ ef  the
17 word Muslim and lsiamic?
1 8  A .  N O .
1 9 Q. I t 's  the same word Okay.  And how many
20 families are rr, m'nhers of the Mosque with which you ~harc
21 memberst fp wi th Adnan?
22    A I  bel ieve more than 500,

23 about Jay Wilds'?
24      MS GUTIERREZ: Objection.
2 5       T I l E  C O U R T:  O v e r r u l e d

THE WITNESS: That it was his friend
2 MR URICK: If I may have the Court's

indulgence for just a second
4 ~IE COURT: Yes, sir.

(Pause.)
6 B~e MR URtCK

Q . Did the defendant ever discuss wuh you any
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2 3 Q. Five hundred families; is that correct'?
2 4 A Yeah  Sowewher~  - -
2 5 Q. And that would include a mother, father, and

Page ] l_
I some children in each family unit?
2     A .  Ye s .

Q. AS a member of the Islamic religion, are you

4 required to pray a cenmn number of tuv, es a day.?
5 A  Y e s
6 Q And are you required to de that at any spcctt~c
7 rotation?

8 problems he was having in his relationship with Hue Lee?
9    A In h is re lat ionship,  tber~ were no problems,

I0 real ly.
t I    Q. Did there ever come a time that he told you R
12 was ovcr?
13 A Yeah, wl~n i t  was over
14 Q What d id he le l l  you?
15 A That is  was over.
16 Q Did he give any reason for it?
] 7 A I t  was too much ]br  l ine and him Just  l ike

]8 sneaking around because his parents dMn't agree with it
19       MR UPdCK;  Thank  you ,  You r  Honor  No  fu r the r

20 questions.
21       Ti i e  COURT Crcss?
22      MS GU'[ IERREZ: Thank you

23            CROSS- EY.AMIN ATION
24        ~Y MS. GU'FIERREZ:
25     Q .  Mr  A l l ,  how o ld  a re  you?

8    A Just  not  in the bathroom, f rom what I
9 understand

l0 Q. Not in the bathroom, but  are you encouraged to
I t do your prayers at the Mosque itself~
12    A I t 'S encouraged
13    Q I t 's  encouraged. Anddoyou. as a young man,

14 as a member of that Mosque, do you go to the Mosque
15 frequently?
16    A Whenever 1 have t i r rm.
t7    O. Okay,  And have there been per iods of  t ime m

18 your life when you' ve gone as a member of that Mosque to
19 pray within your community on a daily basis?
20     A Over  t he  summer.
21    Q Over the smnmer.  So when you arc able,  you

22 participate as a member of the Mosque community by
praying with the rest of the community; is thal correct'J

A Correct .
Q. Do they have -- does the Mosque have specific

Page 107- Page II0



Condcnsclt! TM

Page lll
i activities for young people of yotu" age?
2 A. Yeah. They play basketball a lot. a lot of
3 people. There are other activities, games going on
4 around
5 Q. And are young members of the Mosque, such as
6 yourself, encouraged to involve themselves in activities
7 at the Mosque?
8 A Yes.
9 Q Is that how you've known Adnan?
if3 A Yes.
l ] Q Does he participate in those activities to the
12 extent that you participate with him, or observed him
13 participating?
14 A He participated a lot more than me.
15 O He did. That was from your own observation?
16  A L% hub .
17 Q Is that correct?
18  A ,  Yes ,

Q And from your conversations with otlx:r members
2(? of the Mosque?
2 1  A  Ye s .
22    Q. Mr. All, you answered the question about how
23 lslams view the questaon about sex or --and/or dating.
24 Let's deal with the sex quesuon first. You answered by
25 saying "they" didn't agree with it. You meant to refer
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I to the religion as a whole; is that correct'?
2 A. Uh-huh.
3 THE COURT: I need you to say yes or no, sir.

THE WITNESS Sorry.
5 THE COURT: We're making a recording of it.
6 THE WITNESS: Yes.
7 BY MS Gb'TIERREZ
8 Q And by that you meant that the tenets of the
9 faith of Islam encouraged its members, particularly its
10 young members to not have sex; ~s that correct'?
11    A. Correct.
12 Q. Prior to marriage and a commitment: is that
I] correct?
14 A,  Correct .
15 Q. And that is something that you are taught from
26 infancy; is it not?
1 7  A  Ye s
18 Q And that prescription applies equally to young
19 men and to young women; does it not?
20  A .  Yes .
zl Q. Okay. In dating, do you understand that to
z2 mean sort of formal ritual;zeal set of relationships

23 between young men and women?
24 A Yes.
25 Q And that also is something that Islam does not

1 agree with; is that correct?
Page I 1~

2  A  Y e s .
Q. "Inert: are very formal rites about daling in

4 Islam; is that not correct?
A  Ye s

6 Q And they require sort of approval by the
7 parents and knowledge of both the boy and the girt to

8 each otber's family?
9  A  U h - h u h

I 0  Q  I s  t h a t  c o r r e c t ?
I 1  A  Y e $
12 Q There is no proscription, meaning any rule
13 forbidding a Muslim from marrying a ntm-Muslun, Ls IhcrdY
1 4  A  N o
15    Q I t 's  not  encouraged, however;  corrccl '
1 6     A  Ye a h
17 Q But there'~ nothing that precludes a Mushm
I8 from intermarrying with someone who doesnt adhere m the
19 [s[edntc faith; is that conect9
2 0     A .  S o r r y  I ' m  - -
21    Q.  Okay.  Now, Mr Al l ,  you've been a member ¢31
22 that Mosque for ten years, and have you aK~ays centrally
23 participated9
2 4 A, Yea.h, whenever I could
2 5 Q Okay. And you've known Adrian and other 3'~un'-'
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t men of similar age?

A, Yes.
Q. Is that correct? You are how old, sir'J

4 A. Eighreen
Q Okay And the only interaction thai you had

6 with Adnan was tba'ough the Mosquei corrcc~"~
?  A ,  U h - -
8    Q You didn't attend ~s high school? You didn't
9 know him from any other source, Is wbat I mcam"

10 A. Yes.
I 1 Q Okay The only source was through --
12 A, My parents were friends with hts parenl~
13 Q. Okay. And that friendship was because of the
t4 conmaumty of the Mosque, was it not'?
15 A Yeah, as well
16    Q So you ~aw Adrian over that period of time. trois
17 the time be was a ve.~ young ,man, sometimc~ on a dady
18 basis; is that correct?
19  A .  Yes .

120    Q You were asked questions about even though Ihc
'2 fa th of Islam does not agree with its young people
22 dating) as you've det'med that to us, are there, in fact,
23 young men of the Muslim faith in yo~ Mosque who date'?
2 4  A  Y $ ,
25    Q And hide that dating from their parents?
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A yes.

2 Q. And, in fact, participate in sort of subterfuge
2 in order to hide that?
4      A Ye s .

5 Q. And is that common knowledge among the young
6 men?

A Yes.
8 Q. Is that a source of agony for the young people?

A Yeah.
Q Yes And it's something that you all discuss,

Ii is it not?
12 A Umm -- not a lot, but yeah.
13 Q But yes, at least once in a while?
1 4  A  Y e s .
15 Q And the d~scusaions centers around thai you all
16 know that that is a practice that your religion frowns
17 upon; is that correct?
1 8  A U h ' h u h  Ye s .
19 Q. But notwithstanding understanding of all the
2~ young people, most of the young people, do, in fact,
21 engage in it, do they not?
2 2  A  Ye s ,  t h e y  d o .
23 Q. Both within the Islamic faith?
2 4  A .  Y e s .

25 Q. ls that correct? And without the Islamic faith?
Page I 16

A Yes
2 Q Meaning dating young people of other faiths --

A Yes.
4 Q -- and other religions; is that correct'?

A Yes.
6 Q And most young people engage in the same kind
7 of subterfuge to their parents>

A. Yes,
9 Q. Is that correct? And that's tbe kind of
L() subterfuge that you observed Adnan engaging in over tN
I ', ten years that you saw hint'?
1 2  A .  Y e s .

13 Q. From the time he began to date; is that
L4 correct'?
1 5  A  Y e s .
16 Q Were you aware, Mr. Ati, that ttae was the first
17 young woman that he dated?
18  A .  Yes .
19 Q Okay And you were aware of that from him,
20 were you not?

a Yes.
Q And you had no reason to disbelieve what he

Z3 would tell you, did you?
^ Yes.
Q Mr. Ali, you were asked about theimam. The

3 that correct?

, Page I 17I imam of the Mosque that you belong to together with
2 Adnan's family is a man by ~e nmne of Adam El Shek; is

4  A  Y e a h  Y e s ,

Q And he's been the Imam for a number uF }~ars,
6 bag he not?

7  '  A Ye s
8    Q And by imam, you ~ald higher pr iest ,  ig that
9 he's accorded a degree of respect that is Pzlalt2d In the

10 level of his learning; is that correct?
1 1  A  Y e s
12 Q Okay, And the imam is not the only person ~hat
13 [ends pmyt~rs, is he?
1 4  A  Y e s .

Q AI~ there llOt 0CC~i0ns in which so,neonc o~hcr
16 than the imam leads prayers?
1 7     A  Ye s
18    Q Okay. And. sometilnes young people [cad praycr<~
1 9  A  Y e s

Q And they are encouraged to lead prayers, t,
that correct?

A. Yes
Q. Tt~ere is a special mon~ in the holy year of

oil Islamies that is called what, Ramadan9
A. Ramadan
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1    Q Ramadan. And that is actually ongoing no~, ;s
2 it not?

A Ye s .
Q, It just started; is that correct'?
A Yes.
Q. And during that month, all members ot the

Islamic faith axe called to pray more often, arc they
n0t?

A Yes.
Q, And to pray in a certain way?
A YeS.
Q And to have certain celebrations of their

adherence to Islamic faith, are they not?
A Yes.
Q And all members of the Islamic faith are called

to fast on a daily basis, ate they not?
A YeS.
Q And the fast requires that they fast from sunup

in the morning to sundown at mght, does it not'?
A Yes.
Q And the purpose of that fast ~s to remind and

call them as members of the Islamic faith to ~hc core
value of discipline and focus on themselves as haman
beings within the world as populated by Islam is it ne '.

A.  Yes.
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I Q. And that fast requires that they refrain not
2 only from food from sunup to sundown, but that they
3 refrain even from water, does it not?
4  A .  Y e s .
5    Q. And all Muslirm who attempt to adhere to the
6 tenets of their faith, generally adhere to tying to
7 observe Ramadan with much more disc~pkne and insight

than any other month of the year; do they not?
g  A  Y e s

10    Q ()kay And that is something that you've been
] taught, have you not?

: 2  A  Y e s
; 3 Q Throughom the time that you've known Adman
i'~ Syed, has he adhered, to your knowledge, to the fasting
:5 requirements that are proscnhed to memhers of tha
16 Islamic faith?
17    A. Yes.
18 Q Has he fas:ed a~ a l~llow Islamic with you
]9 during the RaInadan years that you have known him'*

A Ye s
2 ] Q And are them, throughout that month or
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1    Q -- during the years that you've known him? [s
2 that correct?
3  A .  Ye s .
4 Q And dunng Ramadan, was that group el young men
5 called upon to lead prayer?
6  A .  Y e s
7    Q. And was that an ordinary thing that you all ds
8 young men of the Mosque would be called to lead prayer'>
9     A U m m few people get selected for it, not

l l0 everybody.
11 Q. It was considered a special tinng, --
12 A. Yes, yes
t 3 Q, -- was it not?
14 A Yes
i 5 Q And yeu all as young men practiced for that
16 event, did you not?
1 7  A .  Ye s .
18    Q And it was considered an honor to lead ynu;
19 c0rnlllBngTy in prflyer, was it not')
20     A Yes,
21    Q During Ramadan. Mr Ali. it would be usual for

22 P, amadan, times when the young people of the Mosque lead
23 the whole community, including their eiders, m prayers
2a that cu~l 1be faithfol to the tenets of their Islamic
25 faith'?

22 most oft he farmltes m make a speci~l eflbrt to attend
23 the Mosque at least once a day if not more often, w(~u/d
14 it not?
2 5  a  Ye s .
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i     A  Ye a h
2 Q. Okay. You were a member of Ihe same Mosque

! 3 with Adnan Syed last year at this very time of Ramadan,
4 were you not?
5 A. Yes 5
6 Q And ig there, in addztion to the activities 6
7 Ihat you've described to us, groups organized age 7
g appropriately for the young people in the Mosque to be 8
g Ied by teachers or ~nentors of such'~ 9

I 0  A .  Y E S l 0
I I Q And is there, in fact, such a group that is I l
12 always operated, ~tltho ,t~ the teacher and the student may I 2
13 change, from the time that you've hcen a mm'nher of the 13
la Mosque? 14
15 ^ Yes. 15
16 Q Is Ihcrc a young men's group, as you will. net lfi
17 necessarily with a name. that has existed over ~e last 17
i~ several years, that you have paruc~pated m? 18
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1    Q. 'Ihat w~ part of reserving the whole month nt
2 Ramadan as a month of spiri~alily celebration for tho-,,2
3 or" the Islamic faith; iS that correct?

A, Yes.
Q. Okay.

"flmnk you I have nothing further
THE COURT Any redirect?
MR URICK; Very briefly, if I may have the

witness stLq~ down to come over to this map, [ would like
him to see ffbe can determine from the map where the
Mosque is'?

REDIRECT EXAMINATION
BY MR, URICK:

Q That would be -- this is I95, Security
Boulevard. This is (inaudible)

MS GUTIERREZ Now, I'm going to object to the
State's Attorney educating the witness I don't obl,:ct
to questions being asked of the map but I --

19    A, Excuse l~ae?
20    Q. Is there such a group for young men your age
21 that you've participated in?
2 2  A  Y e s
23    O. Yes And did that group include the
24 participation of Adman Syed --
1 5  A  Y e s

19      THE COURT Well he's --
20      MR URICK: tin just trying --
2I       qqqE COURT: Well. he's orienting the witness.
22 that's not objectionable Overruled.
23       BY MR UR/CK:

Q. [ believe this is Baltimore Nationa~ Ptke --
2 5  A Ye s .  t h a t ' s  -
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MS GUTIERREZ: See, I object --
THE COURT: Overruled.
MS. GUTiERREZ: (Inaudible) objection.
BY MR UR!CK:

5 Q (Inaudible) Boulevard, 695, 170, Security
6 Bouicvard (inaudible.) Are you oriented as to the map
7 now'?
8 A. Somewhat.
9 THE COURT: Keep your voice up please.

t 0 THE WITNESS: Somewhat
[ I BY MR UKICK:
t2 Q Do you know where the Mosque is located --
13 rnugldy, you don't have to have tt in the exact block?
t4. But, roughly do you know where it is on this map?

A Umm not on this map.
t 6  Q  " f V h a t ' s  i t s  a d d r e s s ?
17  A I  t h ink  - -
18 Q What's the address of the Mosque'?
i9  h  I  don ' t  know.
20 Q What street is it on'?
21    A Johnnycake Road
2 2  Q  N e a r  w h a t  c r o s s  s t r e e t s ?
23 A. Roil ing Road.
24      MS GDTIERREZ: Again, I would object to the
25 State's Attorney pointing out specific locations on the
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i map to the witness?
2 BY MR. URICK:
3 Q. This road right here is Rolling Road --
4 THE COURT: Overruled
5 BY MR. URICK:

Q -- this road right here is JohnnyCake Road.
7 Has that oriented you better?
8 A T h i s  i s  ( i n a u d i b l e )
9 Q Well, this is 695.

i 0 MS GUFIERREZ:  Ob jec t i on
11 TIIECOURI: Sustained. Sustained. Sustained
12 You cannot win it any more, Ms Gut~errez. You
13 have won.
1 4        B Y  M R  U R I C K :

Q How close is the Mosque to the intersection of
16 Rolling Road? How close is it on Johnnycake to Rol]inI
17 Road?
l g  A ( I n a u d i b l e )
19 Q How close is it to Rolling Road --
20 THE COURT: Why don't you put the witness back

on the stand so he can be near a microphone?
Let's take the map and easel back where it was.
(Pause.)
BY MR URICK:

Q The Mosque is on what street again?

A, Johnnyeake Road
2    Q. And how close to the where Roiling Road
3 crosses Johnnycake is it?
4 A I believe less than a mile.
5 MR URICK Okay Nothin8 further

THECOURF Any redirect -- any rocross,
rather?

8      MS OUqqERREZ: Nothing,  Your I Ion()r

9       THE COURT "l~tank you. Good da) sir
10      (Witness excused)
11        THE COURT Nex t?

12      (Pause.,)
t3       MR MURPHY YOL~ HOnOr,  at  th is t lmd the State
14 would cal l  to test i fy  Ms Chr ist ina Vinsun
15 Tile CLERK Raise your right hand, please ?
16 Wbereupon,
17 CHRISTINA VINSON*
Ig a witness produced on cal! of the State, having first
19 been duly sworn, was examined arid testified ~s lbllows
2 0 rile CLERK: Okay, ma'am. You may have a -:cat

21 Please state your name and address for the record, and
22 please speP. your last name?
23 THEWITNESS; Okay. Christina Vmstm, V I N S
24 O-N Myaddress is I
25 Baltimore
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1 THE CLERK Thank  you  ve ry  much .
2 THE WITNESS: Thanks.
3 DIRECT EXAMINATION
4 BY MS MURPIIY
5 q. Good afternoon, Ms. Vinson.
6 A  H i
7 q. How old are you?
g n 22.
9 q. And do you attend school'?

I0 A. University of Maryland in Baltimore.
l t Q. What are you studying there?
12 a Social work.
13 Q And how much longer do you have before you
t4 finish?
15    A. I've got one more exam, and then I'm done
1 6  Q  D O  y o u  a l s o  w o r k ?
17 A I work at a residential group home for
18 adolescent boys in Ellicott City.
19 Q Where were you living in January of ]999?

A At the address I just gave in Baltimore.
Q. And what's that address?

2 2     A .

23 Q Did you live with anybody else at that ume~
24 A. No. Just myself.
25 Q. Who is Jeff Johnson?
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I A He used to be my boyfriend.
2 Q Was he your boyfriend in .ranuary, 19997
3 A. Uh-huh.
4 Q, Do you also know Jennifer Pusaten?
5 A. Yep.
6 Q, How do you know her?
7 A She and I are in the same sorority together.
g Q How long have you know~ Ms. Pusateri?
9 A. About a year.

I 0 Q And do you know Jay Wilds'?
11 A Uh-huh.
t 2 Q How do you know Mr. Wilds7
13 A Through J'cn.
14 Q And how long have you known him?
15 A i w o u l d s a y l e ~ s t h a n a y c a r.
16 Q Now, you say you know him through Jen. Would
17 you say he's ~t friend of Jen?
J8 A Right ,  yeah,  A f r iend o f  JeWs
!9  Q.  Okay.  Do you know the v ic t im in  th is  case,  Ms.
20 Hoe Min Lee?
- ' l  n  U h - u h ,  N o .
22 Q Okay,  Ms.  Vinson,  l 'm go ing to  ask  you to

1
2
3  - -

4
5
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Q. What did that person look like9
A. A young person. I'm not exactly sure what you

Q Male? Female?
A Male. Dark hair Dark clothes

6 Q Is that person present here loday9
7 A. Uh-huh
8 Q Could you point out for the Indies and
9 gentlemen where that person is?

10 A Sitting at the ~able with the sh~ri and tie
11       MS MURPHY: Indicating for the record, Your
12 Honor, she's identified the defendant
13      THE COURT: The record will reflect that
14        BY MS MURPHY:

Q And you did not know him at that pothi"
16 A. Ha.
17 Q. Were you introduced at any point that c~cnmg'
18 A No.
lg Q What happened next?
20    A Jay -- I was just. you know, makaug kind of
21 like, little small conversation, like, "Where" "what"
22 *- you know, "What are you guys doing," ~)r "What na~¢ 5ou

13 remember back to January 13th. 1999. Does tha~ night 2 ]
24 sland out in your mind? 24
2 5  A  Y e a h . 25
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Q. Why is that? I
A. Just an odd night. 2

3
4
5
6
7
8
9

10
1 said, yeah, they could come :n 11

guys been doingg" And the way l remember - the reason I
remember it is because it was just -- Jay wa~ just
telling me all these different things that just didn't

2
3 Q. Why don't you tell the ladies and gemlemen
a ~d~al happened, beginning from the point where you got
5 home from work that day~
fi A. Okay I had heen in a conference all day,
7 :hroagh my dilemship in the City, and I came home, mad
8 my then boyfriend was already there, and Jay and his
9 friend or someone else came in, knocked on the door and

I0 asked if they could come in and hang out for a while, and
I I
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make any sease, like they were going to the video M{/rt:,
or they were coming from the video store, something

They were being picked up by somebody And
when I tried to ctarify, he just got more conlusing, s~ I
just let it rest. 1 was like, okay, well whatever

Q. What was the defendant doing?
A Just like, slumped over
Q. Was it unusual that Jay would come to your

house?
A [ wouldn't say unusual I had known him for a

little bit, through Jen He ~ually came with Jcn, hut
12    Q, About what tmae do you think you got home?
13    A l would say around 5;30, SLX o'clock Between
14 5:30 and 6:00, somewhere ~-oumi there
15    Q Okay. What happened next?
16 A They came in And Jeff w'.~s already sitting
] 7 down watching TV and [ sat dm~n ]n the chair, kind of
]8 I'~cing the TV. Jay came in and sat on my rlghtthand
19 side. There's a table and some chairs there, lie sat
30 there And his friend, like. laid -- sat on the floor

There was a bunch of pillows on the floor next
22 to my couch He kind of laid, like, half-sat, half, [tha

'23 stumped over,
24 Q Did you know that person?
25 h  No.  And they  d idn ' t  imroduce me

12 you know, there -- I think there had been a couple l}l"
13 occasions where he came just to -- by hdnselt
14    Q. Did there come a time when the defendant ,,rod
15 anything to you?
16 A. Uh-huh. Well, not directly to me, kind ol hke
17 to everybody in the room. We were just watching tx It
18 w~ really uncomrortable Like, nobody was lalkthg, and
19 all of a sudden, he just like, popped up and was like,
20 "How do you get nd of a high," or "How do I get rid ol a
21 high," somedung along those lin~s
22      And 1 was like, "I don': know 1 think you
23 just gave to wait"
24    Q. What thd you understand that to mean when hc
25 said that?
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A Like I'm not sure.
Q What did that mean to you, "How can you get nd

of ahigh"? What did that n~an to you?
A I assmne that he was h2gh.
Q. Did he respond after you stud what you told

him?
A I ththk he said something along :he lines about

~om~thl~ i~lpo~ant to do, "~ haw to go somewhere " I
can't really remember exactly what he ~aid, but Ibe gist

I~ of it was he had somewhere to be and he couldn't be high,
I 1 he coukk~'t be messed up. He had ta b¢ sLraighL I l
12 Q Now, a momem ago~ you stated he was talking to 12

,13 everyone in the room. 13
14
t 5

t 4  A  R i g h t
15    Q W~o else was there?
16 A Jay and my~x -- my boyfriend Jeff

q What time fmate would you say this was?
A They stayed between tlke, 6:00, 6.30.
Q And why do you remember thatJ

2(1 A. Judge Judy was on. i like watching that show,
21 SO -" il+s on between 6013 and 6:30
22 Q And that's the normal ttme that show would be
23 on?
24    A LP/i-htdl
25    Q Okay W~a~ else happened'~
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i be was or what was going on. And ".she said. "Oh, v, cll,
2 I'm supposed to meet up with Jay later, so, you know
3 I'll find out and 1'11 tell you later."

Q Did she seem to know what was going on?
A Uh-uh She didn't -- when I described who was

6 at the apartment wiLh Jay, she had no ~dea who, hkc, wee
7 [ was desedbing.

Q. What happened at that point?
A Then I think I went back in the room, and I

I0 can't remember whether Jeffgot on the phlllltt ~lt~h lea, or
we hung up and maybe she called back later, l'm nt~z ~urc
Bu[ "we were -- I remefftber sitting in the edair, ned ~c
were just of, you know, again watching ]~, bccau.c noth~dy
was Lalking, and he just got up and lust hkc --

Q Ms Vinson, I'm going to ask you to s~mt a
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A He got a phone call from h:s ccll phone, and

2 nobody in the roora was talking. It was just the TV was
3 iust on, so you could hear what he was saying. Ile was
z saying, like, "What am [ going to do? They're gmng to
5 come talk to me What do 1" -- I morea, I can't remember
6 exactly. Tras is just like, the gist of what be was
7 ~ying "What am 1 going to loll Ihem'~ What should 1
8 say~" Somewhere around that those lines
9    Q Now, when you say he get a phone call. who are

1(1 you retorting to?
I I    A The de~endant I'm not sure how to ~ay h~s
t2 name
13    Q Did you see the cell phone?
t 4  A  U h  h u h .

Q Where was it?
16 A. His jacket pocket I think on the znmdc.
17 Q Did you hear anything c]~ m that
18 conversation?
1 9  A U ' a  u h .

20 Q What happened next?
21 A. [ think that my friend Jen called the house,
22 and I got up and I answered it in !he back, back room
23 And I was really try to see, like, what was going on.
24 They were acting really strange.
25 And 1 was talking ~ Jen to scent" she knew who

16 moment for the siren to po~s
1 7  A  O k a y
16      (Pause.)
19       BY MS MURPHY:
20    Q. Thank you.
21    A Okay TI~e defendant jusl like, like jumpt'd up
22 and ran out of the apartment..

Q Did he say anything at that point?
24    A. No. He just j umped up and ran out. I remember
25 looking at Jay, and I':ethg like,"What i~ wrong wdh him '

Page I 3-,
1 Like, is he okay'~''

Q. And what did Jay do?
A. Jay just kind of sat there and didn't say

4 anything, and then maybe a minute later, Jay ~as hke,
5 "Hang on a second," and Jay got up and [bllowcd lure
6 outside, or out of my apartment.
7  Q Did  they  ever  come back?
8 A.  At  tha t  t ime,  no .  Th is  is  why I  th ink  Jo l t  was
9 on the phone with Jen when I was in the olber room.

10 because I remember saying, you know, "They just kit,"
I1 and then ] remember walking over to the ~',,mdow and
12 looking out. I saw a car p~ked out them with their
13 lights on.
14      And the way my apartment is set up, is when you
15 leek down, you can see the whole area. You can see ~he
16 porch and the walkway.
17       I didn't see them standing anywhere out there,
[8 so I assume that they were in the car, and Jeff was on
t9 the phone with Jen. And then the car just like slatted,
2e like, pulling off, like, driving.
21      I  said, "Oh, my gosh, they're leaving," and I
22 remember Jeff repeating that to/on, "Oh, thcy'rc
23 leaving."
24      But I knew that Jay had to come back, because
25 his hat and cigarettes were there, at my apanmcnt, and -
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I - but Jay and Adrian never came back
2 Q. Did you get a look at the ear?
3 A It was really dark outside, so I don't remember
4 what it looks like. l remember it being big, but that's
5 all 1 really remember.
6 Q. Did there come a point Later in the evening
7 when you saw Jay again?
8 A Right HimandJeacamebackabtt lewhde
9 later l'm thinking like, around maybe 9:30. ten

:O o'clock, somewhere between there, they coane back And
11 then they were aetmg really funny, really strange
;2       And l asked, you know, "What is going on And
;3 Ion was like -- they were both like, "Well you know,
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I T~IEOOURT Conststant in time, Ms Murphy?

2 MS. MURPHY: That's what I'm asking, Your
3 Itonor

THE COURT Okay. Overruled.
THE WlI'N~.';S Any threa: of those would have

6 been consistent with the one that I was prc,,cm Mien hc
7 got.

BY MS MURPh'Y
9    Q Taank you.

10       MS. MURPHY: If I may mark the exhibit, Your
11 Honor?
12       THE COURT: Yes
13      (Pause.)

14 wcqr¢ not going to talk about it," or "We c~a't ;alk
15 about it, or something."
16 So I just kind of like dropped it 1 was like,
17 okay

14       MS MURPHY: Thank you, Your Honor
15        BY MS. MURPHY"
16    Q Ms. Vinson, I'll ask you to step down frmn the
17 witness stand and approach this exhibit, which Ls a m::p,

18 Q Okay 18 and indicate for the ladies and gentlemen, as I gel I~ut
I g MS MURPHY May I approach the witness, Your 19 of He way, where is your apartment h~catcd on fl~t~ map"
20 Ilonor? Z0    A. Right there.
21 THE COURT: "Yes. ,21 Q, Okay I'm going to place a sticker ~ tth ) t~ur
22 BY MS. MURFHY 22 initials, K.B, on the area you pointed at; would thal be
23 Q Ms. Vinson, I'm going to show you what's been 23 correct?
24 ptemarked as State's Exhibit 34. This is a compilation 24 n Uh-huh.
25 of the defendant's cell phone records I ask you to take 25 Q Thank you. You may retuzn to khe wdncss
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i a look at the phone numbers in the second column and see I stand.
2 if you recognize any of those numbers?

A  T h e  4 1 ~
4 Q And which c~ll number are you referring to?
5 A I guess 22.
6 Q. Okay. And whose nuJ,nber i~ the~

A "['hat's JeWs That's Jen's number That shows
8 up a couple troves on hem
9 Q, Where else do y~u so: thai number'1

10 A. 22, 26, 30 and 31.
t I Q Okay
12 A But I don't knew any of the other numbers on
13 here.
14 Q Okay. Now, l'll ask you to Itmk at Calls 14,
I 5 15 and i6, stated to be incomthg calls
[ 6 A. LVa huh
17 Q. I'll ask you to look at the rough column which
] 8 inthcates the time
1 9  A  R i g h t
20 Q With Call 16 t~ing 6:07 p m., Call 14 being
21 6:24 p m Now, would any of those incoming calls he
32 cungtstent with the call you described the defendant
23 receiwng at ycmr house?
2 4  A  l i b - h u h
2.5      MS. GUTIERREZ: Objectlorl

2       MS. MURPHy: I have no other questions, ",'oar
3 Honor.
4 THE COURT Cross?
5 CROS S-EXAM~ATION
6 BY MS GUTtERREZ:
7 Q Ms. Vinson, you didn't  know this man Hat
8 you've identified prior to -- prior to that day; correct'?
9 A. Correct.

I O Q. You had never met him; correct'?
11 A NO,
12 Q. He had never been pointed out to you; correct?
13 A. Correct.
14 Q. He had never been in your home?
t 5 A. Correct
16 Q He was not somebody known to you ether by
t7 sight or by name?
1 8  A C o r c e c t ,
19  Q Is  tha t  cor rec t?
2 0  a  U h - h u h .

j 2 1  Q  A n d  t h ~  o t h e r  - -
J22      THE COURT: Speak as loud as you can, ma'am.
23      MS GUTIERREZ: I 'm soriy.
24       BY MS. GUT[ERREZ:
25 Q, The other man, the man named Jay, had been in
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I your house on numerous occasions?

2     A, ~P.at's colTect
Q. Both with your sorority sister, Ms. Pusateri;

correct?

A, Correct.
6 Q And sometimes by himself?
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A. Correct.

2    Q. But shortly after you met him through her, he

3 bccm'~ frbmd enough that it was okay that he would
4 somet imes come over your ho~; correct?
$  A .  C o r r e c L
6 Q, And during that whale period of time, Jet'[

7

8    Q.  Is  that  correct? And you met h im through your
9 friend; is that correct?

19     A .  Co r rec t
I 1 Q Okay And you said that  you knew J~'nnl f~r,
12 your sorority sister, for about a year; is that correct?

13      A "If'hat's correct
Q "this is December, 1999; is that correct'?

15 A. Right.
16 Q So you knew her through about December of 199g;
17 is that correct?
18    A I  probably knew her a couple months before
L9 thai, but we didn't start really becoming ['ricnds until

around then; that's correct.
21    Q. Okay, Soaround December of 1998 is when you
22 would date the beginning of your real fncndahip with
23 Jennifer Pusateri?
24    A " / 'na; 's  correct .

Q Okay And fay,  you said,  you knew for  less

A. Corrgct 7
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t than a year;  correct?
2 A Tha t ' s  co r rec t .
3 Q So less than December of 1998; is that correct?
4 A No. I probably - let me say that again.
5 Q The numbers don't add up, do they?
6 A Right.
7 q So you had to have known him tbr more than that
8 thno for  your story to make sense; correct '?
9 a I think when I said that, I was saying I knew

m Jen in the fall when she rushed for the sorority, and 1
H knew Jay around December. So a little -- maybe a little
12 bit before December.
13 Q So what you first jusl said under direct was
14 not  correct9
15 A I t  was not  exactty accurate

O Okay. So it wasn't accurate; correct?
1 7  A .  C o r r e c t .

Q Meaning ~t was inaccurate; co.cot'?
I 9        M S  M U R P t l Y:  O b j e c t i o n .
20      THE COURT: Sustained.
21        BY MS.  GUTIERREZ:
27 Q Ms. Vlnson, you didn't know Jay from any otber
23 SOUrCe other than yoos friend Jen; correct?
2 4  A Cor rec t .
25 Q Nobody else had introduced you to him; correct?

Johnson was yot~r boyfriend; correct?
8     A C o r r e c t .
9 Q .  O k a y  A n d d u r i n g t h e p e r i o d o f t i m c t h a t y o u

10 know Jay, whether that dated from les£ than December 0f

Ii 1998, or sex'he other time, how often did he conic over to
12 your house alone?
13 A. I would say not frequently.
14 Q Okay  Howo f ten?  How many  I imes?
15    A.  I  can' t  say cxacLIy
I 6 Q. How often did Jen come over to your house ?

1 7  A .  A l l  t h e  t i m e .
18 Q. Okay And how of ten did Jen ~how up at  your
19 house with her friend Jay Wild~
20     A I  wou ld  say  a  few.
2 1  Q .  A  f e w ?
22     A .  A coup le .

2 3 Q Is that less than ten or more than tcn'~
2 4 A l would say between five and ten tnnes
2 5 Q Now, that night, you said the one reason that
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] you could date the time was because you liked watching
2 Judge Judy; is that correct?
3 A lYa-huh, yes.
4    Q. And what time does Judge Judy come on, or did

5 it come on then?
6     A S i x  o ' c l o c k .

7    Q Six o 'c lock.  In fact ,  i t  ran f rom 6:00 to
8 6:30?
9  A  C o r r e c t

1O    Q  I s tho teo r rec t?  Andwha t  ckanne l i s  t ha ton?
1 1  A  I  t h i n k  4 5
12    Q. Okay.  And dur ing that  per iod of  d ine,  because

13 you liked it, you generally wate.hed it; correct"
1 4  A  I f  I  w a s  h o m e
15    Q I f  you were home And " .hat  day,  you were home.
16 correct'?
1 7  A .  Y e s .
1 8 Q. And one of the ways that you dated the time
19 that you saw that person you knew through your sorority
20 friend and a person that he brought with hnn that you

21 didn't know, was you dated by the tlmc period that Jedgc
2~ Judy came on television; is that correct'!

23    A.  I~ laL'S correct
24    Q. The first time, M~. Vinson, that you were asked
25 to recollect that date, the date being the 13th of
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i January, 1999, was on the 9th of March, was it not'?

A Okay. That sounds r ight.
Q. Okay. And on the 9th of March, you were right

4 down the street from hem at Police Headquarters
5 building, wele you not?

A That's correct.
Q And you had been asked to be there In fact,

8 were you brought there by Detective MacGillivary?
9 A. I met him there.
tt) Q. You met him there. At his request; right?
I I A That's COrrect.
t 2 Q. Yea weren't just dropping in as a fi'iend;
13 correct?
14 A '['hat's correct.
15 Q You were asked you be there officially; were
16 you not?
17 A That 's correct.
] 8 Q And you knew what i~ was about on the 9th of
19 March; did yea not?
20 ^  Ye s .
21 Q And you were asked about the same subjecI
~'2 matter youjust shared with us as a result of being
z3 questioned by the State's attorney, were you not?
14    A, That's correct,
'~5 Q Now ~odsy, you said that you got home between
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I 530 and six o'clock; dn you ~mcmhcr that?

A Ye s
Q. Isn't that what you just saict9
A Yeg.
Q Now, back then, did you work at the group home?
A No, [ did not
Q. You worked somewhere else: did you not~
A. That's correct

9    Q Okay And today, you told us your recollection
I0 was that you got home between 5:30 and g 00 p.m; is that
l I COITCCI?
12      A. That'S correct
13 Q Okay And do you remember telling Dcleetive
14 MacGtllivary that you got home fi'om work thai day? This
15 is during your conversation with him concemthg the same
16 subject matter, that took place on Ibe 9th of March, at
17 601 East Fayetm Street, Police Ilcodquartcrs, that you
L S got home between 4:30 and five o'cl~k?
t9       MS MURPltY YOUr Honor, I'm going to object to
20 theformofthequestmn It 's--
21       THE COURT: Overruled.

MS MURPHY: -- veI'y confusing
23 BY MS. GL-fIERREZ

Q . Do you remember that, ma'am?
!5  A That  cou!d  be,  yes

Page 14
Q Okay So by saying it could be, meaning do you

2 recall telling Detective MacGillivarg that?
3  A .  Ye s .
~. Q. Okay And so back then, on the 9th of March,
5 when you were asked what time you got home on the 13th of
6 J'anuar¢, then you mid him that you gel home between 4:30
7 and five o'clock?
8     A Ye s .
9 Q Okay. So you told Detective MacGilh~ary
lO something very different than you jldsl told thc i,adies
il and gentlen~n of the jury; i~ that corral:L?
12 A Well, it has been a year since thai daIc
13 Q. So, would you agree with me, Ms Vinmn, when
14 you gust talked to Detective MacGillivary on the 9th of
15 March, that you were attempting ~o be a~ thorough as

' 16 possible, and accurate as possible, in the thlbr:nadon
17 !,~u were giving him?
18     A That's correct.
19 Q And would you agree with me thai ytmr
20 recollection of events that you were asked about, whica
21 ore alleged to have occurred on the 13th of January, were
22 fresher in your mind back oa the 9th of February than
23 they are today?
24    A That's correct
25 Q Okay So ff you got home between a:30 and
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I 5:00, dn you remember telling Detective MacGflli~ ary how
2 long the two gentleman, the one you knew and the one who
3 was never introduced to you, stayed in your house thai
4 day?
5    A. 1 think between 30 and -- I might have said 45
6 minutes.
7    Q. So somewhere less than '*5 minutes; is tMt
8 correct?
9 A.  That 's  cor rec t

10 Q. And do you remember telling Detective
I I MacGillivary that the visitors arrived ~omet[me between
12 5:[5 and six e'clcek?
13 A. 1 don't remember saying that.
14 Q. Okay. Well, if Detective MacGillivary
15 transcribed it as 5:15 and six o'clock, would you have
IS any reason to disbelieve him?
1 7  A .  N o .
18    Q You were attempting to tell Detective
t9 MacGilbvary the truth; were you not?
20     A That's cotTect
21    Q And you believed that Detective MacOiltivary
22 knew that he was taking notes and tapmg your stalement;
23 did you not?
24    A. That's correct.
25 Q. Yes. And so you wouId have no reason to
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I distrust his taping and how he taped what you told him?

A That1$ co~t.
Q. So if you told h~ bctwc~n 5:15 and six

4 o'clock, that's likely to be more ~ccurate than whal you
5 told us today; isn't it?
6     A ['m not S~'e.
7 Q There was nothing -- yog'r~ not sure that your
8 recollection of events back on thc 9th of Match was mo~
9 likely to be accttrate than your rccoll~chon (Jr cvcnIs

I0 Loday, 11 months later?
I i A I remember it being six o'clock¸ ~at's a~[ I
12 can s~y I'm not s~u'e why [ would have told him 5:15 [
13 could have bccn mixed up. Rigl~t now, I do mt~mber tt
14 being six o'clock
t5    Q. Okay¸ Bu~ back then, on again answering it,
t6 Detective MacG~llivary, MacGilliva~ taped between 5:15
t7 ,and 600 --
t8      MS MURPHY: Objection¸
t9       BY MS GL-flE~q.EZ:
20    Q p m., would you have any rcas(m to d~sL'~st
21 his r~co~ing of whal you said?
22      Mg MURPHY Objection¸
23       rile COURt: Overruled
24        8Y MS. GL~IERREZ:
25    Q You can answer'~

2
3 il then; is that correct?

A Yes, that's COITCet.
Q The 13th of January, ma'am, didn't mean

6 anything special to you yourself related to you, did it'?
A, Other than i had a conference, no.
Q No. Other than you had a contcrcnce that you

9 said occurred earlier in tbe day'?
1 0  ^  T h a t ' s  c o r r e c t .
I t  q .  Is  tha t  cor rec t?  And th is  person that  your
12 fr iend who you met through your fr iend, was not that
13 arrived with him, with Jay, was someone who was never
t4 introduced to you; isn't that correct'?
1 5  A C o r r e c t ,  u h - h u h .
16 Q. And you found that odd, did i t  not -- did you
17 not?
Ig A. ]  found i t  odd that [  was not introduced at the
19 tlmc.
20 Q. i t  was your house; correct?
21    A. That's correct.

Q. And your friend was coming to wsit you; was he
!3 not?

A That's correct.
!5 O And you would have expected your friend to

Page 148
A No, I wouId not any reason to distrust him.
Q No. And you were aware that he was recording
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1 introduce his friend that he was bringing mto your house
2 to you; wou]d you not?

A. Yes,
Q. But he did not?
A No.
Q. Correct'~ And nobody ever introduced hun m

7 you, did they?
8  A .  N o .
9 Q At some point later, you found out his nan]c,

113 did you not?
I i  A T h a t ' s  c e r r e c t
12 Q You didn't remember when and where and from
13 whom you found out his name, du you9
1 4  A Ye s ,  i  d o ,
15    Q Well, back on February -- on March the 91h,
16 when you spoke to MaeGillivary, Detective Mac(iilli~ '~D,
17 you didn't know how you knew his name, did )ou"
18 A That~s possible
19    Q Okay And it that's how Detective Mac(htlt~a~
20 recorded your conversation, agmn, you'd ha~c no rcasorl
21 to distrust his recordafion of yotlr convcrsatlon ~ tth
22 him?
23 A. Tlmt's o0n'ect
24 Q. And you weren't trying to conceal inlbnnatinn
25 from Detective MacGiliivary, were you9

Page 13u
I  A .  N o .
2    Q. You were just there to answer his questmns;
3 correct?
4 A. Correct.
5 Q. About your friend Jay; correct'?
6 A. Correct.
7 Q. And the man that you never met bctorc, and
8 whose name then, the day that you met him, you d~difl
9 know; correct'?

I 0 A. Correct.
11 Q And nobody gave you his name back then;
12 correct?
13 A.  Not  tha t  day,  no .
14 Q Not on that day. Sometime tater than thai;
15 correct?
16 THE COURT¸ I'm sorry. Was there an answer,
17 ma'am?
18 THE WITNESS: Oh, I'm sorry. Yes, Ihat'
19 correct.
20       BY MS. GUTIERREZ:
21    Q, Thank you. The person, were you ever shown a
22 picture of Mr. Syed?
2 3  A N o ,  ]  w a s  n o t .
24    Q You were asked to describe him, were you not'?
2 5  A  Y e s .
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1 Q. And you described him as like, Indian, mixed
2 maybe?

A. Right, I wasn't sure.
4 Q, Did you not? You weren't sure what he was?

A C OITCCI.
Q Correct? Meaning what his racial make-up was;

COITeCt?
8      A Tha t ' s  co r ' r ec t .
9 Q. And by mixed, was it Indian mixed with

10 something else?
A. I'm not sure,
Q You didn't know what the mixed referred lo;

Page 253
I correct?

2 A Correct,
3 Q And Jay was really JeWs friend; was he not?
4 A C o r r e c t .
5 Q  C o r r e c t  A n d  . l e f f  n e v e r  i n t r o d u c e d  y o u  t o  t h e

6 person that Jay brought with h~m, d)d he?
7 A. That's correct.
8 Q And never indicated to you that he knew t[lal
9 person that Jay brought with him; is that correct'?

10 A That's correct.
I 1 Q And you never spoke directly to INs person.
t2 did you?

13 right?
14      A Tha t ' s  co r rec t .

15 Q That the mixlure was of; correct?
16      MS. MURPHY: Objection.
1 7       T H E  C O U R T:  S u s t a i n e d .

13    a. Well, when I said -- when he asked. "How do ]
14 had get rid of a high, " and I said. "1 don't know I
15 guess 1 think you just need to wait, " I spoke dircclly
16 to him.
I7    Q, You were answering his question about ho~ you

18
19 Q Now, you told us that they stayed, what'~ the
20 outmost, 35 to 45 minutes? That was the longest they
~I stayed; correct?
2 2  A  C o r r e c t .

Q. Your friend Jay; correct?
24 A  Y e S
25 Q. And his friend, whatever his name turned out to

BY MS GUrIERREZ: ! 8
19
lO
[21
122
2 3
2 4
2 5
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get rid of a high; correct?
a Correct.
Q And you knew what he meanl; did you not7
^. Correct.
Q Or you understood him to mean; correct )
A Right.
Q. Meaning to be high under the influence ot stone

type of substance?

t be; correct?
2      A C o r r e c t ,
3    Q And during that time, no one else came
4 they?
5    A That's correct

A Correct.
Q Drags?

3  A C o r r e c t .
Q Is that what yoa assumed?
A Uh-huh.

6 Q Okay. And no one who was there, cxcludthg Jay,
7 introduced the person with him to you; is that corrcct?
8 ^. I 'm sorry. Can you -- can you clarify it for
9 me?

19 Q, You've told us that Jay never introduced his -
I1     A .  Tha t ' s  COITec l .
]2 Q -- friend to you; correct? Your boyfriend was
13 there with you; was he net'?
14    A, That's correct.

Q Jeff; is that correct?
t 6     A  C o r r e c t .
17 Q And Jeff knew Jay from before; correct?

a. Right.
19 Q. Jeff knew Jay to be your friend who had
20 previously been at your house; correct'?

A Correct.
Q Because your boyfriend was often at your house;

correct?
A Sometimes, yes.
Q Okay. And your boyfriend Jeffknew Jen;

Page t54

O Not alcohol'?
7 A No.
8 Q He didn't appear to be under the influence o)
9 alcohol; correct?

to h i can't answer that.
Q Well, you didn't make that assumption; right'?

1 2  A  N O ,
t3 Q You assumed by tl¢ ase of the term "high". that
t4 he was referring to some chermcal substance; wcrc you
I5 not?
1 6  A ,  C o r r e c t .
17 Q. Okay. And did you understand that chemical to
18 be a specific one?
19 A.  Mar i juana.
20 Q, Marijuana. And was that by reason ol hls
21 behavior?
2 2  A .  N O .
23 Q Was that by reason of smell?
2 4  A .  N O .
25 Q. Was that by reason of him saying, "Oh. by the
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1 way, I'm high on marijuana"?

A. No.
Q  N o  A e d w a s i t b y r e a s o n o f y o u r o w n

4 experience with marijuana?
5  A  C o r r e c t .
6 Q Okay And ~o. you ~ald you made the assumptton
7 that he meant high from marijuana by reason of your own
8 e×perience of having been high --
9 M.q. MURPHY Objection

l g MS. GLrlqERREZ; .. off of marijuana?
11 TNE COURT: Ov~nnlled,
12 TttE WITNEgS: ThaCs correct

13 BY MS. OUrlEKREZ:
14 Q That 'seorreet  And wl 'mt was P about what he
15 said that triggered !hat assumption, 'cased on your
16 experience~
17 A Tiaal 's  a common word --
1 8  Q  H i g h ?
t 9 A -- that's associated with maajuana

20    Q High? Meaning wi th mar i juana? But that  was
21 your assumption when you answered him: correct9
22     A ,  Co r rec t .
23    Q Prior ~o him saying that. he had not spoken to
24 you; correct?
25     A Tha t ' s  co r rec t
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Q And though he was a visitor, having been

2 brought there by someone who aIready had your pen'aission
3 to come visit, he had not directed any conversation
4 towards you in the 35 to ~-5 minutes that he was there;
5 correct?

A '~lat'S correct.
Q And you hadn't asked him to idt.'ntify himself,

had you?
9  A  N o

10    Q You hadn' t  d i rected any conversat ion al  h im,
11 had yeu?
1 2  A .  N o g e .
13 Q. And you hadn't observed anything that he had
14 done that gave you any information about him. had you?
1 5  A .  N o .
t6    Q. No l ie came in wi th a person you knew to be
17 your friend and sat down in a place where there were
18 pillows against which to siK COITe'C[?
19    A.  l ie  d idn' t  s i t ,  he s lumped

!0 Q. I te s lumped? His body was posi t ioned, however.
!1 against pillows that were --
! 2       ( P a u s e )
!3        DY MS GUTIERREZ:

Q. -- that were at a appropriate place for one to
25 sit, were they not?
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A. Yeah, but his face was down. It wasn't l ike he

was just --2
3 Q, That wasn't my question. Were the pillows that
4 you described an appropriate pLaw for some nc wht visits

5 your house to position themselves'~
6    A I t  could have been, yes.

Q. Did you Iell him to leave at any thnc"
A. NO.
Q And did you ever demand ~ny ¢xplar:dlhlr3 Irom

your friend Jay a~ to who it wa~ he was bringing m ,x our
house?

A. No.
Q. On ~ other occa~ion~ when Jay would ctmlc, tic

had brought others, had be not'?
THE COURT; Please speak up Your InicrlllthOl3.2',,

not getting you
MS. GtJTIERREZ Taank you. Your Honor
flY MS GUllERREZ:

Q. On other occasions when they had visited 3ou.
he had also come with others, had he not9

MS. MURPHY Objection,
T~E COURT. Sustained.
BY MS GLFIIERREZ:

24    Q. Was there anything adoul Jay'~ behavior H~a~
25 led you to make a similar assm:aption about bcmg high on
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marijuana?

2  A .  N O .

3  Q  f a y  w a s ,  h o w e v e r,  s o m e o n e  w i t h  w h o m  y o u  h a d
4 gotten high?
5 MS, MURPHY: Objection.
6 BY MS. GUTII~RREZ:
7 Q Had you not?
8 THE COURT: Overruled.
9 THE WITNESS: Occasionally, yes.

I 0 BY MS. GUTIERREZ:
11 Q Occasionally And some of those occasiena]
12 tim~s had been at your apa.qmcnt; is that correct ?
13 A That's correct.
14 Q Okay. But none of those occasions had included
15 ~he young man whose name you never got thai mgh~;
t6 correct?
1 7  A .  T h a t ' s  c o r r e c t .
18 Q Okay. After this young man, whose namc you
19 didn't know, left out of your house - now, you live,
20 it's an apartment in a building; is it not'?
21     A .  Tha t ' s  co r rec t .

Q And you're Apartment C, I believe?
2 3     A T h a t ' s  c o r r e c t .
24 Q. How many apartments are there in the building,
25 Ms. Vinson?
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1 A F o u r.
2 Q. Four. And are there other buildings nearby?
3 A. Yes.
+ Q. Is it an apartment complex?
5 A Yes.
6 Q. In order to get to the front door of yottr
7 actual Aparlmem C, do you have to come inside of the

i 8 building, or is it like an open stairwell?
9 A No, you go inside the building.

t0 Q Okay. So you have to actually enter into the
I ] budding to get to your front door; correct'?
12 A T h a t ' s  c o fl ~ e t .
3 O. But there are places from your apartment where

t+ you can look through the windows and actually see the
15 outside of the apartment building; correct?
16 A,  Tha l ' ~  co l l ec t .
17 Q Not just the stairwell that leads to your door;
: 8 correct?
1 9  A  C o r r e c t .

20 O And that's where you're talking about looking
2 t out, is through one of your oven interior windows; is that
72 correct?
23      A Tha t rS  co r rec t .
24 Q. Now, if somebody leaves the front door by which
25 they enter, there is only one entrance to your apartment;
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1 correct?
2 A. ThaUs correct ,
3 Q But once inside your apartment, one could
4 approach sets of windows on one side of your aparrmen
5 and view right outside; is that correct?
6 A That's con+oct,
7 Q Now, when Jay came up, you didn't know how he
8 had gotten to your apartment; correct?
9 A. What do you mean?

to Q You didn't know how he had arrived there?
] l A  N o .
:2 Q He had come by bus?
i 3 A NO .
; a Q Okay. If he had been dropped by somebody else?
15 A No.
16 Q if he had driven himself?
17 A N O .

' 18 Q. YOU knew him not to own a ear, however, did you
19 not?
2 0  A  R i g h t .
2i Q. But you knew him to have access to others'
22 ears, did you not?
2 3  A .  N o .
24 Q And -- but you, from seeing him, couldn't
25 determine how he'd gotten there; correct'?
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isn' t  i t?

A There's a hack door in the basement, bat it's
locked.

4 Q It'slocked? And no one eame in or out of that
5 door thai night, did they?
6 A  N O
7 Q Jay knocked on the door, didn't he'?
8 A I think he rang the bell. but yes.
9 Q. He rang the bell, and you went to the door; did 9
l0 you not? 10
I I A Cor rec t . I I
12 Q YOU looked through the peep hole, you saw t 2
-~3somebody you knew, and you let him in, didn't you? 13
14 A C o ~ e c t , 14

~s Q. Okay? And when he entered there, is he on a 15
16 common stairwell? 16
t7 A Shared by all four apartments? Is that what L7
t8 you're asking? t8
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1 A. Correct .
2 Q. Okay. And so, and nothing else when he got
3 inside your apartment, he didn't say, "Oh. by the way," 
4 - what does he call you, what does he call you, Ms.
5 Vinson?
6  A  C h r i s t i e .
7 Q Christie? "Christie, I came by my car, and
8 it's parked right out front," did he?

A NO, he did not.
Q And he never said, "Oh, my thiend brought me,

and his car is parked right out front," did Ix:?
A i don't think so, no.
Q He or no one else ever drew your attention to

the fact that them might be a car that drove them,
however, to your place; correct?

A q+hatts ¢o~ect .

Q And it really wasn't in your interest to probe
as to how they got there, was it?

t9 Q Well, shared by any other apartment?
2 O  A Ye s .
21 Q Yes And does that stairwell -- ~s that
22 actually in the interior of'the building?

A. Yes, it is.
24 Q. So when one enters into that interior
25 stairwell, one no longer has a direct view outside;

L 9  A  N o .
20 Q You didn't care, did you?
2 1  A .  N o p e .

22 Q You weren't going to use their car, were you?
2 3  A  N O .

Q It wasn't planned that Jay would com~ visit;
25 right?
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2 Q You weren't expecting him; right?
A C o r r e c t .

4 Q. And you had no specific interest in determining
5 bow he got there, or how he would leave; correct?
6    A That's correct.
7 Q But after the person whose name you didn't know
8 then, left out of your apartment, you went to the windo,h
9 lc see what you could see'?

10 A. Correct.
] ] Q Correct'? And you didn't see either him, or
t2 subsequently Jay, outside on the sidewalk, did you?
13     A .  Tha t ' s  co r rec t ,
14 Q Or in the parking lot; correct'?
15    A. That's correct.
16 Q Okay. If they had been outside on their own,
It meaning not in a car, not someplace else, you could have

seen them, could you have not?
A That's correct.

20 Q But you could not .see anything, could you havc?
21 A Tha t ' s  co r rec t .
22 Q And you would agree with me that on January
23 ]3th, whether they were there from 5:15 to six o'clock,

as you remembered and told Detective MacGillivary, on
March 9th, or whether they were ]ater there, during the
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a No.
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I time Judge Judy ~as on, as you now tell us, that whatever
2
3
4
5

Page 1651
A Tha t ' s  co r rec t .
Q And you ~ally couldn't determine who was     |

[ 8 inside the car, could you? I
4    A That's correct.
5    Q But you made the assumption that rnu~l be them;
6 correct?
7    A That's correct.
8 Q Okay. Now, while they were there, the only
9 person that called was Jen?

10    A. That's conech
11 Q. Okay. And Jen your friend, your sorority
t2 sister, was also known by your boyfriend Jclf Johnson;
t3 corTect?
14      A Cor rec t .
15    Q And at some point, he was talking to )on, was
16 he not?
1 7  A ,  C o r f g c t ,

18 Q Although she called 1o speak to you; correct"
]9      A ,  Co r rec t .
20 Q. And you expressed to her, you thought that
21 there was something strange going on, d~dn't you?
22      A .  Tha t ' s  co r rec t

23 Q. In fact, Strange was the word that you used;
24 correct?
25 h.  Uh-huh.

1
dine that was, that it was dark at that ti lne; was [t not? 2

Page h
Q. And when you spnke to .ten, did you tell her

that you hadn't even bothered to ask the young man's
A q~lat ' S correct,.

Q Back on JanuatT 13th. But there was sufficient
l ighung that ~f you hmked out of your windows, if they
were standing there, you could have seen them; correct?

A That 's  correct

8    Q And what you saw was what appeared to you to be
9 someone inside a car; correct'?

10 A Two people inside o[ a car
t I Q. Two people inside Inside, in the front seat;
12 corrI2ct?
i3     A " / 'bat 'S correct
14    Q. You had not ever seen that car belbrc; had you?

15    A. No, I had not.
16    Q. You didn't recognize it, dtd you'?
17  A .  No .
18    Q. Didn't have any sign :dentifying it as a car
I9 belonging to Jay, did it?
20 A No, it did not
21    Q Or to this person by any name, whom you had
22 never met; correct?
23     A Tha t ' s  co r rec t
24    Q You didn't know when it had gotlcn there;
25 correct?

3 name?
4 A, Ye.s. I had.
5    O. And did you tell her you did that because you
6 were afraid to do so?

h. Not that l remember.
Q And did you express any particular fear~

9 h. Fear is not the right word, no.
10 Q Jen is also someone with whom you had
J 1 experienced being high on marijuana, is she not'?
12     A .  T l l a t ' s  co r rec t .
13 Q. Together with your mutual friend, Jay; isn't
14 that correct?
15 A Yes. That's correct.
16 Q In fact, relatively often, one of you must
17 supply the marijuana so that you can all get high, must
18 you not?
19 a I would not say often.
2 0       M S ,  M U R P H Y:  O b j e c t i o n .
21      THE COURT: Overruled.
22      BY .MS OUTIERRE.Z;
23 Q You have ever supplied the marijuana for your

friends to get high with?
2 5  A  Y e s .
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1 Q Yes. And has your boyfriend ever supplied the
2 marijuana for your and your friends to get high with,
3 your then boyfriend?

A 1 can't say for certain.
Q Okay, But you--

6 A I'm not sum.
Q -- think so?
A Possibly

9 Q. And fen, your sorority sister, has she suppled
10 the marijuana for you and your friends, including Jay, tc
t I get high with?
12  A .  Somet imes.
13 Q. And has Jay, your friend that yott met through
J4 your sorority sister, supplied the marijuana with which
1-~ you and your friends got high with?
16    A Sometimes.
17 Q Sometimes. And oftentimes, or at least
t8 sometimes, that getting high would occur in your house?
19 a Ub-huh, yes.
20    Q Nov,', you say when fen called, you answered in
2I back; do you recall that?
22 A I ansv~ered - I'm sorry, what9
23 Q. l thought that you said you answered in back?

A. Right. in my bedroom.
25 Q That meant the back of your apartment; correct?
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I your mutual friend with him, fen Pusaten, was on the
2 phone, did you?

A I can't be sure
4    Q Okay And prior tc fen calling, you didn't a~k
5 Jay back to the back of your apartment, so lbat you m g
6 express to hi:~ your concern that he had not introduced
7 his friend?
8  a  N O
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A That's correct.
Q Not the open area where your friends and your

9    Q Didn't you? And in fact, you never comc}vd
L0 that to lay, did you?
L I A. Not at that t~me, no.
12 Q And, m fact ,  you did not  inv i te your heylh icnd
13 to the b~ck. did you?
1 4 A  N o
I 5 Q Prior to fen calling; correct~
1 6 A Cor rec t
1 7 Q But there came a thne when -- there came ~ t~mc
I 8 when you gave the phone to your boyfriend; did you nt~t'?

19 A Yes
2 0 Q And at the t~me that you gave the phone to )our
21 boyfriend, was that in the back?
22 A. I believe ~o, yes.
2 3 Q. And you did not want to convey to your
24 boyfriend in front of .lay and this unknown man thin ~t
25 was fen on Lh* phone, did you?

Pagc I~O
1 A ] catl't answer that.
2 Q Well, you didn't, did you? You didn't go tell

boyfriend were ~itting; correct?
4 A T h a t ' s  c o r r e c t

O A separate room'?
6 A Cor rec t .

Q. With a separate door; correct?
a Correct
Q. So you answered your phone not in front of your

tO guests, but in a separate room, your bedroom?
t : A 1 could have answered il and then walked in the

3 lay, oh, --
MS. MURPHY: Objection.

5       B Y  M S  O U T I E R R E Z ;
6 Q. -- it's our friend fen on the phone, did you'?
7       MS.  MURPHY:  Object ion.
8       T H E  C O U R T  B a s i s ?

9      MS ,MURPHY She did not allow the wimcss to
]0 answer the question.

i l 1      THE COURT Had you finished your answer?
12 baekroom, l'm not sure.
13 Q In any evenL your recollection today is that
14 the bulk of that conversation took place whiIe you were
I-~ in what you described as being In back; con'ect?
16  A That 's  correct .
17 Q And that was away from your friend Jay;
18 correct?
19  A Cor rec t .
20 Q And his friend or acquaintance, whose name you
21 didn't know; correct?
22     A.  COITeCL
23 Q. And your boyfriend; correct'?
2 4  A  C o r r e c t
25 Q And you didn't indicate to your friend Jay that

12 MS OUTIERREZ: I hadn't asked the question.
THECOURT: There was a previous question Had

14 yOU finished yore answer to the previous question
1 5       T I l E  W I T N E S S ;  N o .
I 6        T H E  C O U R T:  O k a y.
17 MS. GUTIERREZ: My question --
18      THE COURT: Do you wish to finish your answer
19 to the previous question?
20        THE WITNESS:  NO.
2 1       T H E  C O U R T:  Okay.  O v e r r u l e d ,
22       BY MS. GUTIERREZ:
23 Q My question, ma'am~ was, did you ever tall your
24 boyfriend out loud in front of Jay, that it was your
25 joint friend fen on the phone?
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A .  I  d o n ' t  ~ b a r
2    Q Did you ever tell Jay that it was Ion on the
3 phone?
4     A .  I  d o n ' t  ~ h e ~ .
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5    Q And were you asked that question on March the
6 9th when Detective MaeGillivary askad you the stone field
7 of inquiry?
8    A I don't remember
9 Q Okay. And i f  you did not tel l  him that, would

1 0  1 h a t  b e  a  s u r p r i s e  : o  y o u ?                              1 0

1  b u t - -                                 P a g e  1 7 3
2 Q. The only bodies that were there were you and
3 your boyfriend; correct?

A. Ttaat's correct,
5 Q. And you didn't inquire of anything about
6 anything of the person that Jay broughl wdh him. did
7 you9
8  A N o ,  I  d i d  n o t
9 Q. And you didn't inquire of your 1"head J.% the

person you knew who had been to your home. a person with
II  A. I f  1 thd not tel l  him?
12    Q. That you announced to Jay that it was your
13 mutual friend Jen on the phone?
i4    A. I'm sorry I'm really nervous, and I'm nnt
I5 understanding your questmn
16      THE COURT: I don't ti~nk many of us got that
17 last question. Would you try again, Ms (iatierrcz?
18       MS GUTIFRRP2Z Tt~ank you, Judge

I 1 whom you had gotten high, as Io what was going nn then
12 w~te he was in your house, did you~
1 3     A N o
14 Q And your boyfriend dicku't inqutre as tn the
15 person that J'ay brought with him a.s to what was t't~mg un.
16 did be?
17     A That'S correct
18 Q And he didn't inquire O" Jay, a person hc

19
20    Q. MS Vinson. you did nol annou'~cc to lay al any
21 thne when your friend Jen was on the phone something to
22 the effect of', "Oh, Jay, it's Jco," did you?
23    A. I don't remember.
2-t    Q. You don't remember~ And do you think that's
25 somed"dng you would have told Detective MaRGill[vary if

BY MS. GL~IERREZ: 19
20
21
22
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i it had occurred back on the 9th of March?
2 THE COURT: Sustained.
3 BY MS GUTIERREZ:
4 Q MS. Vinson, do you recall speaking about the
5 very same subject matter to Detective MacGillivary?
6 MS MURPHY: Objection.
7 BY MS. GUT~ERREZ:
S Q And did you tel l  Detect ive MacGil l ivary that
9 you told Jay that gen is on the phone while she called?

t o  a  I  d o n ' t  r e m e m b e r .
t l  Q  Yo u  d o n ' t  r e m e m b c r .  O k a y.  O n c o f t h e t h m g s
12 that you told Detective MacGdlivary back on the 9th of
t3 March to describe Jay and Ibe man he brought with him,
14 was you used the word "shady" to describe them; is that
15 correct?
16    A That 's  c~r rec t
17 Q Is that a word, the meaning of which you
18 understood when yea used it back then?
19
20

23
24
25

~-eady knew'?
A Correct.
Q. "What was it about them that made )ou p~ck ~hc

word "shady"~
A We were sitting them in silence for a half an

how.
Q Well, that didn't bother you, did it, Ms
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: Vinson?
2 A Yes, it bothered me,
3 Q Well, your lhvorite show was on; was tt mlt?
4 A Yes, but it's very uncomfortable when I
5 mean. after they had sat down, after 1 had a.skcd Jay, )ou
6 know, "Where you guys coming from," or "What arc ?ou guys
7 delng," and he gives all these slew of ans.~crs, und then
8 we're all just completely silent 1 mean. that's -- it
9 wasn't like sdence, like, "Oh, we're watching the shu~ "

I0 It was silence, "Oh, nobody's talking" silence
11     Q You were watching the show weren't ~ou~
12      rile COURT: Yes, 1 think we've established
13 that. Canwe--
14        BY Ms GUT1ERREZ:
15 Q. Ms. Vinsoa, --
16      THE COURT In an effort to finish this
17 millennium, Ms. Guherrez, can we get back to the points
18 at issue in the case?

A Ye s ,  i t  i s .                                        1 9       M S  G U ' F I E R R E Z  I ' d  o b j e c t  t o  t h e  C o u r t ' s
Q, And what d d ~,ou mean when you sa d that word? 120 remarks, Your toner

21 ~. They were acting funny, hiding something.
22 Q Hiding something?
23 A, From me.
24 Q From you?
25 A. i mean, not particularly me. I mean anybody,

2]       THE COURT: Taat objection is overruled
22       BY MS. GUTI ERREZ:
23    Q. MS. Vinson, you told us that them that you
24 didn't ask questions of Jay, did you non
25    A. When they first came in, yes
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Q. And Jay answered you, dad he not?

2      ~tlE COURT: Yes, that is asked mad m~swered.
2 That is sustained.
4 BY MS GU'HERREZ
5 Q You thdn't understand his answers, though, did
6 you?
7 A No, I didn't understand.

Q Did you tell Jay that you didn't understand a
9 word he was saying?

I (7     A No, [d idnot  say,  no .  Id idn ' tsay i tbke,
t t 'I have no idea what you're talking about." I cominucd
12 to ask questlons to maybe clarify what he was saying, but
13 the point wbe~ it was just like, oh, Ibrgct it, I don't
14 --
] 5    Q, Every tune you asked him a question, however,
16 he answered, did he not?
17    A He said sometlxng, yes

!18    Q He said something')
19    A He did not answer my questions, though
20    Q But what be said never became clear to you;
21 correct?
2 2  A .  C o r r e c t
23 Q. Okay. And how long of that initial thee did
24 you take up asking questions :hat in your mind he never
25 answered?

Page 176
1 A. Not very long
2 Q Okay Five minutes? Ten mmutes'~
3 a. No. Probably less than fwe minutes, to maybe
4 ,qve minutes
5 Q Two to five minutes?
6 A Two to five minutes
7 Q. Okay. So for two to five minutes, yeu asked
8 him questions, the answers of which you did not

understand, and thereafter, for whatever balance of time
10 he was there, 35 to 45 minutes, there was absolute
I ; sdence9
12 A Hun and Jeff may have talked a ]title bit. but
13 I don't quite remember what the eonversalion was Small
I.I talk. It wasn't anything big, if I remember correctly
15 Q And you wanted something big to be the subject
16 of the conversation?
17 A. No, 1 dadn't .
t8    Q Okay. AndSo, Iberewas sol~aenormal
19 interaction going on; was there not?
20    A No I would say there was no normal
21 interaction going on
22    Q Were you high then, Ms Vinson9
23    A. I don't remember
24 Q.  Okay.  And so - -

25 A. It could possibly -- I could posskbly Maybe.

Page IT
1    Q, -- may have been; correct? Because back then,
2 it was your habit to be high en a mgalar basis'?
3    A No. I  would not say that

Q But it would not have been unusual for you to
5 have been high that eveamg?

A Not unusual, but not common cilhar.
Q. Okay And your being high would have been h:gh

8 from marijuana?
9  A .  C o r r e c t .

I 0 Q Okay. And if you were high that cretans, that
I1 eodad have explained why the answers that fay Wilds ~crc
12 giving you weren't making any sense to you; weald they
13 have not?
14 A No, ma'am The reason they weren't making
15 sense is because he wasn't making sense He wasn't
I6 saying things in a chronologmal order, he wasn't makmg
i7 sense of where they were gomg, where they were coming
18 from, who they had been v, ath
19 Q. Did you think he was high?
20    A At that time, no, [ dad not think he w~ high
21    Q No, And that was baseA on your knowledge nf
22 him dtmng times when he was high; right?
23    A. 1 don't think I todd say Jay was high or nol
24 urliess he told me.
25    Q. Okay. Then did you ever ask him was he high?

Page 178
A, No.

MS. MURPHY: Objection.
THE COURT: Overmleda

4        BY MS GUTtERREZ:
5    Q Did your boyfriend ever ask him was he high
6    A Not that I know of, no.
7 Q Okay. Later that evening, after both your
8 friend and his friend, or tl~ person you thouEht v, as,
9 left your apartment, Jay came back with your friend len?

10 A Correct
t I Q Correct? And your boyfacnd was sill] there9
12 A. Correct.
13 Q And did they stay for a white?
14 A. They didn't stay very, very long
15 Q Is that under 35 to 40 minutes?
I 6 A. Yes.

!17 Q Yes And during the time that they were tbere,
I g did you converse with them?
1 9  A ,  Ye s ,
20 Q Were there any silent times that nobody spoke?
21    A Not that i remember.
22    Q And during that second period of time, did you
23 confront Jay as to why he brought someone that he didn't
2a even bother to intreduoe to you, though he ~ccompanied
25 him for 35 to 45 nunutes, in the privacy of your home?
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MS. MURPHY Objection.
THE COURT: Su]tained.
BY MS GUTIERRET~

4    Q. Did you ever get an my with Jay when he
5 returned?

A. Not when he returned, no.
Q, Did you tell him you were angry?

Page 179 Page 181
i thing was kind of unsavory. I didn't appreciate it. I
2 found it very disrespectful.
3 Q When you found out that Homicide detcclive~
4 wanted to talk to you, what was the first thing 3',ou
5 thoughO

MS GUT1ERREZ: Object ion.

THE COURT: Sustained.
8 A. I askt~ him what was going on, but [ wasn't
9 ang~ I d~dn't tell them that I was angry, no.

I0 Q. Okay When you asked them what was going on,
1 : what was going on then was when Jen and Jay returned, and
12 they were acting strange, was it not?
I 3 A. Yes.
1 ~ Q Thank you
15 MS. GU~E~.~-: I have notthng further
16 TtIE COURT: Any redkecl'~
L7 MS ~URP~tY rll be brief, Your Honor
[ 8 REDIRECT EXAMINATION
19 BY MS MURPHY
20 Q To clarify, Ms Vinson, the only person who

called you, meaning your ap~ent, was Jenmler
Pusateri?

A Thatts COrtecl
Q Do you know who called the de!~ndam?
A No.

8        B Y  M S  M U R P H Y:

9 Q Why did you think hormcide detectives wanled to
ID talk to you?
I1 MS. GUT1ERREZ~ Objection.
12 THE COURT: Sustained.
13 MS MURPHY: i have nothing further, Your
14 Honor.
15 THE COURT: ~ecross?
16 MS. OUTIERREZ: NO, Yo~r Honer.
17 THE COURT: Praise God.
18      You are excused.
19 THE WITNESS: Thank you.
20 (The witness was excused.)
21 THE COURT: Call your next witness.
22      (Pause.)
23      THE COURT: Ladies and gentlemen, we arc going
24 to take our afternoon recess now, and we'll be out until
25 4:00 p,m. You may return to the jury room.

Page 18G
l    Q. And that call was made to his cell phone; is I
2 that right? 2
3 A T~at's eo~t 3
4 Q And also to clarify, in year crossn:xaminadon, 4
5 when reference was made to the young man whose name you 5

6 never gel, you Ere referring to the defendant, Adrian 6
7 Syed? 7
S A ~r lat 's  correct g

9 Q Do you know if the defendant received any call 9
iO -- any other calls on his cell phone while you were 10
11 talking to Iennifer, or while he was outside? l I
12 A It's a possibility that wh,m l was in the back, 12
13 he could have rec~Lved a phone call I'm not sure about 13
14 when he wasoutside 1 4
15 Q Okay. Are you still friends with Jennifer 15
lg Pusaten? 16

Page I ..
(Paul.)
THE COURT: Counsel, be in place at 400.
(Brief recess.)
(The jury was not present upon reconvening }
THE COURT: Counsel ,  may We bring the jury

down?
MS. OUTIERREZ: Just one minute, Judge.

(Pause.)
THE COURT MS. Gutierrez, ready?
MS (311TIERREZ: Yes, Your Honor. We're ready.
rig MURPHY: Yes, Your Honor.
THE COURT: Thank you.
(Pause.)
(The juzy returned to the courtroom,)
THE COURT: State, call your next witness.

State call your next witness.
A Ye s ,

! g Q Good  fnmds?
19 A  L ~ - h u h  Ye s

Q flow abou t  l ay  Wi lds?

21 A Not so much good lncnds.  I  would say

22 acq oaintances
2 3 Q Why weald you say thai? 2 3
2 4 A Because of what happened that night. Ite 2 4

25 brought someone to my house who I would say, the whole 25

17      MR. URICK: The State would call Jay Wilds at
18 this time.
19      THE CLERK: Sir, will you please raise your
20 fight hand?
21 Whereupon,
2 2 JAY WILDS,

a witness produced on call of the State, having first
been duly sworn, was examined and testified as follows

THE CLERK: Sir, you may lower your hand You
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Page 183
may be seated Would you please state your name, address

2 for the record and please spell your rest name?
mE WII2~'ESS: Jay W. Wilds.
THE CLERK: You ~ to speak du'ectly rote the

microphone.
W  W i l d s  I

reside at 4
Maryland.

9      THE COURT: HOW de you spell your firsl nam¢~
10 THE WITNESS: lay, J-A-Y.

THE COURT: Okay.
12 I"~EWrTNESS: Mylast nameis W I L D S

THE COURT Slate'?
14 MR. URICK: Thank you+ Your Honor At this
15 time, if I may approach the witness and show him what's
16 been marked for identification as State's Exhibit 35
17 There's a type on my --
18       THE COURT; Yes.
19 MR URICK -- sheet "T~e sheet ~aid two
20 "34's " This is the second one I'd ask the Court to
21 changeiLte 35
22 THECOURT: Yes VeI'~goo~
2 ] DIRE6~ EXAMI "4A~ON
24 BY MR. URICK
25 Q Mr Wilds, would you take a few seconds and

Page 184
!ook tha~ through, if you would, please?

(Pause.)
THE COURT: A.~ you familiar with that

doc~nent, Mr. Wilds?
THE WNq'4ESS: Ye,q, sir.
THE COURT What is it'~
THE WITNESSr h's the agreement that [ have

with the State's AOomey's office
THE COL~T Okay Thank you

l 0 MR. URICK: l would offer State's Exhibit
11 Number 35, the plea agreement of Jay Wilds in :his case.
12       THE COURT: Without objection, State's 35 is
13 admitted.
14 (State's Exhibit No 35,
15 previously marked for
t 6 identification, was
17 received in evidence.)
18 MR URICK [f I Inay approach the wimess9
19       THE COURT: Yes

20 MR. UR/CK: Give this to the Clerk, and enter
21 it into evidence.
22        BY MR. URICK:
23 Q Mr. Wilds, if you would, tell the ladies and

124 gentlemen of the jury in your own words what the plea
[25 agreement was?

Page 1~
1 A. The pica agreement was j ust that basicatly a
2 sentence cap that I can only be senlenced to the maximum
3 sentencing for my part as long as [ told the truth and
4 nothin8 but the truth

DIE COURT: Keep you voice up and please adk
6 d~'eetly into the nucrophone, sir.
7 THE WITNESS; Y~S. I'm So,'7~

BY MR. URICK:
9 Q And you've entered a pica to being an accessory

I0 after the fact to murder in this case, have you not'?
A Yes, sir

12 Q Now, do you knew the defendant in this ease?
13 A. Yes, l do
14 Q. How do you know him?
15 A, Acquaintances, friends.
16 Q, Now, bew old are you taday9
17 A. [ am 19 today
18 Q. And where did you go to high school.)
19 A. Woodlawn
20 Q. What curriculum did you take at Woedl,~wu High
21 School9
22 A 1 was basic curriculum, specialized in Iech
23    Q. And when did you graduate from Woodlawn High
24 Sch~l?
25    A .  'gg

Page
1 Q When did you first meet or see the defendant '?
2    A We never hung out personal ly unti l  my senior
3 year.
4 Q And how did you start hanging out at tha~ t ime?
5 A My g i r l f r iend in t roduced us .  She to ld  us  tha t
6 -- she told me tha~ he would be a good friend lbr me.
7  Q.  And your  g i r l f r iend is  whom?
g a  Stephan ie  MePherson.
9  Q.  Okay.  Now,  drawing your  a t ten t ion  to  January

10 12th of 1999, this year, --
I i  A .  Y e s .
12 Q -- what were you doing that day?
13 A I t  was my b i r thday.  I  was par ty ing .
I,~ Q And did you have occasion to see the defendant
15 on that day?
1 6  A N o ,  I  d i d  n o t .
17 Q Did you have occasion to talk to him on that
18 day?
1 9  A  Ye s ,  I  d i d
20 Q. And how did that come about?

a. I received a phone call in the evening.
22 Q. And what did that phone cal l  consist of?

A He was just asking what was i doing the next
2,~ day, what had I done that evening.
25      77tE COURT: Could you lean back a little back a
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1 little bit from the microphone just a little bit

THE WrrNESS: What 1 had done that evening,
3 what I'd 'me doing the next day, that's Mi.

BY MR. URiCK:
Q. And was it unusual for him to call you?

6 A. A little, but not out of the ordlnary.
Q. And what, if anything, did he say concerning

8 the next day?
9    A He just a.sked me would I Iike to join him He

10 asked me -- asked me what l'd been doing The next day
I I WRS ffly girlfriend's b~rthday, the l lib. lter birthday
12 folhiws mine. I told hun I was going to the mall and
13 shop, and he told me he'd give me a lift

Q At this time l~m going to give you a copy of
15 what's been marked For identification as State's ExhLbit
t6 34. I'd like you to hold onto it for just a second
L 7       ( P a u l . )
[8        BY MR. URICK

Q Starting at the hottum -- well of ~he
20 document, you'll notice the numbers start al [he 34 and
21 work their way tap
2 2     A  Ye s .
23    Q Look at Number 32 Do you recognize that
24 nmuher?
2 5  A Ye s .

1

2
3
4

5
6
7

J q. Whose number is that?
2 A That's my phone number.
3 Q Andwhat-- readi tout for thejury,  i fyou
a would, please?
5 A. Pardon me?
6 Q. Please read it aloud, the number'?
7 A .  O h .  4 1 0 - i
8 Q Now, if you will, look at the top of the page,
9 the vew top. Do you see where it says "call date"?

LO A. Yes.
t ! Q And il says January 13Ih, 1999'~
t2 A Pardon me?
t3 Q It says January 13th, 1999'?
14 A Yeah.
15 O Now, if you go back down to that line you just
16 looked at, 32 --
] 7 A Yes,
18 Q -- in the fourth column it says the time that
J9 that calI was made. Do you scc that time?
20 A Yes.
21 Q What was that 5me?
~2 A 10:45.
Z] Q And what is the length of the call'?
14 h. 28 seconds.
~.5 Q What, if anything, did the defendant say to you

8
9

l0
11
12
13
14
15
16
t7
18

i19
2 0

i21
2 2
123
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1

a t  tha t  t ime?                              Page  189  ]
A That he would be at my house in an hour to pick /me up.
Q And what happened next?
A. I showered. 1 dressed and then he was at my

house in about an hour to pick me up.
Q And what was be driving, if you remember'?
A His Accord. I don't remember what year It's

a tan car, a tan Honda Accord.
Q And what, if anything, did he say when hc saw

you?
A Nothing. He asked mc was I ready and we leH

I gol in his car. We drove to the mall,
Q And what, if anything, occurred there'?
A We shopped, myself and girlfriend.
Q And were you talking with the dolcndant dLlrthg

this time?
A Ye s .

O What, if anything, did he -- you say to him or
did be say to you?

A We discussed the --
MS. GUTIERREZ: Objection.
THE COURT: Basis,

MS. GUTIERREZ: Relevancy, about what
THE COURT: Okay. Overruled.

Page 1,.
I BY MR URICK:
2 Q You may answer the question.
3 A We discussed relationships, how file end Stcph
4 were doing, hew him and his girlfriend were doing, }usl
5 basic relationship talk -- how long we'd been toBcttlcr,
6 problems with her parents, stuff tike that.
7 Q And what, if anything, did he say?

A. thi said ha was having problems in his own

9 relationships, that he was upset, him and his girtfnend
lC were splitting up. He began -- I wouldn't call tt
11 outraged, but emotional, just feh he didn'h -- I guess
12 a httle angry that things had went the way they were.
13       He referred to her as "that bitch," said he was

,14 going to kill her, but I didn't take it in the text of
,15 the conversation for what it was
I 16 Q How many times did he say that?
17 A Just once
18 Q. What, if anything, happened next?
19 A. Weleft. Oh, wait No. I'msorry. Wewent
i0 to the food court. We bought drinks Then we lcl't the
21 mall. He asked me to do hun a favor He said, 'If I let
22 you hold my ear, can you pick me up later?"
23       [ smd, "Fine."
24      And then he asked me was I going home, and I
125 told him no, so then he drove himself back to school tic
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I parked out in back of the school and walked up the steps,
2 went hack to school,

I left there. I was going to WestvJew Mall,
4 hut I decided to stop and get my friend Mark Pusateri. [
5 was at Mark Pusatori's house.
6 Q. Now, let 'smfcrbacktothe paper. I f  you'd
7 look at Line 317
8 A. Yes.
9 Q, Do you recogniz~ that number?

lO A Yes.
I I Q. Whose number is that?
12 A That's Mark Pusateri's number on then:
13 Q And Mark Pusated, does he have any family
14 memhers?
:5    A Yes, Jen t:h.lsateri. He'S Jen Pusatert's
16 brother
27    Q, Okay Now, do you recall that -- that
18 telephone calf? Do you know who made that'?
] 9    A. I do not recall that phone call That may ha~e
20 been me checking to see if Mark was home
21    Q And if you look at both that Line 30, that's
22 the same number?
23    A Pardon rre? Line 30? Yes, it is.
24    Q The one below it said 12:07, the one above it
25 said 12:41?

Page 192
A. Yes. Yes, I see that.
Q Did you eventually go over to the Pusateri's?
A Yes.

4 Q. What did you do there'?
~, We played video games for about a half an hour.

6 After that we left, went to the mall, We weren't there
7 very long. They didn't  have anything I needed, We
8 returned back. Then I received a phone call on the cell
9 phone he had left me.

l 0 O. Who was that phone call from?
I 1 a. Mr. Syed.
t 2 Q. What, if anything, did he sa~,?
J3 A. Just asked had i been away or if the cell had
14 been turned off.
15 Q. And what, i f  anything, happened next?
16 a .  Me and Mark  went  back  downsta i rs  We p layed
17 video games for like almost another hour. His sister
t8 came in and I got another phone call from him
19 Q. What did he say at that t ime'?
20 A He said he was leaving school and wanted me --
21 he wanted me to pick him up in about a half an hour.
22 Q.  And what  d id  you do?
~3 A. i  waited a half  an hour and be didn't  cal l ,  so
Z-t 1 left.
!5  Q And what ,  i f  any th ing,  happened next?

Page 19:
A I pnmeeded to check Jamai's house. I can't

2 remembe~ the exact address He lives off of Crockett
3 Road [ went to his residence and knocked on his door
4 He wasn't in

I began to leave to go home, and I received
6 another phone call f~rom Mr Syed
7 Q Let me back you up. Before you drop~d --
8 before the defendant do-dye himself back up to the scthxlL
9 did you have occasion to go into :he cfly wdb Iron?

:0 A~ Not as of yet.
11    Q Now, -- okay You knock on that one dour and
12 the person's not heine What, if anything, happens next"
13    A l  received a phone cal l  [ t 'sMr $ycd Be's
14 at Best Buy He tells me to come pick him up. tha~ hed
15 be on the left-hand side of the building next to the pay
16 phone.
17 Q And what did you do9
18    A I went to Best Buy to pick him up
t9    Q. And what, if anything, happened there"
20 A. He was standing there He had on a kind o!" -~t
21 waskindofstrange Hehedonapairotrcdwc~tgb~cs
22 without their palms and be motioned for me ~o fotlnw him
23 to the right of the huildiog nexl to the Behway

Q. And whaL if anything, happened next ?
A. I followed ham He pointed for me to park ncxl

Page 196
1 to a gray ear. I parked next to the vehicle, lie went
2 around, lie took the keys out of the tgnilion I exited
3 the vehicle mad lit a cigarette
4 He -- be &'-ked me was I ready for this several
5 times. And then he opened the trunk and line was already
6 in there.
7    Q Did you know her?
8    A I woutdn't ea[I us friends. We were
9 acquaintances. I had a biology class v.ith her

tO Q And were you able to recognize the pcr~un m
iI the trank?

12 A. ] knew d was her. [ mean I didn't 9.'c her
13 face She was laying face down, but I -- pretty mttch
14 knew it was her.
15    Q. What, if anything, did you see at that point~
16    A. Her shoes were off I mean -- I mean thet s
17 about it. It was just -- her -- she was j ust layiog
18 there. She looked kind of blue and her shoes v, crc oil.
19    Q What, if anythiog, did the defendant say at
20 that point?
21    A He didn't say anything He just instructed mc
22 tc follow him, closed the trunk, got back in the in
23 her car I got hack m his vehicle and he just told me
24 to follow him f1 drove to the end of the 70 Park and
25 P,: de.
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Q And what, if anything, happened riga'e? 11

2 A Fie exited the vehicle, went around to the back, i  2
3 grabbed some artidies out oflhebackseat and trunk, l 3
4 closed her trunk. He came to his Wank, placed some [ 4
5 articles in his trunk, and he got into the driver's seat 5
6 of his car. I 6
? O And what, if anything, happened then? 7
8 A, We then went to Patrick Furlew's house. '  8
9 Q Now, if you will, look at the exhibit that 1 9

10 gave you. Do yea see -- look at Line 23. 10
I I  A .  Y e s . 11
1 2  Q  D o  y o u  r e c o g n i z e do you recognize that [t2
13 number? I                                         t3
14 A Yes. it4
15 Q Whose number is that? t 5
16 A Mr.  Fur lew. 16
17 MS OUTIERREZ: I'm sorry. Whose'? t 7
t 8 THE WITNESS: Mr. Furlew. ,18
t 9 BY MR. URICK: 119
20 Q. And that's -- read the number, if you would, 1      20
21 please? . [2~
22 A ,  I 22
23 Q. And the last name is spelled F-U-R-L-E-W? 123
2~' A. I believe. I'm not sure of that. : 24
25 O. Now, if you would for a second, look at the 125

Q What did you do at that poim?
A We left and we Wsnt to West Forest Park
Q And look above that, Line 22?
A Yes.
Q Do you recognize that ntunber?
A Yes.
Q What number is that?
A That's Miss Pusatert's number
Q DO you remember that call~
A NO, I do not,
Q Now, you say you went to West Forest Park?
A Yes,
Q What did you do there?
A We purchased marijuana.
Q What you say "we," who do you mean'?
A Me and Mr. Syed.
Q Where did the money come for to do that -- lnlm

to do that?
A I believe i had five bucks. Mr Syed had t 5
Q And what did -- R- anything, did you do at thai

point?
A I got out of the coy. We purch~.~d marijuana

I got hack in the vehicle We rode to the gas stattan, I
beheve to got blunt. And we rode around and we snaokad

Q And was he saying an3qlung dunng this time?
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: Line 26 which is down a few?

A. Yes.
Q. Do you recognize that number?
A Yes.
Q Whose number is that?
A Miss Pusateri.

7 Q DO you remember that cal l  which is l isted as
8 3:21?
9  A  Y e s .

Q. What was that call about? Who made that call?
t l  A l d i d .  l w a s p l a d i n g  a  e a l l  t o  s e e  i f  s h e  k n e w
t2 where Mr, Furlewwas. He wasn't  home.
13 Q And now, Mr. Furlew is who?

A Patr ick.
15 Q. And what, if any, were you going to see him
16 for?
t7     A Buy mar i juana,

Q Why were you going Io do that7
t9  A I  was shaken.  I  wanted to  smoke.

Q And who was with you at that time?
A Mr. Syed.

12 Q And 9:23 is Mr. Patr ick Furlew's number?
A Yes.

!4 Q Did anyone answer?
25 A NO.

I Were you having any conversations?
2
3
4
5
6
7
8
9

10
11
12
I 3
14
15
16
17
18
19
20
21
22
23
24
25
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A. Yeah. He began telih-ag me about the incident
ILke really, basically w.hat happened, lie said that -- he
told me that he had got into her -- her car by asking her
for -- gor~ -- by asking her for a ride He said thut
his ear was broke

He told me that he had tried to talk to her
They had some kind of conversation and that what what
-- what had set him off was that she had -- he had sold,
"How can you treat me like that/' and she told hdn that
he'd get over it

And he said that's when he began to strangle
her He said there was a small struggle and she kicked
off the signal on the driver's side of the car He satd
she was trying to say someflung.

I asked him how did be get her late the trunk
and be just said he corned i~r arouod He said, "Ilceple
think they are hard, l killed somebody with my bare
hands," juat a lot of-- I don't know h wasn't realty
a conversation. That wag about all we talked a~out

I kind of deadened the conversation by changing
the topic.

Q. Afte~ you smoked the marijuana, what, if
anydiing, did the two di" you do?

THE COURT: Move back a little bit, please, and
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i talk louder.

THE wrlqqESS: Okay. He decided that it was
3 time for him to go to track practice so then I drove hun
4 to the front of the scheol. He left the telephone in the
5 ear, exited the car, and walked into Woodlawn High
g School
7 BY MR. URICK:
g Q What did you do at that point?
9 A [ left and went to my friend Christine's house.

I 0 Q And what, if anything, happened next?
J l A I  sat there. I  smoked, they didn't .  They
12 watched television, i was debating with myself what to
i] do. He called, asked me to come get him from school.

Q. What you say "he," who did you mean?
,15 A. Adrian.
16 Q. And what, if anything, happened next?

A. Picked him up from school. We went back to
18 Miss -- Christine's house.
19 Q What you say Christine, do you know her last

name7
2 1  A .  N o ,  ]  d o  n e t .
22 Q. How did you know her?
23 A She waS a friend of Miss Pasateri's.
24 Q. And how h3ng would you have known Christme at
'25 that point?
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Page 20
Towards the end of the conversation, he began

! 2 walking down the steps and out of the building ] didn't
3 hear tile end of the conversation.
4 Q. And what, if anythmg, did you do at that
5 pcdn?
6 A. I followed him We left our, be hung of the
7 phone, we went to the car He told me we had ~o leave
g now He took off his gloves and threw them in Iht2 irish
9 can, got into his Cox and we drove hack to my house

l 0 Q What, if'anything, did you do there?
I I A 1 was going in the house, and he had said to
12 me, "I need you to help me."
13      And 1 said, "Help you do what?"
14       And he said, "Get dd of be~."
15      And l  said, "No."
16      And then he -- we was standing on my I¥ont
17 porch and he picked up two shovels and he handed me one
lg of them and said, "1 know what you do. I know how you do
19 it," referring to my past and l'd just been --
20    Q When you say referring to your past, what do
21 you think he meand
22    A. pardon me.

23    Q. When you say "referring to ray past," how did
24 you--
25    A. The sale of marijuana. I was living in my

Page202
A. Probably about six months
Q How welt did you know her?
A Ve~ wel l

4    Q When you got there, what, if anything,
5 happened?

A. We wen: all sitting there. He received a phone
7 ~tl item tt~e,

Q. When you say he, who do you mean?
A. Adnan. From ttae's parent's on a cell phone

/0 They were asking about her whereabouts. He told them she
11 didn't -- he didn't know where they -- where she was.
12    Q How do you know he got that call?
13 A I was sitting fight next Io him He said,
I~ "Hae, you know, l don't knew where she is" I heard the
15 conversatmn going on, all the answers And then he

!16 received another phone call. i believe it was Hne's
t7 family again, but it was a wrong number or semething like
18 that
19 And then he received a phone call from the
20 police ofF, cer.
21    Q And did you heat that conversation?
22    A [ heard part of that conversation Towards Ibe
21 end, he was just telling them "No," he didn't know where
24 she was, he hadn't seen her, and places to try to look
25 For her

I gTandmother's house. I really thdn't want to get her in
2 any kind of trouble.
3 Q Okay. What, if anytlfing, happened next?
4 A We both got into has car and placed the shovels
5 in the backseat of his car. We drove back to the 70 Park
6 and Ride, and he tald me to -- [ was real sketchy tben.
7 I mean I was antsy, so ha told. me to go wait for ham at
8 the McDonald's on Seetmty Boulevard.
g I went there. I parked there. I sat there tot

10 a couple minutes, he showed up. I followed him We
11 drove all -- all around Dogwood Road, back behmd Dogwood
12 Station.

113 Q W'tmt vehicle were you drivthg at that point?
14 A. His -- his car.
15 Q. What vehiale was he driving?
16 A. ]dae's car.

!1178

Q. Please co,tthue?
A. Drove around For a tong while and then we ended

19 up somewhere in the woods. And I slowed down and he went
20 to the top of the street and made a right and he parked
21 H~e's cat by some houses, and he got back m the cat I
22 was diiving and he said, "We're going to gc back down
23 there.)`

And we went back dnvea to kl~s like a -- it
25 wasn't even really a vievvpohit on the road. It wasju.gt
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I like a whole pull-off where you could park yo~ car.
2 Q. Do you know where you were at that point?

A. I believe in Le~Lin Park.
Q. Please continue?
A. I followed him back in the woods a little more

6 than 50 yards. He said, "That's good enough," started

7

of 1ha road We went back up to the top of the hill Page 205[

/where Hae's cat was p~rked.
At that time he asked me if I would help bim

because he said she was heavy and he didn't chink he'd be
able to get her out of the car. I told me I wasn't
touching her or any of her possessmns He went back

7 digging.
Q. Did you help him dig?

9  A  Y e s
O Now, if you would, look at Line 12.
A. Yeah.
Q Do you recognize that number?

13      MS. GUTIERREZ; What mtrnber are you asking
14 about?
15      MR. URrCK: Line 12.
16      THE WITNESS: Yes.
17       BY MR URICK:
18 Q, Whose number is that?
19 A. That's -- it used to be Jen Pager
20 Q And, please -- was that her pager on that date?
2 1  A  Ye s .
22 Q Please read it aloud?
23  A 390-0384 .

Q Do you remember placing -- do you know who
25 placed that page?

down tha hill. He was gone for a long time by himself,
drove her ear back dewn. I warred for him

Q What, if anything, happened next?
l 0 A. tie returned, parked her vehicle m the same
11 spot, got back into his car, instructed me to drive back
12 down to the spot.
13 Q What did you do?
14    A We both exited the vehicle Once again he
15 handed me a shovel and we walked hack to whcrc he had
16 placed Iiae's body in the -- in the shallow grave
17      She was lying face down, and he started
Is throwing dirt on her

1 9 Q  N o w,  I ' m  g o i n g  t o  s h o w  y o u  w h a t ' s  i n  e v i d e n c e

20 as State's Exhibit 9 and ask you to look at this for a
2 1  f e w  m o m e n t s ?

22      (Pause.)
2 3         B Y  M R  U R I C K :

24 Q Have you had a chance to examine the exhibd?
25 A. Ye~.
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A That was me I did h'~at while we were -- 1 was

2 sitting in the c~r waiting for him. I was supposed to
3 meet somebody at someplace at seven o'clock, so 1 paged
4 him and told him 1 was probably going to he late

Q Was this a nulzterle or a voiee-maiI pager?
6 A. I believe it was voice mail
7 Q About how long did it take to dig~
8 A Not very long at alL We received a phone call
9 in the middle of digging The phone call was lor me He

10 just answered the phone and told them that l was busy at
11 the time, hung the phone up
12    Q When you say "he," who do yo.u .~ean?
I3 A,  Adr ian.
14    Q Where were the two of you at that dine?
15    A We were thggiag

Q What, if anything, did you -- did you hear the
phone ring?

18 A Yeah. That's -- that's tt He just answered,
19 said "He's busy," and hung up the phone

2 0 Q Did he say anything to you after that'?
A A couple minutes later he satd that was Jen
Q. What, if anything, happened next?
A. We both went back to his vehiehi i w~s

driving, He went to get m the passenger side He threw
up, get in the vehicle. We left the turnoff at the side

Page 20~,
I Q. Can you identify that?
2 A. To the host of my knowledge, this is the place
3 where Hae was buried.
4 Q And that shows the little turn-off?

A  Y e s .

Q. Thank you. About how long did it take to co~cr
7 the body with dirt?
8 A. I don't -- I don't know. Not ve~ long, I 'm
9 guessing 10, 20 minutes.

t0 Q Who covered the body with dirt?
I1 A. I had started, but I couldn't throw dirt on her
I2 head, and I couldn't just -- I don't know.
I3      THE COURT: Try to keep your voice up, plcasc.
t4      THE WITNESS: I'm sorry. I couldm't -- 1
15 couldn't -- I couldn't -- I couldn't -- I'd started 1 --
16 I couldn't. I sat down on a log. 1 smoked a cigarette.
I7       I~Y MR URICK:
t8 Q. Who finished covering the body with dirt?
19 A.  Mr.  Syed.
20 Q. What, if anything, happened next?

A We both left, got back in his car.
Q Excuse me. Back up.
A Oh, I'm sorry.
Q. While he was covering the body with dirt, wheie

25 were you?
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A I was silting maybe ten feet away from him.
Q. What were you sitting on?
A A les .
Q 1 urn now going to show you what's in evidence

as State's Exhibit 10 and ask you to just look at it for
6 a just a few moments?
7 (Pause.)
8 BY MR URICK
9 Q Have you had a chance to exarmne it?

l0 A. Uh-huh.
I l Q Can you identify that today?

12 A. Yeah.
13 Q What is that?
14 A Thafs where she was buried.
~5 Q And is the log depicted in the picture is the
16 one you. WC~'O sitting on?
17 A Yeah, that log in the top right-hand picture.
] 8 Q. What, if anything, happened next?
19 A. We both began to walk back to his car. There

Page 2C9
A. That's Miss Pusateri's pager number once more.

MS. GUTIERREZ: What number is that you're
3 marking?
4      MR URICK: 8 and 9.
5       BY MR UR!CK:
6 Q. Just to focus you, did there come a t~me that
7 -- somettme that day when he called a woman in Sliver
g Spring?
9 A Yes. He asked me did 1 want to speak with her

:0 I didn't know her.
i I Q Did you hear him talking?
12 A. Pardon me?
13 Q. Did you hear him talking on the phone'?
14 A. Yes.
15 q. What was he saying?
16 A. Just small talk, just, "Hey, how you doing,
17 what's up, what's going on?"
18 Q. Did there come a time he turned to you?
19 A Yes.

20 was a jacket laying on the ground. He picked the jacket
21 and just chucked it back in the woods.
22      Wc got in her -- his car. We drove back up to
:3 her car and he got back into her cat. Once again, I
24 followed him. This time it was reaI short. We just
25 drove down Route 40 somewhere.
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I thought we were golug to a strip, We didn't

2 We went to some parking iot like a -- in the center of
3 all the~e houses He got out of her car, brought a
4 couple articles with him and he got back in his vehicle
5    Q When you say he brought a couple of  ar t ic les
6 wi th h im, what do you mean?

'  7    A.  I  beheve one was her wal let  I  know there was
8  scmg k ind  o f  bag .  l don ' t know.  I l ewasca r rymg
9 something else, but ] don't recall what that was

10 Q What,  i f  anythiug,  d id he do wi th the wal let?
I 1 A Well, later as we were driving back out -- he
!2 was taking me home, we have --

Q. When you say driving hack up, what road?
1 4     A ,  O h  R o u t e 4 0 .  H c w a s t a k i u g m e h e m e  B u t a s
15 we passed Westview, he said he had to stop. He stopped,
I6 :ook out  her wal leL was finge~ng through i t ,  fl ipping
17 through i t  He showed me the prom picture and put  i t
18 back in the wallet and threw all her belongings rote the
19 dumpster
20  Q .  Now,  I ' d  l i ke  you  to  l ook  back  a t  t he  exh ib i t ?
21 Look at Lines 8 and 97

2 2  A  Y e s .
23    Q. Do you recognize those numbers~
2 4     A .  Ye s .

Q, Whose numbers are those?

20 Q. What did he say?
21 A. He just asked me would I like to speak with
22 her.
23 Q. What did you do?

A I may have said, "Hello," but I didn't have a
conversation with her.

Page 2 l0
I Q. Do you have any idea who you were talking wl:h ?

2 A No, I do not.
3 Q. Now, drawing your atttmtloa m that exhibit,
4 Lines 8 and 9, there are two calls to Jen Pusamn's
5 puger at 8:04, 8:05?
6  A  Ye s .
7    Q Who made those?
8  A  I t h d .
9 Q Do you remembex what they were?

10 A I believe one was t~lling her -- or both may
tl have been telhng her to pick me up from ~ malt
1 2 Q After those pages, what, if anything happened'!
13 A Real quick Jen was there at tbe mall, the front
14 of the mall entrance. I got out of b.is ca.', got rote
15 Jen'scar. Weleft

16 Q. Now, what, if anything, happened to the
17 SlT-O VCI S?
18 A Iretumedtotham. l moved them, putthcm m
19 a different dtmapster.
20    Q, You say you moved them Moved them from w]lere~
21 A. From the dumpster they were m
22    Q. How did -- how had they gotten in the dumpster'~
23 A. We bad placed thorn there.
24  Q When?
25 A. At -- at the time he threw her wallet in the
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I dumpster, her other possessions.
2 Q. And after the wallet and the shovels were
3 thrown in the dimapsteL what happened next?
4 A "[hat 's when I placed the pages to Miss Pusateri
5 and then we went to the front of the building. 1 can't
6 remember whether she picked me up at the mall or my
7 house, but I know she picked me up and I paged her.
8      The first page was at the mall .  The second
9 page was when I was leaving the mall to tell her that I

10 would be at home.
I 1 Q. Now, what happened next?
I2    A. Ttlat's when me and Miss Pusateri retunxd to
13 the mall and moved the shovels.
14 Q What, i f  anything, did you do with the shovels?
15 A. l  wiped off  the handles of them and threw them
16 ia the dumpster.
17  Q.  Why d id  you wipe them of~ .
18    A I  didn't  want any involvement.
19 Q. After you dad that, whaL i f  anything, happened
20 next?

A. We revarr~d to my house, changed my clothes,
22 put all my clothes into a plastic hag.

23 Q What, if anything, did you tell Miss Pusateri7
a I told her if I get Iccked up, if I go to jail,

25 that she's the one person that knows the truth, that I
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I didn't  ki l l  Hue.
2 Q. And what, if anything, did you tell her?
3 A That she had been murdered, that Adnan had done
4 i t .  That was i t .  I  didn't  give her any detai ls or
5 nothing like that.
6    Q You go to back to your house. You did what
7 wath your clothes?
s A I  changed - -  i  changed them.  I  took  the
9 clothes l had on. I put them in a plastic bag.

it) Q And what, if anything, happened next?
l I A. We had went to the store to buy heads and when
12 we went to go purchase beads, I went around back and
13 threw my clothes in the dumpster.
14 Q. And what, i f  anything, happened next?
15 A. I  left  the -- I  bel ieve I spent the rest of the
16 evening at Christi's hotuse.
t7 Q. What, i f  anything, did you do there?

A. I smoked mamjuana.
t9 Q. Now, did yeu ever talk to the defendant again?
20 A.  Yes.  Two days la ter  he  showed up.  I  had my
21 gu-lfriend's car. I was workthg mght shift at the time.
22 He had given her a ride from school to come get her car.
23 l waS still asleep. They showed up and he had given my
24 girlfriend a ride to my house.
25 She went into the heuse, and he just said, you

. . . .  P a g e  2 1 3
know, Me and Smphanle ~re fr iends, and just kind of |
s m i l e d  a t  m e .                                  /

Q. What, if anything, did you think he meant by
that?

A That he could get to her at any time he needed
to.

Q. Did you have any further conversation with him
on that day?

A. No.
10 Q. Did you ever see him again?
11 A Yeah, oric¢ more.
12 Q. What happened on that occasion?
13 A He just asked me what the cops had asked me.
14 Q How had you come to see him an that day'?
I 5 A 1 believe be stopped into my job.
16 Q. And where was your job at that time'?
17 A Washington Boulevard Adult Video Sales.
i s  O  A n d  w h a t  w a s  t h a t  j o b ?
19 A It's a pore store. They sell pornography.
20 Q And why were  you work ing  in  a  pornography
21 store?
22 A. 7.50 an he~tr.  Al l  I  had to do was hand out
23 quarters.
2,* Q Now, he came to your job. What, i f  anything,
2S did he say?

Pagc 2
1    A, He jus~ asked me had the cops talked to me,
2 what they had askcd me, and that was it
3 Q Did he do anything else`)
,* A. He asked for some of the money back I wrote
5 him a check¸
6    Q What money was be referring to?
7    A He had given me a hundred doll.s for a -- be
S w~nted me to buy him an otmce
9 Q An ounce of what`)

!t) A Marijuana¸
l I Q. Now, there came a time when you did speak w~th
12 the police --
13 A Yes.
I,* Q. -- did there not? And you gave Iwo recorded
15 statements; is that correct.'?
16 A Ye s
17 Q And I want to ask you some qL~estions about tilal
18 just to focu~ you on three specific instances¸ In the
19 l'trsl statement, you told the officers that you had met
20 the defendant who had Hae's car at a strip on Edmonson?
2 1  A  Y e s
22    Q. In your second stateme-nt, you stud you met him
23 al the Best Buy, and which Best Buy is that?

A. The one on Security Boulevard.
25    Q And is that in ~e State of Maryland?
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] 1 A. Yes.
! 2 Q. Why was -- why the difference hetween the two

3 statements?
4 A. Really tham was no reason Ijust feltmore
5 comfortable if the cops had rcrarned me to a place I foel
6 comfortable in.
7 Q. Now, the second thing, you said at the time
8 that the call came -- in the first statement, you said at
9 the time the call came from the police officer, you and

10 the defendant were at a McDonald's?
I  1  A .  R i g h t .
12    Q In the second statement you said you and the
:3 defendant were at Christina Vmson's.
14 A Yes
15 Q. Why the difference betmeen the two statements?
! 6 A. Her father is a police officer and I didn't
:7 want to get her in trouble.
18    Q. "l~rd thing, m your first statement, you made
19 no mention of mt~mg up with lea or saying anything to
20 her afterwarda In your second statement, you did. Why
21 did you not mention Jennifer in the first statement?
22    A I didn't her to have to be questioned by the
23 police.
24    Q Are you a drug dealer?
25    A No I mn presently not -- have any involvement
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1 for no mason. A week before that, I was accosted out of
2 my house and I had to lay on the ground for positive ~D
3 or whatever I just didn't think the cops would be
4 kindly with me coming in and telling them somelhing like
5 that.
6 MR. URICK: May [ have the Court's induigenceO
7 (Pause)

BY MR URICK:
9 Q. On the 13di, when did the defendant ~ive you

[ 10 the phone?
11    A I believe I n~ceived the phone when I -- wc
12 returned to his high sehoch
13 Q. When did you give it back to him?
14 A. l believe after I picked him up, but I placed
15 two calls on it afterwards, after [ picked him up from
16 sehooh
17 Q Did you have occasion to ask ~ for tt back so
18 you could use it?
19    A Yes.
20    Q And did you, in Fact, use it?
2 1  A .  Ye s ,
22 Q. And did you return it to ha'a after using it?
2 3  A .  Ye s .
24 Q, Did you see hhn use it in your presence?

A. One time when I was driving behind him, I seen
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i with anything like that.
2    Q Did you ever have any involvement of any sort
3 with cocaine? I 3
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I him placing a phone call
2 Q. l~.d the dafondsnt say why he wanted to gu to

the track practice?
4 A So people would see him

Q What do you believe he meant by that?
6 A An alibi, I guess.
7 Q When you were at Christina's, how was the

d~ fendant acting?
9 A ~ he first got there, be instantaneously

tO laid down and went to sleep mad he woke up and he wash 't
11 watching rv Everyone else wa~ watching television IIe
I2 was just sitting in the comer rubbing his head.
I 3      And then he mceiced phone calls and that was
I4 -- that was it.
15 Q. Did you ever get into Ha~ Lee's car that night?
16 A. NO, I  dLd not.
17 Q. Did you have occasion that night to stop by
18 your girlfriend Stophanic's house?
19 A.  Yes,  1  d id
20 Q. When was than
21    A. 1 hellene arotmd 8:00 di the eveding i had to
22 drop her presents off there Her birthday -- it was her
23 birthday, the 13ill
2,1 Q. How soon w0uld it have heen after you met up
25 with Jen Pusateri?

4 A. No.
5 Q. Heroin?
6 A NO.
7 Q. Marijuana?
8
9 Q. Have you procured marijuana for your friends?

13 A. "(eK
11 Q Did you ever procure marijuana for the
12 defendant?
13 A. Y~$.
14 Q. Why do yon think the defendant asked you to
t5 help hwn?
16      MS GUTIERREZ: Object ion.
17      THE COURT: Sustained.
18       BY MR URICK
19 Q. Why thd you do what you did on that day?

a My personal reasons?
21 Q Yes.
22 A In the beginning, I was confused and then l was
23 just scared.
24 Q Why were  you scared?
25 A Well, two months before, 1 had been ar~sted
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I    a. Probably immcdiatoly because she's not allowed
2 to come to the door and have visitors too late. It was a
3 scbeol night, I believe.
,t MR. U,ZlCK: May I have the Court's indulgence?

(Pause.)
6 MR CRICK: No further questions.
7 THE COURT: Are you done with the chart?

MR. uP-aCE: Yes.
9 THE COURT: Arc you going to be using the
10 chart, Ms. Guile:fez?
I I MS GtrrlR~EZ: No, Your Honor.
I2 THE COURT: Cross?
13 MS. GLFrlERREZ: Judge, we would ask for an
t4 overnight recess. Notwithstanding our request for the
t5 last five months, we only received 120 pages of the prior
16 statements and the tapes.

During lunch I was able to listen to portions
18 of one of the tapes. I have not reviewed fully either of
t9 the statements. I can certainly start, but I would ask
20 for a recess overnight to fully prepare.
21      THECOURT Okay. Counsel, please approach.
22      (Counsel and the defendant approached the
23 bench, and the following ensued:)
24      THE COURT: Do you have another witness
25 tonight?
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MR UR2CK: No. We anticipated ei ther

2  c ross -exa rmna t ion  o r  t h i s  w i tness '  d i rec t  t ak ing  up  to
3  abou t  5 :30 .  Even  though  we  gave  the  s ta temen ts  th i s
4  morn ing  be fo re  Cour t  s ta r ted ,  no t  a t  l uneh t ime ,  we
5 ant ic ipated the defense would ask for  a cont inuance, so
6  we  d id  no t  ask  any  o f  t he  w i tnesses  to  show up .

THE COURT '  Wou ld  you  l e t  me  i n  on  i t  t he  nex t
8  t ime  you  a l l  p l an  on  schedu l i ng  my  day?
9       M R  C R I C K :  [  a p o l o g i z e  t o  t h e  C o u r t .  I  - -  I

1o  though t  -  my  i n i t i a l  s ta temen t  a t  t he  beg inn ing  tha t
i l l -
12 THE COURT: Step back.
13 MR. UPdCK: --try to do this as --
] THE COURT: Step back.
15 (Counsel and the defendant returned to the
16 trial tables, and the following ensued:)
17      THE COURT: Ladies and gentlemen, if you would
18 return to yottr jury assembly room, when you are
19 discharged for th¢ day, as always, go hem, have good
20 evenings with your families.
21 Please do not discuss the trial with anyone,
22 either among yourselves or anyone else. Avoid alI crtme
23 stories and don't do any investigation on your own.

24 Good night, ladies and gentlemen. Please
25 return to your jury room.
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1 THE JURY: What time in the morning?
7. TH[~ COURT: Oh, If you'll be here tomorrow
3 morning between 9:00 and 9:15 for rite pay, please he '
4 your seats at 9:00 -- in your room upstairs at 9:30.
5 Thank you.

(The jury was excused from the courtroom.)
7      THE COURT: Counsel, we've managed to waste an
8 hour and a half today,
9      Now, in the future, you wilI have the entire

10 day planned. If you knew, because you damped the
11 discovery on her late today, she was going to ask,
12 reasonably anticipated ask for a recess, which is
13 appropriately, you should have had another witness
14      I'm trying to get this case concluded within my
25 vacation time and the jurors' vacation time and other
16 scheduling.
17      But you can't just take -- can't arrogate to
28 yourselves my trial day.
19      MR CRICK: My apologies to the Court.
20      Your Honor, can we --
21       THE COURT: Be in place tomorrow at 9:30.
2 2      Y ~ ?

23 MR. URICK: if I may ask the Court We
24 anticipate that we could probably finish in the morning.
25 We have one witness, Dr. Rodriquez, who's an Army
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] forensic pathologist. He'sagre~todoalocal--he's
2 going to help the Methca~ Exmaliner's Office on a matter.

He had planned to do it in the morning and come
4 here at 2:00 o'clock He could come m the morning and
5 resehedule that. I don't know it we would fill up the
6 momthg with the other witnesses. Should I have him come
7 in and we'll hnng him on aftex Mr Wilds so we could
8 probably finish in the morning?
9      THE COURT: Yes. yes. Now, after Mr. Wi!ds and

10 after the doctor, who do you have left?
l I MR UP.ICE: We have two other witnesses.
t 2 ~E COURT How tong are they?
13 MR. UP.ICK: l anticipate potentially an hour on
14 e~ch of them
15 TRE COURT Whet are they?

MR UPdCR: Wc hav~ J~oJlifer ellsatell.
17 THE COURT Okay
18 MR CRICK: And we have a representative of the
19 AT&TWLrcless Cofftpany,
20       THE COURT: 'v~fly do we ~ that?
21       MR. URICK: He prepared the map
22 "I~IE COURT: "[13ere's no way of getting -- is

there no way that we can get aroaud an hour of reslimony
of some guy who prepared the map?

MS OLrUERREZ rd sure like to, Judge, but

Page 219 - Page 222



Condensel't I rM

Page 223
t there's been no t~x:l~al and no proposal.

THE COURT: Would you talk to Ms Gutiermz,
3 who's hc~m reasonable, and make some effort to --

MS. OLrT/E~Z: I agreed to every other request
5 for stipulations.

THE COURT; - "~0 make some effort to see if we
7 can cut out Ibis needle~ hour and at least at that point
8 you don't owe me but a half ~m. hour, Mr. Ufthk, il- you're
9 able to do that.

10 MR URICK: Your Honor, it'~ more than that
11 He has to explain the system to them, explain how a cell
I2 site Ol~l'ate~, how We call locate a call within a cell
13 site and verity that certain locations, m fact, would be
I4 within certain cell sites and woa[d lock onto that cell
15 site.
16 He's a very important witness for that reason
17 1 don't believe we would get a stipulation as to all
18 that.
19 THE COURT Very good Well, the State will be
20 finishing its ease tomorrow, in any event; is lhat
21 correct?
22 MR. URICK: I would say it's ve~ [ikaly it
23 would tlnish in the momlng, early afternoon at the
24 latest.
25 Tr~ COURT: Wall, obviously you can't finish
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I in the morning. You've got her cross of Mr. Wilds that's
2 going to take some tmae, and you've got a physic/an and
3 you've got two ether'hour long win~$ses

MR URICl¢. Should I ask the physician --
THE COURT: So you're not Bothg to finish in

6 the moralng,
M~. UtoCK: Should 1 ask the physician to come

8 at 2:00?
9      THF COURT: If you want the physician to be

10 your last witness, ask the witness to come in at 200,
I 1 but have the phone person and Ms Pusatnn on standby so
t2 that we don't wastn the jury's time.
13      MR. U~CX: We already told both of them to be
L4 here at 9:30

TttE COURT: Good
16 MR- URICK: So they are preseat. So if we
17 finish a little bit early, we wouldn't get to the doctor
18 until two o'clock, with the Court's permission
19      2~IE COURT: As long as we don't have another
20 day where i lose alraost two hours, effectively, of trial
21 time
22 Anything else, counsel?
23       MS GLr'flERRF2.: Judge, we'll have some
24 wltne~es together for tomorrow, hut it" the Court
~5 recalls, we did move for a viewing
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THE COURT: That's not going to happen l

2 can't afford to take --
3      t, ts, OUTt~RKEZ: No, I understand, but we do
4 need ~everal-- we need a little bit of time in order to
5 prepare it so I'd like to --
6      THE COURT: Feel free to do your videotaping.
7      MS GUTIERREZ: We don't  think that 's going lo
8 be sufficient, Judge. We do have some videotaping, but
9 it doesn't -- I don't believe that it brings to the -- we

10 axe p~epared to prepare it for Friday. 1 believe i can
n make arrangements. I  wi l l  t ry.
12      THE COURT: As long you're ready to start your
13 ¢~ Oil  Thursday morning.
14       MS GUTIERKEZ: Yes.
15      THE COURT: Somehow.
16      MS. GUTIERREZ: Okay. I ' l ieven have some
17 wi~ses avai lable tomorrow just in case
18      "rHIE COURT: Just in some fashion
19      MS GUTIERREZ: That 's fine.
20      T~IE COURT; Just be ready to start your case on
21 Thursday.
22 MS. GUTIERREZ: That's fine.
23 THE COURT; Anything else, counsel?

Good night. See you tomorrow at 9:30.
25 (The trial recessed at 4:49 p.m.)
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